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خبر

بهترین راهکار برای سر و سامان دادن به وضعیت 
سوخت را تعیین نرخ سوم برای بنزین عنوان کرد 
و گفت: رقم کنونی سهمیه برای ۷۰ تا ۸۰ درصد 
مصرف  این  از  بیش  اگر  و  است  کافی  جامعه 
با  درواقع  و  کند  آزاد خریداری  نرخ  با  باید  کند 
اجرای واقعی سازی نرخ سوخت به نحوی مصرف 

مدیریت می شود. 
رضا نیکزاد در گفت وگو با  ایلنا، درباره لزوم تغییر 
نرخ بنزین و تاثیر آن بر رونق سی ان جی در کشور 
 ۶ روزانه حدود  در حال حاضر  ما  داشت:  اظهار 
میلیون بنزین وارد می کنیم این در حالی است که 
دقیقا حدود ۴ تا ۵ میلیون متر مکعب سی ان جی که 
معادل همین ۴، ۵ میلیون لیتر بنزین بوده طی این 
شده  خارج  سبد سوخت  از  اخیر  سال  سه-چهار 
بنزین  یعنی مردم سی ان جی را رها و سراغ  است 
رفته اند به این معنا که اگر به روند مصرف سوخت 
پنج  چهار-  روزانه  برگردیم  دوازدهم  دولت  در 
از  بخشی  می شود.  صرفه جویی  بنزین  لیتر  میلیون 
علت شیوه مصرف کنونی به موضوع قیمت بنزین 
تومانی  هزار   ۳ نرخ  با  دیگر  بعبارت  برمی گردد 

بنزین استفاده از سی ان جی جذابیت ندارد.
چرا سی ان جی افول کرد؟

وی دیگر علت عدم استقبال زیاد از سی ان جی را  کم شدن 
خودروهای دوگانه سوز دانست و افزود: متاسفانه تولید این 
اینکه مخزن  خودروها کاهش چشمگیری داشته است ضمن 
خودروهای برخی مشتریان نیز ریجکت و درواقع خودروها 
اینکه  بر  مبنی  مصوباتی  قبل  دولت  اواخر  شده اند،  فرسوده 
 ۸۰ حدود  که  تاکسی ها  و  نیسان ها  وانت بار،  مخزن های 
شود  رایگان  می دهند،  تشکیل  ارا  سی ان جی  مشتری  درصد 
اما تاکنون عملیاتی نشده است، تعمیرات این خودروها ۱۲-

۱۳ میلیون تومان هزینه دارد که دارنده خودرو توان پرداخت 
آن را ندارد در نتیجه به سمت سی ان جی نمی رود.
سی ان جی نیاز به سرمایه گذاری جدید ندارد 

عضو هیات مدیره انجمن صنفی سی ان جی گفت: ما ظرفیت 
اعلام  بارها  داریم،  سی ان جی   مکعب  متر  میلیون   ۴۵ حدود 
جدید  سرمایه گذاری  به  نیاز  سی ان جی  صنعت  کردیم 
هر  شود  ایجاد  خوراک  و  مشتری  باید  فقط  صرفاً  ندارد 
مثل  است، طرح هایی  بنزین  لیتر  یک  معادل  مکعب  متر  یک 
سی ان جی سوز کردن کردن کامیونت ها و ماشین های سنگین 
 ۲۰۰ کلا  اما  بود  کار  دستور  در  دوازدهم  دولت  اواخر  در 
هزار خودرو محقق شد و دلیل توقف این بود که در فرایند 
هیچ  به  بنابراین  کردند  استفاده  قدیمی  کیت های  از  نصب 
را  وزیران  هیئت  مصوبه  اینکه  وجود  با  و  نرسیدند  نتیجه 
و  نکرد  استقبال  آن  از  کسی  بود  تامین  آن  بودجه  و  داشته 

صنعت سی ان جی افول پیدا کرد.

چگونه جلوی واردات را بگیریم؟
وی با بیان اینکه بهترین جایگزین برای حل مشکل ناترازی 
سی ان جی است، گفت: اگر طرح تشویقی ارائه و یا شرایطی 
به  بروند  سی ان جی  سوخت  سمت  به  مردم  که  شود  ایجاد 
طوری که ما ۱۰ میلیون متر مکعب گاز از دولت دریافت و 
میلیون   ۱۰ بدهیم؛  مردم  به  سی ان جی  میلیون   ۱۰ آن  معادل 
لیتر بنزین صرفه جویی می شود و درواقع جلوی واردات ۱۰ 
احداث  کلنگ  اکنون  مثلا  می شود  گرفته  بنزین  لیتر  میلیون 
صورت  اقدامی  اما  شده  زده  سلیمانی  شهید  پتروپالایشگاه 
نگرفته قرار است ما از این مسیر ۶ میلیون لیتر بنزین داشته 
میزان  این  می توان  سی ان جی  کردن  جایگزین  با  که  باشیم 

تولید را ذخیره و صادر کرد.
ساخت پالایشگاه در شرایط تحریم!

نیکزاد گفت: ما در سال ۱۳۹۹ حدود ۲۴ میلیون متر مکعب 
 ۱۹ تا   ۱۸ به  رقم  این  اکنون  که  داشتیم  سی ان جی  فروش 
از  را  سرمایه  این  راحتی  به  یعنی  رسیده  مکعب  متر  میلیون 
پالایشگاه  ساخت  روی  تحریم  شرایط  این  در  و  بردیم  بین 

سرمایه گذاری می کنیم.
نرخ سوم؛ بهترین راهکار کنترل مصرف بنزین

وضعیت  به  دادن  سامان  و  سر  برای  راهکار  بهترین  وی 
سوخت را تعیین نرخ سوم برای بنزین عنوان کرد و افزود: 
این اقدام جامعه را نیز دچار التهاب و به اصطلاح مشکلات 
واقعا  که  کسانی  که  جهت  این  به  نمی کند  روانی  جو 
می کنند  خریداری  را  جدید  نرخ  با  بنزین  هستند  پرمصرف 
دارد  را  مصرف  کفاف  سهمیه اش  که  کسی  برای  قیمت  و 

دیگر  گروه  می شود،  داده  پوشش  دولتی  نرخ  با 
پرمصرف نیز که به لحاظ مالی توان خرید بنزین 
با نرخ آزاد را ندارند؛ نیز می توانند مازاد نیاز را 
از سوخت سی ان جی استفاده کنند. ما این پیشنهاد 
را در شورای سیاست گذاری وزارت نفت جدید 

نیز مطرح کردیم.
جامعه آماده است

بیان  سی ان جی  صنفی  انجمن  مدیره  هیات  عضو 
داشت: تقریبا از یک تا دو سال پیش مردم انتظار 
نرخ سوم و کارت آزاد با قیمت به اصطلاح بالا 
اگر  و  نمی شود  ایجاد  مشکلی  بنابراین  دارند،  را 
بسیار  مصرف  کنترل  در  شود  اجرایی  طرح  این 

تاثیرگذار خواهد بود.  
سهمیه برای ۸۰ درصد مردم کافی است

 ۸۰ تا   ۷۰ برای  سهمیه  کنونی  رقم  وی؛  گفته  به 
این  از  بیش  اگر  و  است  کافی  جامعه  درصد 
و  کند  خریداری  آزاد  نرخ  با  باید  کند  مصرف 
به  سوخت  نرخ  واقعی سازی  اجرای  با  درواقع 
تردد  تعداد  از  می شود،  مدیریت  مصرف  نحوی 
و  شد  خواهد  کاسته  تک سرنشین  خودروهای 
ترافیک نیز به نحوی کاهش می یابد، بعبارت دیگر اگر کالایی 
به  مجبور  مردم  فروخته شود  واقعی  نرخ  با  درواقع  و  گران 
قناعت شده و درست مصرف می کنند و در صورت نیاز به 

سمت سی ان جی می روند.
طرح  از  می تواند  راحتی  به  اسنپ  اکنون  افزود:  نیکزاد 
دوگانه سوز کردن خودرو به صورت رایگان استفاده کنند و 
این قانون هم وجود دارد اما این کار را نمی کند زیرا با بنزین 

۳ هزار تومانی سوخت خود را تامین می کند.
سی ان جی رایگان شود

وی ادامه داد: پیشنهاد دیگر ما بحث رایگان کردن سی ان جی 
بوده است به این ترتیب که اگر بنا بر این است قیمت بنزین 
تغییر نکند سوخت سی ان جی را رایگان توزیع کنند تا مصرف 
بنزین کم شود، طرح دیگر اینکه یارانه سرپرست های خانوار 
اینکه از سی ان جی استفاده کنند.  ما  دو برابر شود به شرط 
این پیشنهادات را به دولت قبل ارائه دادیم ولی توجهی نشد.

اوضاع نامساعد جایگاه ها
عضو هیات مدیره انجمن صنفی سی ان جی با اشاره به اوضاع 
جایگاهداران  اکنون  کرد:  خاطرنشان  جایگاهداران  نامساعد 
همچنان به نرخ پارسال کارمزد دریافت می کنند، جایگاه دار 
توانایی مالی انجام ساده ترین تعمیرات را ندارد، هزینه اورهال 
تا ۸۰۰  به ۷۰۰  بوده  میلیون  تا ۱۵۰  که سه سال پیش ۱۰۰ 
سی ان جی  جایگاه های  وضعیت  یعنی  است.   رسیده  میلیون 
به شدت بحرانی است و اگر به این موضوع رسیدگی نشود 
شاید با شروع فصل تحصیلی روی وضعیت مصرف سوخت 
تاثیر گذاشته و جایگاه داران دچار مشکل شدیدی می شوند.

پیشنهاد تعیین نرخ سوم برای بنزین 

عدالت،  سهام  سود  سوم  مرحله  پرداخت  در  بی برنامگی 
خود  سهام  سود  تومان  میلیارد  ۲۵هزار  از  را  سهامداران 
بی بهره کرده است؛ مبلغی که بخشی از آن در حساب شرکت 
سپرده گذاری مرکزی، و بخشی از آن در حساب شرکت هاست 

و کسی هم پاسخگوی آن نیست. 
 سه مرحله ای شدن پرداخت سود سهام عدالت؛ این اتفاق برای 
نخستین بار در تاریخ سهام عدالت رخ داده است، و پس از 
واریز سود مرحله نخست و دوم به ترتیب در ابتدای زمستان 
و انتهای سال گذشته، حالا سهامداران بیش از شش ماه است 
که منتظر دریافت سود مرحله سوم سهام عدالت خود هستند.

نکته قابل تأمل این است که در حالی سهامداران عدالت سود 
سهام مجامع سال ۱۴۰۱ خود را دریافت نکرده اند که بخش 
برگزار شده  نیز  ۱۴۰۲ شرکت ها  سال  مجامع  از  قابل توجهی 

است، و رفته رفته باید سود این مجامع را دریافت کنند.
و  بورس  رئس سازمان  مجید عشقی  که  است  در حالی  این 

مرحله  پرداخت  قول  اقتصاد  پیشین  وزیر  خاندوزی  احسان 
سوم سود سهام عدالت تا پایان خردادماه را داده بودند.

سازمان  ناشران  بر  نظارت  مدیر  جعفری،  ولی الله  به تازگی 
گفته  این سود  پرداخت  بهادار در خصوص  اوراق  و  بورس 
بر اساس آخرین آمار کماکان هلدینگ خلیج فارس و شرکت 

سهام  سود  تومان  میلیارد  هزار   ۳ نزدیک  مجموع  در  مپنا 
عدالت را واریز نکرده اند. هلدینگ خلیج فارس به سبب طلب 
سودسهامی که از فجر انرژی خلیج فارس و فجر مبین دارد 
ـ که آنها هم به سبب مشکلاتی نتوانستند سود را واریز کنند 
ـ و مپنا هم از وزارت نیرو طلبکار است و به همین سبب این 
دو مجموعه نتوانسته اند سود سهام عدالت را تسویه کنند. در 
واریز مرحله سوم و تسویه سود سهام  برای  تاکنون  مجموع 
عدالت بیش از ۲۲ هزار میلیارد تومان پول واریز شده است که 
اگر مبلغ باقی مانده هم به آن اضافه شود حدود ۲۵ هزار میلیارد 

تومان سود مرحله سوم و تسویه سهام عدالت خواهد بود.
آنچه مسلم است، بی برنامگی و عدم اقتدار سازمان بورس در 
دریافت سود سهام عدالت، سهامداران را از  ۲۵ هزار میلیارد 
تومان سود سهام خود بی بهره کرده است؛ مبلغی که بخشی از 
آن در حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی، و بخشی از آن 

در حساب شرکت هاست و کسی هم پاسخگوی آن نیست.

چین با ۱۶۵ میلیارد دلار، بنگلادش با ۳۸ میلیارد دلار، ویتنام 
 ۱۵ با  هند  و  دلار  میلیارد   ۱۹ با  ترکیه  دلار،  میلیارد   ۳۱ با 
میلیارد دلار در فهرست بزرگترین صادرکنندگان پوشاک دنیا 

در ۲۰۲۳ قرار دارند.
به گزارش مهر، آخرین آمار از وضعیت صادرات پوشاک در 
دنیا نشان می دهد که بزرگترین صادرکنندگان  پوشاک دنیا در 
با  ترتیب چین  این  به  بودند.  آسیایی  پنج کشور  سال ۲۰۲۳ 
۱۶۵ میلیارد دلار، بنگلادش با ۳۸ میلیارد دلار، ویتنام با ۳۱ 
میلیارد دلار، ترکیه با ۱۹ میلیارد دلار و هند با ۱۵ میلیارد دلار 

در فهرست بزرگترین صادرکنندگان پوشاک دنیا قرار دارند.
نسبت جمعیت شان و همچنین  به  ترکیه  ویتنام و  بالای  سهم 
وضعیت مطلوب بنگلادش در این زمینه قابل توجه است و 
نشان دهنده سیاست های موفق  صادرات محور در این کشورها 

است.
این فهرست حضور ترکیه است؛ آنطور  قابل توجه در  نکته 
که کارشناسان تاکید می کنند در حال حاضر، ترکیه یکی از 
قدرتمندترین تولیدکنندگان نساجی و پوشاک منطقه به شمار 
اثرگذار در این زمینه آن است که  اما سوال مهم و  می رود، 
این صنعت چرا و چگونه در ترکیه تقویت شده است؟ پاسخ 
به این سوال اما بسیار روشن و البته بدیهی است؛ زیرا رشد 
در هر زمینه ای مرهون برنامه ریزی است و کشور ترکیه نیز 
در قالب برنامه های شفاف حمایتی سازمان توسعه و تجارت 
نفوذ  برای  پوشاک  فعالان صنعت  و  از شرکت ها  این کشور 
توسعه  در  مؤثری  نقش  خارجی،  بازارهای  در  پایداری  و 
بازار محصولات این کشور در بازارهای جهانی و بین المللی 
ایفا کرده است؛ به نحوی که این سازمان علاوه بر پرداخت 
نمایشگاه های  در  حضور  برای  شرکت ها  هزینه  درصد   ۷۰
حوزه  صادراتی  شرکت های  از  سال  پنج  مدت  به  خارجی، 
نساجی و پوشاک مالیات ارزش افزوده دریافت نمی کند و در 
یک برنامه ریزی هوشمند، شرکت ها به جای پرداخت مالیات 
نوسازی  در  باید  ساله،  پنج  در مدت حمایت  افزوده  ارزش 

ماشین آلات و تجهیزات خود سرمایه گذاری داشته باشند.
معضلات صنعت پوشاک در ایران

گردش  بازار  در  ایران  سهم  که  حالیست  در  وضعیت  این 
پایین است؛ در  بسیار  مالی صنعت پوشاک و نساجی جهان 
حال حاضر صنعت پوشاک و نساجی ایران حدود ۱۴ میلیارد 

خاص  آن  دلار  میلیارد   ۹ تقریباً  که  دارد  مالی  گردش  دلار 
مالی  گردش  دنیا  در  که  است  حالی  در  این  است.  پوشاک 
صنعت پوشاک ۱۸۰۰ میلیارد دلار بوده است که با توجه به 
ظرفیت های بالقوه و بالفعل کشور در حوزه صنعت پوشاک و 

نساجی، سهم ایران بسیار ناچیز محسوب است.
 ۷۰۰ حدود  سالانه  طور  به  ایران  در  می دهند  نشان  آمارها 
نیز  دلار  میلیون   ۷۰۰ حدود  و  پارچه  واردات  دلار  میلیون 
صادرات انجام شده است که ۴۰۰ میلیون دلار آن، سهم فرش 
ماشینی و ۱۷۰ میلیون دلار نیز صنعت سهم نساجی و پوشاک 
بوده است. در حال حاضر در صنعت پوشاک و نساجی جهان 
به طور سالانه ۳۹.۴ هزار میلیارد دلار صادرات در دنیا اتفاق 
می افتد که ۱۸ هزار میلیارد دلار آن مختص پوشاک است و 
این رقم در ایران به ۷۰ میلیون دلار صادرات پوشاک می رسد.

در  تهران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیأت  عضو  مقدم،  امین 
مانند  ایران  پوشاک  و  نساجی  صنعت  می گوید:  رابطه  این 
بسیاری دیگر از صنایع، از مسائل و کمبودهای متنوعی رنج 
فرسوده  ما  در کشور  این صنعت  اساسی  معضل  دو  می برد. 
بودن ماشین آلات و مساله قاچاق است؛ موضوعاتی که کاملًا 
بر روی هم دارند؛ زیرا  تأثیر مستقیمی  بوده و  به هم مرتبط 
تا زمانی که در صنعتی سرمایه گذاری کافی صورت نپذیرد، 
تأمین  قدرت  عدم  و  کارخانجات  پایین  وری  بهره  دلیل  به 
مباحث کمی و کیفی تولید، لزوماً و درجهت پوشش نیازهای 
از  بازار، قاچاق کالا به صورت بی رویه رشد خواهد کرد. 
صنعتی  در  کافی  سرمایه گذاری  که  هنگامی  تا  دیگر  سوی 
صورت نپذیرد، افراد متخصص و حرفه ای به آن صنعت ورود 
تجربه  و  دانش  انباشت  عدم  یعنی  مساله  این  که  نمی کنند 
تخصصی در کارخانجات که به نوبه خود منجر به پس رفت 

یا عقب ماندگی صنایع می شود.
به گفته او، یکی دیگر از مهمترین مسائل مبتلابه این صنعت، 
عدم حمایت بانک ها است و شرکت ها به دلیل عدم تخصیص 
در  ضعف  دچار  عموماً  بانک ها،  سوی  از  کافی  تسهیلات 
گردش مالی و ضعف تولید و نهایتاً افزایش بهای تمام شده 
ریشه ای  عامل  می توان  را  مساله  همین  که  می شوند  کالاها 
همچنین  و  پوشاک  و  نساجی  صادرات  در  ایران  ضعف 
آنکه  توجه  قابل  نکته  کرد.  در کشور محسوب  قاچاق  رشد 
بخش مهمی از قاچاق پوشاک به کشورمان از ترکیه صورت 

با  رقابت  قدرت  ایران  بازار  اگر  که  حالی  در  می پذیرد، 
هدف  قاچاق،  میزان  کاهش  داشت،  را  ترکیه ای  محصولات 

سهل الوصول تری بود.
دیگری  مساله  کنونی کشور،  در شرایط  می کند:  تاکید  مقدم 
که بر چالش قاچاق کالا دامن زده، مابه التفاوت ارز در کشور 
بازارهای رسمی  در  ارز  نرخ  تفاوت  دیگر  عبارت  به  است. 
تولیدات کشور آسیب وارد  به  و غیررسمی، در همه صنایع 
و عمیق تر  بیشتر  مراتب،  به  آن  اثر  که  تا جایی  است؛  کرده 
از مشکلات تعرفه ای و تأمین مواد اولیه است و در سال های 
اخیر، بسیاری از صرافی ها با ارز دولتی به واردکننده کالاهای 
صنعت نساجی تبدیل شده اند. در مقطع کنونی برای رفع این 
مشکل، ارز دولتی باید برای تمام زنجیره حذف شده و ارز 
صادراتی شرکت ها نیز نباید با نرخ دولتی عرضه شود، بلکه 
را  کالا  واردات  مجوز  باید  پوشاک  صادرکننده  شرکت های 

نیز داشته باشند.
حالیست  در  صادرات  بازار  به  توجهی  بی  مهر،  گزارش  به 
 ۵۰۰ به  تقریباً  ایران  همسایه  مجموع جمعیت کشورهای  که 
این  اغلب  بودن  اسلامی  به  توجه  با  و  می رسد  نفر  میلیون 
بازار  به  راحتی  به  می توانست  ایرانی  پوشاک  کشورها، 
از صنایع  یکی  به  تبدیل  و  کند  پیدا  راه  همسایه  کشورهای 
ارزآور کشور شود که حتی دولت هم در شرایطی که نیاز به 
تأمین  با مشکلات کمتری در  از صادرات دارد،  ارز حاصل 

درآمد ارزی مواجه شود.
گفتنی است، در حال حاضر در حوزه صنعت پوشاک حداقل 
۱۲۰ هزار واحد صنفی تولیدی ثبت شده که این آمار به غیر 
از مجموعه واحدهای مشاغل خانگی و مزون هایی است که 
توسط وزارت ارشاد دارای مجوز هستند. حداقل ۲۸۰ هزار 
که  است  فعال  پوشاک  حوزه  در  نیز  توزیعی  صنفی  واحد 
فضای  حوزه  در  فعال  فروشگاه های  از  غیر  به  نیز  آمار  این 
واحد   ۱۰۰۰ همچنین  است.  مجوز  بدون  بعضاً  و  مجازی 
در  است.  فعال  در کشور  پوشاک  در حوزه  تولیدی  صنعتی 
واحد  هزار   ۱۰۰ به علاوه  تولیدی  صنعتی-  واحد  تعداد  این 
اشتغال  نفر  میلیون  یک  تا  هزار   ۷۰۰ مابین  صنفی-تولیدی 
تا  دو  توزیع، حدود  در حوزه  اشتغال  احتساب  با  که  دارند 
۲.۵ میلیون نفر )آمار ثبت شده رسمی واحدهای رسمی( در 

صنعت پوشاک کشور مشغول به کار هستند.

۲۵هزار میلیارد تومان سود مرحله سوم سهام عدالت کجاست؟ 

غفلت از بازار ۵۰۰ میلیون نفری همسایه ها برای صادرات پوشاک

در سال جاری آبی
۴۹ درصد ظرفیت سدهای کشور 

خالی است
میلیون  میلیارد و ۱۰۰  به ۴۱  در حال حاضر ورودی سدها 
مشابه سال  زمان  با مدت  مقایسه  در  مترمکعب می رسد که 

گذشته افزایش ۶ درصدی را نشان می دهد.
به گزارش مهر، در سال جاری آبی از ابتدای مهرماه ۱۴۰۲ 
تا دهم شهریور ماه ۱۴۰۳ ارتفاع کل ریزش های جوی کشور 
معادل ۲۵۰ میلیمتر بوده است. این مقدار بارندگی نسبت به 
درصد   ۲ میلیمتر   ۲۴۴.۸ بلندمدت  مشابه  دوره های  میانگین 
 ۲۰۹.۹ گذشته  آبی  سال  مشابه  دوره  به  نسبت  و  افزایش 

میلیمتر ۱۹ درصد افزایش را نشان می دهد.
همچنین آب موجود در مخازن سدها از ابتدای سال آبی تا 
دهم شهریور ۲۶ میلیارد و ۴۸۰ میلیون مترمکعب بوده که در 
مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته )۲۳ میلیارد و ۷۵۰ 
می دهد.  نشان  را  درصدی   ۱۱ افزایش  مکعب(  متر  میلیون 
بیانگر پرشدگی ۵۱ درصدی ظرفیت مخازن  در مجموع نیز 
سدهاست در حالی که ۴۹ درصد از این ظرفیت خالی است.

میلیون  میلیارد و ۱۰۰  به ۴۱  در حال حاضر ورودی سدها 
مشابه سال  زمان  با مدت  مقایسه  در  مترمکعب می رسد که 
 ۶ افزایش  مکعب(  متر  میلیون   ۶۷۰ و  میلیارد   ۳۸( گذشته 

درصدی را نشان می دهد.
سابقه  بی  گرمای  به  توجه  با  که  داشت  نظر  در  باید  البته 
امسال، خروجی سدها روند افزایشی داشته است به طوری 
که این شاخص در سال جاری ۳۶.۶۵ میلیارد متر مکعب بود 
که نسبت به سال گذشته )۳۴.۴۷ میلیارد متر مکعب( نشان 

دهنده رشد ۶ درصدی خروجی سدها است.

گودرزوند: 
باید مردم نتیجه اجرای پروژه های 

عمرانی را ببینند
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت 
که دولت چهاردهم در راستای جلوگیری از افزایش قیمت ها 
دنبال  به  مردم  به  و خدمت  آسیب پذیر  اقشار  از  و حمایت 
اتمام پروژه های نیمه تمام است و این که در صورت تعریف 
پروژه جدید، آن پروژه در بازه زمانی مشخص به پایان برسد. 
مهرداد گودرزوند چگینی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
صحبت های رئیس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی درباره 
اتمام پروژه های نیمه تمام اظهار کرد: یکی از اتفاقات خوب 
گذشته  سنوات  در  که  پروژه هاست  اتمام  مسیر  در  حرکت 

شاهد این کار بودیم.
وی توضیح داد: پروژه ها به دلیل تامین منابع تکمیل نشده و 
روی زمین مانده است لذا در سال های گذشته این رویه در 
پیش گرفته شد که پروژه ها تکمیل شود و به دنبال تعریف 
پروژه های جدید نباشیم؛ این مسیر کمک می کند که جلوی 

افزایش تورم گرفته شود.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: وقتی تعداد پروژه ها زیاد باشد و امکان اتمام آن هم 
فراهم نشود هزینه اجرای پروژه چند برابر می شود و در نتیجه 
پروژه سه ساله حتی بعد از ۲۰ سال هم به پایان نمی رسد. این 
به معنای چند برابر شدن هزینه و به دنبال آن تحمیل گرانی 
راستای  در  باید  لذا  است  منابع کشور  هدررفتن  و  تورم  و 

ساماندهی پروژه ها اقدامات موثری صورت گیرد.
گودرزوند چگینی تاکید کرد: باید مردم نتیجه کارها را ببینند 
و همین موضوع هم امید را در بین مردم زیاد می کند وقتی 
پروژه ای بعد از گذشت چند سال هنوز تمام نشده قطعا مردم 
هم نتیجه کار را نمی بینند. به نظر می رسد رویه دولت جدید 

هم به سرانجام رساندن پروژه های نیمه تمام باشد.
اظهار  جمع بندی  در  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
بود  این  جمهور  رئیس  گذشته  شب  صحبت های  پیام  کرد: 
به  خدمت  و  آسیب پذیر  اقشار  از  حمایت  راستای  در  که 
مردم و جلوگیری از افزایش قیمت ها و گران شدن پروژه ها 
نیمه  پروژه های  اتمام  دنبال  به  نقدینگی  افزایش  همچنین  و 
تمام است روندی که به ساماندهی پروژه ها کمک می کند و 
همچنین در صورت تعریف پروژه جدید هم در دوره زمانی 

مشخص به پایان می رسد.

شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا اعلام کرد

موافقت رهبر انقلاب با پیشنهاد پزشکیان 
درباره سهم صندوق توسعه ملی

درآمد  از  ملی  توسعه  با کاهش سهم صندوق  انقلاب  رهبر 
رئیس جمهور  درخواست  به  جاری  سال  برای  گاز  و  نفت 

موافقت کردند. 
رئیس جمهور  پزشکیان  مسعود  پیشنهاد  با  ایسنا،  گزارش  به 
مبنی بر کاهش سهم صندوق توسعه ملی به میزان ۲۰ درصد 
در سال جاری، رهبر انقلاب اسلامی با این پیشنهاد موافقت 

کردند.
بر این اساس مبلغ ۳۵۰ همت به صورت قرض از صندوق 
توسعه ملی به بودجه عمرانی دولت اضافه شد. با این اصلاح، 
و  کامیونداران  مسائل  و  گندمکاران  دیون  پرداخت  مشکل 

تهیه برخی اقلام دیگر حل شد.
لایحه  اول  بخش  در  مجلس  نمایندگان  مصوبه  اساس  بر 
بودجه ۱۴۰۳ سهم صندوق توسعه ملی از درآمد نفت و گاز 

۴۵ درصد تعیین شده بود.
زنده  نخستین گفت وگوی  نیز رئیس جمهور در  شب گذشته 

تلویزیونی با مردم با اشاره به این موضوع، گفته است:
داروسازان،  پرستاران،  فرهنگیان،  مشکل  حل  حال  »در 
کشاورزان هستیم. گفتند وارث چیزی خوبی شدیم ولی پول 
به اندازه کافی نیست. نمی خواهم گلایه کنم ولی از رهبری 
و  برداریم  ملی  توسعه  از صندوق  مقدار  گرفتیم یک  اجازه 
یک مقدار از بدهی ها را تسویه کنیم؛ قدردان رهبری هستم.«

مذاکره  هیچ کس  با  خاکش  درباره  لاوروف:روسیه 
نمی کند

وزیر خارجه روسیه با اشاره به حمله اوکراین به منطقه کورسک روسیه 
گفت که مسکو درباره قلمروی خود با هیچ کس مذاکره نمی کند.در پی 
حمله اوکراین به منطقه کورسک روسیه، سرگئی لاوروف، وزیر خارجه 
این کشور گفت که گزینه معاوضه قلمرو روی میز مسکو نیست. لاوروف 
اظهار داشت: صحبت کردن درباره هدف و نیت آنها)اوکراین( از حمله 
به کورسک، بسیار دشوار است. اما تحلیلگران سیاسی در حال بحث و 
گفت وگو درباره آن هستند. و حتی ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 
اوکراین هم که گاهی اوقات امیال درونی اش را سهوا به زبان می آورد، 

اشاره کرده است که آنها به این)حمله( برای تبادل های آتی نیاز دارند!
افشای خرید تبلیغات گوگل توسط رژیم صهیونیستی 

برای بدنام کردن آنروا
کمیسر آژانس امدادرسانی و کاریابی سازمان ملل برای آوارگان فلسطینی 
برای  صهیونیستی  رژیم  توسط  گوگل  تبلیغات  خریداری  از  )آنروا( 
بدنام کردن این آژانس پرده برداشت. »فیلیپ لازارینی« کمیسر آنروا 
در این باره فاش کرد: کابینه اسرائیل به عنوان بخشی از کمپین خود 
برای تبلیغات علیه آنروا، آگهی هایی را در گوگل خریداری می کند تا با 
بدنام کردن آن از کمک مالی کاربران به آن جلوگیری کند.طبق گزارش 
روزنامه رای الیوم، لازارینی در پیامی در پلتفرم ایکس )توییت سابق( 
نوشت: این اقدام نه تنها شهرت آنروا را خدشه دار می کند، بلکه جان 
کارمندان ما را نیز به خطر می اندازد.کمیسر آنروا در ادامه تاکید کرد: 
تلاش های عمدی برای انتشار اطلاعات نادرست درباره آنروا باید متوقف 

و بررسی شود.
یابد،  دست  هسته ای  سلاح  به  ایران  اگر  ترامپ: 

اسرائیل از بین می رود
رئیس جمهور پیشین آمریکا با ادعای اینکه »به دنبال دشمنی با ایران 
نیست«، مدعی شد که »اگر جمهوری اسلامی ایران به سلاح هسته ای 
ترامپ«  »دونالد  رفت«.  خواهد  بین  از  اسرائیل  کند،  پیدا  دست 
سفید  کاخ  در  دوباره  حضور  برای  که  آمریکا  پیشین  رئیس جمهور 
تلاش می کند، در اظهاراتی درباره عملکرد واشنگتن در دوران ریاست 
جمهوری »جورج بوش«، تاکید کرد از اینکه بوش پای آمریکا را به 
غرب آسیا کشاند و ۹ تریلیون در آنجا هزینه و در نهایت آمریکا آنجا را 
ترک کرد، متنفر است.وی در ادامه به جنگ آمریکا در عراق اشاره کرد 
که به سرنگونی صدام حسین، دیکتاتور این کشور منجر شد و افزود: من 
معتقدم که ما نباید به آنجا می رفتیم. ما دشمن ایران را گردن زدیم. این 

مثل یک کمک به ایران است.
وزیر دفاع اوکراین: فهرست اهداف در خاک روسیه 

را به آمریکا داده ایم
بررسی  در حال  هنوز  بایدن  به سی.ان.ان گفت،  اوکراین  دفاع  وزیر 
درخواستش برای برداشتن محدودیت ها در استفاده از تسلیحات دوربرد 
ارائه شده به اوکراین برای حمله به عمق روسیه است و تایید کرد، 
فهرستی از اهداف را در نشست با مقام های ارشد در واشنگتن ارائه 
کرده است. رستم امروف، وزیر دفاع اوکراین به این شبکه خبری گفت: 
»توضیح داده ایم که چه نوع ظرفیت هایی را برای دفاع از غیرنظامیان 
در مقابل روسیه نیاز داریم و امیدوارم حرف هایم شنیده شود.«با وجود 
درخواست های ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین، آمریکا در 
سامانه های  از  استفاده  محدودیت های  لغو  برای  قصدی  حاضر  حال 

موشکی ATACMS ندارد.
لاپید خواهان اعتصاب سراسری در اراضی اشغالی 

شد
رهبر اپوزیسیون رژیم صهیونیستی خواهان اعتصاب سراسری و جلسه 
رهبر  لاپید«  »یائیر  شد.   اسرا  تبادل  و  آتش بس  درباره  کنست  ویژه 
اپوزیسیون رژیم صهیونیستی خواهان اعتصاب سراسری و جلسه ویژه 
کنست)پارلمان اسرائیل( درباره مذاکرات مربوط به آتش بس و اسرا 
شد.لاپید گفت: بنیامین نتانیاهو و کابینه مرگ تصمیم گرفتند ۶ اسیری را 
که در غزه زنده بودند نجات ندهند. هنوز اسرای زنده ای در غزه هستند 
و هنوز امکان رسیدن به توافق وجود دارد اما نتانیاهو به دلایل سیاسی 
تمایلی به این کار ندارد. اسرائیل درحال فروپاشی است و محال است 

این وضعیت به این نحو ادامه یابد.
گانتس: نتانیاهو به دلایل سیاسی با زمان بازی می کند

در پی کشف اجساد ۶ اسیر صهیونیست در نوار غزه، وزیر جنگ سابق 
رژیم صهیونیستی به شدت از نخست وزیر این رژیم انتقاد کرد و گفت 
که وی به دلایل سیاسی به توافق اهمیتی نمی دهد و با زمان بازی می کند. 
»بنی گانتس« وزیر جنگ سابق رژیم صهیونیستی و از رهبران فعلی جناح 
اپوزیسیون این رژیم در اظهاراتی در این باره گفت: کشته شدن اسرا ما 
را به یک صبح دشوار و دردآور دیگر می برد.وی گفت: »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر اسرائیل تردید دارد و می ترسد و به دلیل ملاحظات سیاسی 
به جای اقدام، با زمان بازی می کند؛  بازی ای که به قیمت جان انسان ها 

تمام می شود.
نباید بدون  اقدامات اسرائیل  وزارت خارجه مصر: 

مجازات بمانند 
در  درگیری ها  دامنه  گسترش  برای  اسرائیل  تلاش های  ادامه  مصر 
سرزمین های فلسطینی از جمله کرانه باختری و بیت المقدس شرقی و 
استفاده مداوم از نیروی نظامی بیش از حد، کشتار غیرقانونی، تخریب 
جاده ها، تخریب زیرساخت ها و منازل غیرنظامی را به شدت محکوم کرد. 
مصر در بیانیه خود تاکید کرد که این تخلفات نباید بدون مجازات بمانند 
و اسرائیل باید به عنوان یک قدرت اشغالگر به تعهدات قانونی خود پایبند 
باشد و به جای تلاش های مستمر برای تشدید و دامن زدن به درگیری ها 
در سرزمین های اشغالی، از امنیت مردم فلسطین در سرزمین های اشغالی 

محافظت کند.
ارتش رژیم صهیونیستی: به عملیات در کرانه باختری 

ادامه می دهیم 
ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد به عملیات خود در کرانه باختری 
ادامه خواهد داد.  ارتش اسرائیل اعلام کرد که برای چهارمین روز به 
عملیات بزرگ خود علیه اردوگاه های شمال کرانه باختری ادامه می دهد.

در همین حال نیروهای اسرائیلی پس از پایان دادن به حملات خود به 
اردوگاه های طوباس و طولکرم با خودروهای زرهی سنگین به اردوگاه 
جنین یورش بردند.از سوی دیگر در غزه نیز، دست کم ۴۸ فلسطینی در 
حملات اسرائیل به این منطقه، درست قبل از شروع طرح واکسیناسیون 

فلج اطفال، به شهادت رسیدند.
ناتو را  مسکو: قصد حمله به خاک کشورهای عضو 

نداریم 
وزارت خارجه روسیه  تایید کرد که روسیه هیچ برنامه ای برای حمله به 
خاک کشورهای عضو ناتو ندارد. وزارت خارجه روسیه طی بیانیه ای 
اعلام کرد: »مقامات ارشد نظامی آلمان معتقدند که روسیه ممکن است در 
پنج تا هفت سال آینده به خاک کشورهای عضو ناتو حمله کند.«در این 
بیانیه آمده است: »ما به نوبه خود بار دیگر خاطرنشان می کنیم که کشور 
ما چنین برنامه هایی ندارد.«در ادامه این بیانیه با اشاره ساخت یک پایگاه 
نظامی در لیتوانی که سربازان آلمانی در آن مستقر خواهند شد، آمده 
است: »ما دائما تاکید می کنیم که افزایش فعالیت نظامی و توانایی های 

ناتو و کشورهای عضو آن در نزدیکی مرز روسیه تحریک آمیز است.«
ابراز خوش بینی بایدن نسبت به دستیابی به توافق در غزه 
رئیس جمهوری آمریکا طی اظهاراتی در ایالت »دلاور« نسبت به دستیابی 
بایدن«  »جو  کرد.   ابراز خوش بینی  غزه  در  آتش بس  برای  توافق  به 
رئیس جمهوری آمریکا طی اظهاراتی در ایالت دلاور نسبت به دستیابی 
به توافق برای آتش بس در غزه ابراز خوش بینی کرد.وی گفت: »فکر 
می کنم ما در آستانه توافق هستیم. وقت آن است که این جنگ تمام 
شود«.بایدن که به دلیل شکست در فشار به اسرائیل برای توقف درگیری 
با انتقاد مواجه شده است، افزود که دیدارها ادامه دارد. وی ادامه داد: 
»فکر می کنیم که می توانیم توافق را نهایی کنیم. همه طرف ها گفته اند که 

بر سر اصول توافق دارند«.
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خیر لاهیجانی ۳۰ هزار جلد 
کتاب اهدا کرد

مدیرکل بنیاد شهید گیلان خبر داد
برگزاری مسابقات قرآنی شاهد و ایثارگر 

در گیلان
رئیس شورای اسلامی شهر رشت گفت: چند ماه پیش از روند 
باز سازی ساختمان تاریخی ساعت بازدید کردم و اخیرا نیز 
مجددا بازدیدی از این ساختمان انجام دادم و متاسفانه روند 
بازسازی این ساختمان تاریخی بسیار به کندی پیش می رود 
انتظار  و  تاثیرگذار است  این مسئله  اعتبار در  و گویا کمبود 
داریم هر چه سریعتر با تخصیص اعتبارات لازم به این پروژه، 
در اسرع وقت نسبت به بازسازی نمای بیرونی آن که در منظر 

عموم قرار دارد اقدام شود.
شهر  اسلامی  شورای  رئیس  کارگرنیا«  واثق  حسین  »محمد 
در ساختمان  علنی شورا  و چهلمین جلسه  یکصد  در  رشت 
جلسات شورای رشت با تسلیت فرا رسیدن ۲۸  صفر مصادف 
با سالروز رحلت پیامبر گرامی اسلام حضرت محمد)ص( و 
حضرت امام حسن مجتبی)ع( اظهار کرد: امسال نیز همچون 
سال های گذشته مردم شهید پرور رشت با برپایی موکب ها و 
دسته جات عزاداری ارادت قلبی خود را نسبت به اهل بیت 

)ع( در ماه های اربعین و صفر نشان دادند .
در  رشت  برپاشده  های  موکب  تلاش   از  قدردانی  با  وی   
اربعین  در  افزود:   حسینی  اربعین  با  همزمان  معلی  کربلای 
سال جاری نیز تمامی موکب ها از جمله موکب خدام العتره 
مردمی شهرستان رشت در راستای خدمات رسانی به زائرین 
تلاش  روزی  شبانه  معلی  کربلای  در  الحسین)ع(   اباعبدالله 
این عزیزان تقدیر و تشکر ویژه دارم و  از تمامی  کردند که 
تلاشگران  این  از  تقدیری  نیز  رشت  شهردار  رود  می  انتظار 

حسینی داشته باشد.
 کارگرنیا به مغفول ماندن نام شهرداری رشت در کربلا اشاره 
کرد و گفت: موکب خدام العتره با عنوان ستاد اربعین مردمی 

البته  شهرداری رشت در کربلا دایر و مشغول فعالیت بود و 
همه ما می دانیم که تمام این اقدامات برای رضای خدا است 
اما به هر حال این موکب با هزینه بیت المال شهرداری و با 
و  شد  اعزام  کربلا  به  مجموعه  این  خدوم  نیروهای  حضور 
العتره  خدام  موکب  عنوان  نصب  با  حداقل  رفت  می  انتظار 
شهرداری رشت، خدمات این شهر و مجموعه به خوبی نشان 

داده می شد که متاسفانه این گونه عمل نشد.
 وی با تاکید به اینکه از شهردار رشت انتظار داریم  تکلیف 
این موکب را مشخص کند تصریح کرد:  اگر این موکب قرار 
فعالیت  امنای موکب  هیئت  اعضای  نفر  نام چند  است تحت 
شهرداری  المال  بیت  و  امکانات  از  همه  این  چرا  پس  کند 

رشت هزینه می شود؟ 
 رئیس شورای اسلامی شهر رشت با اشاره به اینکه بسیاری 
موکب  این  اختیار  در  تجهیزات شهرداری رشت  و  اموال  از 
است افزود: اگر قرار است در این موکب نامی از شهرداری 
رشت برده نشود و برخی به دنبال مصادره کردن آن باشند پس 
تجهیزات  و  اموال  و  تکلیف شود  تعیین  باید هر چه سریعتر 
شهرداری برگشت و همانند سایر مواکب عادلانه مورد حمایت 

شهرداری قرار گیرد.
 کارگرنیا با اشاره به میدان شهدای ذهاب و ساختمان ساعت 
تاریخی  ساختمان  یک  عنوان  به  ساعت  ساختمان  افزود: 
این  دیدن  برای  گردشگران  از  بسیاری  و  است  شده  شناخته 

ساختمان در این میدان حضور پیدا می کنند.
 وی با بیان اینکه متاسفانه روند تعمیر و بازسازی این ساختمان 
بسیار کند است تصریح کرد: چند ماه پیش ، از روند باز سازی 
این ساختمان بازدید کردم و اخیرا نیز مجددا بازدیدی از این 
ساختمان انجام دادم و متاسفانه روند بازسازی به کندی پیش 
است  تاثیرگذار  مسئله  این  در  اعتبار  و گویا کمبود  می رود 
به  نسبت  سریعتر  چه  هر  داریم  انتظار  رشت  شهردار  از  که 
تخصیص اعتبارات لازم بابت این پروژه اقدام کند و در اسرع 
بیرونی آن که در منظر عموم  نمای  بازسازی  به  وقت نسبت 

قرار دارد اقدام شود.

نماینده ولی فقیه در گیلان با بیان اینکه دانشگاه ها به تقویت 
زیربناهای فرهنگی و توسعه رشته های مرتبط با نیازهای جامعه 
توجه کنند، گفت: دانشگاه ها در تکریم اساتیدی که در مسیر 

ارزش های اسلامی تلاش می کنند، گام بردارند. 
آیت الله رسول فلاحتی در دیدار با رؤسای دانشگاه های استان 
و مسئولان دفاتر نهاد نمایندگی دانشگاه های گیلان، پیوند بین 
حوزه و دانشگاه را از ثمرات انقلاب اسلامی دانست و اظهار 

کرد: دانشگاه ها مبدأ تحول و پیشرفت جامعه هستند.
وی با تأکید بر تقویت کارکردهای فرهنگی و پژوهشی مراکز 
دانشگاهی، افزود: امروز حوزوی آگاه و آشنا نسبت به جامعه 
و سیاست کاملا دانشگاهی را درک می کند و دانشگاهی آگاه و 
فرهیخته و آشنا به مسائل روز نیز قشر حوزه را درک می کنند.

از  جامعه  فرهیخته  قشر  تربیت  اینکه  بیان  با  فلاحتی  آیت الله 
ثمرات وحدت بین حوزه و دانشگاه است، تصریح کرد: اقشار 
به  توجه  لذا  می شوند  تربیت  دانشگاه ها  در  جامعه  مختلف 
برای  دانشجویان  و  اساتید  اجتماعی  و  سیاسی  دانش  ارتقای 

تعالی جامعه ضرورت دارد.
وی با تأکید بر ضرورت جهاد تبیین در دانشگاه ها، بیان کرد: 
در طول تاریخ شیعه چند دوره تحول عمیق علمی را شاهد 
ویژه  به  کشور  دانشگاه های  در  دانش  سطح  امروز  و  بودیم 

استان در طراز خوبی قرار دارد.
تقویت  به  دانشگاه ها  اینکه  بر  تأکید  با  رشت  جمعه  امام 
زیربناهای فرهنگی و توسعه رشته های مرتبط با نیازهای جامعه 
اعضای  کارکردهای  بر  نظارت  کرد:  خاطرنشان  کنند،  توجه 
هیئت علمی، توجه و حمایت از نخبگان در اولویت روسای 

دانشگاه ها باشد.
با  اندیشی  آزاد  کرسی های  برگزاری  خواستار  همچنین  وی 
حفظ هویت تمدن اسلامی ایرانی، در دانشگاه ها شد و گفت: 

دانشگاه ها در تکریم اساتیدی که در مسیر ارزش های اسلامی 
تلاش می کنند،  گام بردارند.

نیز  دانشگاه ها  پژوهش در  تقویت جایگاه  بر  آیت الله فلاحتی 
بهترین  یافتن  برای  کوششی  پژوهش  افزود:  و  کرد  تأکید 
راهکارهای ممکن برای حل مشکلات موجود در عرصه های 
گشودن  و  دانش  مرزهای  گسترش  برای  راهی  و  زندگی 

افق های تازه برای آیندگان است.
دانشگاه ها  علمی  تبادل  خواستار  همچنین  رشت،  جمعه  امام 
با یکدیگر و سایر مراکز علمی شد و افزود: در راستای لزوم 
مشکلات  از  رفت  برون  برای  دانشگاه  و  حوزه  بیشتر  تعامل 
فرهنگی و علمی پسندیده است که دانشگاه ها از اساتید معمم 

بهره گیرند و روحانیون شاخص را دعوت به همکاری کنند.
به  دانشجویان،  سیاسی  آگاهی  عدم  از  کرد: دشمن  بیان  وی 
نفع خود بهره می گیرد و همه مقدمات حضور دانشجویان ما 
پیرامون  باید  اینرو  از  می کند،  فراهم  خودشان  کشور  در  را 
سیاست  و  دین  دانش  به  مربوط  آگاهی های  ارتقا  شیوه های 

بیشتر صحبت کرد.
وی سیاست را تدبیر جامعه دانست و گفت: اگر دانشجویان 
ما سیاست های کشور خود را بشناسند؛ هرگز کشور خود را 

ترک نخواهند کرد.

آیین تکریم و معارفه دادستان عمومی و انقلاب حوزه قضایی 
سنگر با حضور دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، امام 
این  اجرایی  و  انتظامی  نظامی،  مسئولان  از  جمعی  و  جمعه 

بخش برگزار شد.
آیین تکریم و معارفه دادستان عمومی و انقلاب حوزه قضایی 
و  عمومی  دادستان  میری  فلاح  مهدی  سید  حضور  با  سنگر 
انقلاب مرکز استان، امام جمعه و جمعی از مسئولان نظامی، 

انتظامی و اجرایی این بخش برگزار شد.
به  اشاره  با  استان  مرکز  دادستان  میری  فلاح  مهدی  سید 
به  تولید،  اهمیت  مورد  در  رهبری  معظم  مقام  رهنمودهای 
مورد  در  دادستانی  و  استان  قضایی  دستگاه  عملی  اقدامات 
حل یکی از اساسی ترین مشکلات و معضلات مراکز تولیدی 
وقتی  گذشته  سنوات  در  گفت:  و  کرد  اشاره  صنعتی  و 
تولیدکنندگان به علت مشکلات مالی قادر به پرداخت بدهی 
خود نبودند یا ورشکست می شدند، بعد از شکایت و قضایی 
به  قاضی حکم  گذشته،  قانونی  رویه  اساس  بر  پرونده  شدن 

می داد  شاکیان  نفع  به  تولیدی  دستگاههای  فروش  و  توقیف 
که در واقع، واحد تولیدی تعطیل و جمع زیادی از کارگران 

بیکار می شدند.
وی در ادامه افزود: این مسئله برای اولین بار از سوی دادستانی 
و دستگاه قضایی گیلان به ریاست قوه قضائیه پیشنهاد شد که 
آن  تولیدات  طلبکار،  نفع  به  دستگاه  فروش  و  توقیف  بجای 
مرکز تولیدی به نفع طلبکاران توقیف شده و بتدریج به فروش 
برسد که این موضوع با دستور ریاست قوه قضائیه، برای کلیه 

واحدهای تولیدی و صنعتی کشور اجرا می شود.
فلاح میری با بیان اهمیت و جایگاه مهم سنگر به لحاظ موقعیت 
اقتصادی و قضایی اظهار داشت: وجود کارخانجات بزرگ و 
و  دانشگاهی  و  فرهنگی  مراکز  سایر  و  درشهرصنعتی  متعدد 
منابع طبیعی و انفال منحصر به فرد در سنگر سبب شده دستگاه 
قضایی استان و کشور و همچنین دادستانی استان نگاه ویژه ای 
به سنگر به عنوان یک شهرستان )قبل از سیر مراحل تبدیل به 

شهرستان شدن از سوی وزارت کشور( داشته باشد.
قوه  رئیس  ابلاغ حکم  با  خلیلی  مراسم حسین  این  پایان  در 
قضایی  حوزه  انقلاب  و  عمومی  دادستان  سمت  به  قضائیه 
دادستان  نژاد  شریف  محمدعلی  وازتلاش های  سنگرمنصوب 

عمومی وانقلاب سابق حوزه قضایی این بخش قدردانی شد.
 ۱۰۱ شعبه  ریاست  این  از  پیش  خلیلی  حسین  است  گفتنی 
دادگاه کیفری دو شهرستان لنگرود را بر عهده داشته است و 
محمد علی شریف نژاد نیز به سمت ریاست شعبه ۱۱۲ دادگاه 

کیفری دو شهرستان رشت منصوب می شود.

رئیس شورای اسلامی شهر رشت: 

بازسازی نمای بیرونی ساختمان تاریخی شهرداری رشت تسریع شود

نماینده ولی فقیه در گیلان :

دانشگاه ها به توسعه رشته های مرتبط با نیازهای جامعه توجه کنند

با ابلاغ حکم رئیس قوه قضائیه

حسین خلیلی به عنوان دادستان عمومی و انقلاب حوزه قضایی سنگر منصوب شد

اجرای  از  گیلان  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
۱۰۴ مرحله طرح افزایش تاب آوری به منظور افزایش ضریب 
پایداری شبکه های فشار متوسط به ویژه در ایام وقوع بحران 

خبر داد.
نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل  خمامی«  صادقی  »مسعود 
دستورالعمل های  به  توجه  با  کرد:  تصریح  گیلان  استان  برق 
مدیریت بحران و پدافند غیرعامل در صنعت آب و برق مبنی 
بر شناسایی و پایش مستمر تهدیدات طبیعی حوزه صنعت آب 
و برق، بررسی الگوها و روش های متنوع هم افزایی به منظور 
کاهش آسیب پذیری و تسهیل مدیریت بحران از اهمیت بالایی 

برخوردار می باشد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان اظهار داشت: 
شبکه،  اطمینان  قابلیت  ارتقای  توزیع،  شبکه های  مقاوم سازی 

بهره  آوری،  تاب  ارتقای  هدف  با  پیشگیرانه  تعمیرات  انجام 
گیری از ظرفیت و توان فنی نیروی انسانی شرکت در راستای 
گسترش تعمیرات و کاهش هزینه ها از مهمترین آثار و اهداف 

طرح ارتقاء تاب آوری است.
وی خاطرنشان کرد: هدف و استراتژی این شرکت در اجرای 
و  مستعمل  شبکه های  بازسازی  آوری؛  تاب  افزایش  طرح 
خسارت دیده از بحران حادث شده گذشته و همچنین تقویت، 
نوسازی و بهسازی شبکه و تاسیسات شرکت در سطح استان 

گیلان است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گیلان بیان داشت: 
از اجرای طرح تاب  تاکنون طی ۱۰۴ مرحله  ابتدای سال  از 
نفر   ۱۶۵۴ ظرفیت  به  اجرایی  اکیپ   ۳۲۰ فعالیت  با  و  آوری 
ساعت روی قریب به ۱۱۹ کیلومتر از فیدرهای فشار متوسط، 

پذیرفته  صورت  شبکه  آوری  تاب  ارتقای  جهادی  عملیات 
است.

صادقی تاکیدکرد: تمامی مراحل طرح تاب آوری شبکه های 
توزیع با تجمیع اکیپ های عملیاتی و بکارگیری کلیه امکانات 
از  با اجرای طرح فوق  انجام می پذیرد و  موجود در شرکت 
اعتباری  با صرف  فیدر فشار متوسط  تاکنون ۷۵  ابتدای سال 

معادل ۳۲۴۹۹ میلیون ریال تعمیر و بهسازی شده است.
دهنده  نشان  فعالیت ها  قبیل  این  اجرای  گفت:  پایان  در  وی 
کارکنان  و  است  مشترکین  برای  پایدار  برق  تامین  اهمیت 
توزیع برق گیلان با آمادگی کامل برای دستیابی به هدف غایی 
شرکت یعنی جلب رضایتمندی مردم و پاسخگویی هرچه بهتر 

به مشترکین تلاش می کنند.

مدیر عامل شرکت توزیع برق گیلان خبر داد

اصلاح و بهسازی ۷۵ فیدر فشار متوسط طی طرح های تاب آوری

گیلان مدیرکل بنیاد شهید گیلان، از برگزاری مرحله استانی 
 ۲۵ و   ۲۴ روزهای  طی  ایثارگر  و  شاهد  قرآنی  مسابقات 
شهریورماه خبر داد و گفت: تلاش برای زنده نگه داشتن یاد 

و خاطره شهدا یک جهاد فرهنگی است. 
برگزاری  از  ایسنا،  با  گفت وگو  در  داوطلب  محمدرضا 
خانواده های  ویژه  کریم  قرآن  مسابقات  دوره  سی وششمین 
شاهد و ایثارگر استان گیلان خبر داد و اظهار کرد: مرحله 
مرحله  و  شهریورماه  در  مسابقات  از  دوره  این  شهرستانی 

استانی در آذرماه برگزار می شود.
وی با بیان اینکه این دوره از مسابقات در رشته های قرائت، 
ترتیل و تحقیق، حفظ پنج، ۱۰ و ۲۰ جزء، حفظ کل قرآن، 
تاکنون  کرد:  تصریح  می شود،  برگزار  مفاهیم  و  تفسیر 
لذا  و  کرده اند  شرکت  مسابقات  از  دوره  این  در  نفر   ۱۷۰
به  گیلان  شاهد  نوید  سایت  طریق  از  می توانند  علاقمندان 

نشانی http://gilan.navideshahed.com ثبت نام کنند.
 ۲۵ و   ۲۴ گیلان  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  مدیرکل 
عنوان  و  دانست  مسابقات  برگزاری  زمان  را  شهریورماه 
کرد: این دوره از مسابقات شامل خانواده های معظم شهدا، 
جانبازان، آزادگان، همسران و فرزندان ۱۲ سال به بالاست.

داوطلب گیلان را دارای ۱۸۸ شهید حافظ و قاری دانست 
دانست و متذکر شد: هدف از برگزاری مسابقات قرآن  کریم 
انس بیشتر خانواده های معظم شاهد و ایثارگر با قرآن  کریم 

است.
دوره  سی وپنجمین  در  گیلان  دوم  رتبه  به  اشاره  با  وی 
تلاش  کرد:  اضافه  ایثارگر،  و  شاهد  کریم  قرآن  مسابقات 
برای زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا یک جهاد فرهنگی 
است و لذا باید هرچه در توان داریم به کار بگیریم تا بتوانیم 

تا حدودی دین خود را به آنان ادا کنیم.

 مدیرکل آموزش و پرورش گیلان گفت: ۳۶ هزار و ۹۲۶ 
نهم  پایان  تا  تیر  اول  )از  امسال  تابستان  فرهنگی  مسافر 
شهریور( در واحدهای آموزشی و مراکز رفاهی آموزش و 

پرورش استان اسکان یافتند. 
محمدحسین رمضانی در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: این 
تعداد مسافر فرهنگی در قالب هشت هزار و ۵۱۷ خانواده و 
۷۴ هزار و ۳۸ نفر روز در واحدهای آموزشی و مراکز رفاهی 

آموزش و پرورش پذیرش شدند.
به  مدت  این  در  مسافر  پذیرش  بیشترین  کرد:  اضافه  وی 
بندرانزلی،  رشت،   ۲ ناحیه  آموزشی  واحدهای  در  ترتیب 

ناحیه یک رشت، ماسال و تالش انجام شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش گیلان بیان کرد: عمده مسافران 
فرهنگی نیز از استان های آذربایجان شرقی، غربی، اردبیل و 

خراسان رضوی بوده اند.
کلاس   ۴۸۲ با  مدرسه   ۷۱ امسال  تابستان  کرد:  اظهار  وی 
و ۱۰ مرکز رفاهی با ۱۴۱ اتاق و سوئیت برای پذیرایی از 

مسافران فرهنگی کشور مهیا شدند.
مراکز  و  آموزشی  واحدهای  در  فرهنگی  مسافران  پذیرش 

رفاهی این اداره کل تا ۱۵ شهریور ماه جاری ادامه دارد. 
تابستان سال گذشته؛ ۴۲ هزار و ۸۰۲ نفر در قالب ۶ هزار و 
۶۵ خانوار از مراکز رفاهی آموزش و پرورش استان گیلان 

استفاده کردند.

اسکان تابستانه فرهنگیان در گیلان 
به بیش از ۳۶ هزارنفر رسید

فرماندار رشت با انتقاد از تعطیلی خودسرانه برخی نانوایی ها 
سطح شهر در ایام های مختلف گفت: نظارت بر بازار رشت 

از فردا توسط تیم ویژه بازرسی اجرایی می شود.
کیا عاشوری در کارگروه تنظیم بازار و آرد و نان شهرستان 
رشت ضمن تسلیت ایام پیش رو اظهار کرد: تعطیلات پیش 

رو قطعاً مقصد بسیاری از مسافران خواهد بود.
وی با بیان اینکه نبود برخی از زیرساخت های مناسب برای 
می کند،  مشکل  دچار  را  ما  اوقات  برخی  شناور  جمعیت 
تعطیلات  باقیمانده  ایام  در  درست  ریزی  برنامه  با  افزود: 

تابستانی زمینه حضور مسافران را فراهم کنند.
نانوایی ها  برخی  خودسرانه  تعطیلی  از  انتقاد  با  عاشوری 
سطح شهر در ایام های مختلف ادامه داد: در ایام تعطیلات به 
نانوایان فعال سهمیه آرد فوق العاده اختصاص پیدا می کند 
لذا مسئولان نظارتی مرتبط نسبت به این موضوع اهتمام ویژه 

داشته باشند تا آرامش در سطح جامعه پایدار شود.
اساسی  ارائه کالاهای  در  اینکه  بر  تاکید  با  فرماندار رشت 
ثبات قیمت وجود دارد و کمبودی وجود ندارد، ادامه داد: 
در روزهای اخیر سهمیه اختصاصی استان مربوط به شکر و 
گوشت گرم دربازار توزیع و در دسترس مردم قرار گرفته 

است.
باید  نظر  مورد  سوخت  تأمین  بحث  در  اینکه  بیان  با  وی 
آمادگی ارائه خدمات رسانی بهتر به شهروندان و مسافران 
و  بازار  سطح  از  مستمر  بازدید  گفت:  باشیم،  داشته  را 
در  بازرسی  ویژه  تیم  توسط  رشت  شهر  خبازی های سطح 
دستور کار کارگروه تنظیم بازار قرار گرفته و از فردا اجرایی 

می شود.

فرماندار رشت :
نظارت بر بازار رشت توسط تیم 
ویژه بازرسی اجرایی می شود

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان از اهدای ۳۰ هزار جلد 
مرکزی  کتابخانه  به  گیلانی  ارزشمند خیر  گنجینه  از  کتاب 

شهید آیت الله رئیسی )شهید جمهور( رشت خبر داد. 
یاسر تقوی روز شنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: این کتابها 
سیدحسین  توسط  کتاب،  اهدای  حسنه  سنت  راستای  در 
میرمجلسی اهدا شده و شامل؛ کتب مختلف ادبی، تاریخی، 

مذهبی، مقالات و نشریات، تفاسیر مختلف است.
نشریات  و  کتب  شامل  ارزشمند  گنجینه  این  گفت:  وی 
متعدد و متنوع در زمینه های مختلف فرهنگ و تمدن ایران، 
حکمت،  فلسفه،  ادبیات،  جغرافیا،  تاریخ،  جهان،  و  اسلام 
فرهنگنامه ها  احزاب،  فرَِق و  نحَِل،  و  ملل  سیاست، عرفان، 
و دائره المعارف های گوناگون، ترجمه ها و تفسیرهای فارسی 
قرآن کریم و زمینه های مختلف تاریخ اسلام و مذهب شیعه، 
متون تاریخی و مجلات معتبر علمی و ادبی فارسی از آغاز 

تاکنون است.
کتابخانه خصوصی  در  مجموعه  این  همه  کرد:  عنوان  وی 
این خیر در یک واحد آپارتمانی در یکی از برجهای تهران 
نگهداری می شد که پس از رایزنی های یکساله اکنون به 

این کتابخانه اهدا شده است. 
وی با بیان اینکه برخی از کتابهای اهدایی به لحاظ ارزشی 
این  کتابهای  برخی  اظهار کرد:  نیست،  قیمت گذاری  قابل 
نایاب  و  مجموعه که طی ۶۰ سال گردآوری شده کمیاب 

است و نظیر آن را نمی توان در سایر کتابخانه ها یافت.
کتابخانه  بین  ای  نامه  وقف  منظور  بدین  داد:  توضیح  وی 
مرکزی رشت و دکتر میرمجلسی تنظیم شد و بر این اساس 
این  به  کتابها  و  بینی  پیش  مرکزی  کتابخانه  در  فضایی 
کتابخانه منتقل شد و تجهیزات مربوطه نیز انتقال یافته و تا 
چند روز آینده ساخت تجهیزات پیش بینی شده در این فضا 

و انتقال کتابها انجام خواهد شد. 
براساس  کتابها گفت:  این  معنوی  ارزش  به  اشاره  با  تقوی 
آنچه کارشناسانی که این کتابها را بازدید و بررسی کرده اند 
ارزش این کتابها در مجموع بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال برآورد 
آنها  اذعان  به  مجموعه  این  کتابهای  برخی  اما  است.  شده 
قابل ارزش گذاری نیست و از نظر معنوی بسیار ارزشمندند. 
این  مکتوب  میراث  انتشارات  مجموعه  کرد:  تاکید  وی 
سازی  مجموعه  و  است  کتاب  جلد   ۵۰۰ بر  بالغ  مجموعه 
که در این کتابخانه انجام شده یک استثنا در کشور بشمار 
پژوهشگران،  خصوص،  به  علاقمندان  عموم  و  می رود 
به  استان  دوست  فرهنگ  مردم  سایر  و  طلاب  دانشجویان، 

کتابخانه مرکزی رشت می توانند از آن بهره مند شوند. 
وی تصریح کرد: سال گذشته حدود ۳۰ هزار جلد کتاب از 
سوی مردم و خیرین به ۸۵ کتابخانه عمومی استان اهدا شد 
درحالی که در از ابتدای سال ۱۴۰۳ تاکنون ۱۵ هزار جلد 
کتاب از سوی خانه کتاب به مجموعه کتابخانه های عمومی 
استان و ۱۵ هزار جلد کتاب به کتابخانه مرکزی رشت اهدا 
با ۳۰ هزار جلد کتاب اهدائی خیر لاهیجانی تعداد  شدکه 
کتابهای اهدایی به کتابخانه مرکزی به ۴۵ هزار جلد رسیده 

است.
مدیر کل کتابخانه های گیلان یادآوری کرد: از ابتدای امسال 
عمومی  های  کتابخانه  از  کتاب  نسخه  هزار   ۳۰۰ تاکنون 
هزار   ۷۰ حدود  استان  این  و  شده  گرفته  امانت  به  استان 

عضو فعال دارد.
وی فضای کتابخانه های استان گیلان ۲۸ هزار مترمربع اعلام 
کرد و افزود: سرانه فضای مطالعه استان گیلان به ازای هر 
۱۰۰ نفر کمتر از یک متر است که این آمار چندان خوشایند 

نیست. 
به گفته وی، اهدا کتاب، اهدای دانایی باید به جریان رسانه 
ای مستمر و غالب در فضای فرهنگی استان تبدیل شود و 
در این راستا محیط کتابخانه استان آماده است تا کتابهای 

اهدائی مردم را در کتابخانه ها دریافت کند.
سید حسین میرمجلسی خیر گیلانی متولد سال ۱۳۱۹ هجری 
شمسی در شهر لاهیجان، دارای فوق تخصص بیماری های 
گوارش و کبد از آمریکا است. وی در دوران زندگی خویش 
در کنار شغل طبابت و تلاش برای توسعه سلامتی و علاج 
پزشکی،  پژوهشی  و  آموزشی  مراکز  در  و خدمت  بیماران 
توفیق یافت که نزدیک به ۷۰ سال از روی شیفتگی به مطالعه 

و جمع آوری کتب و نشریات متعدد و متنوع مشغول باشد.

در  دانشجو  پذیرش  گفت:  گیلان  نور  پیام  دانشگاه  رئیس 
دوره کارشناسی بدون آزمون در دانشگاه پیام نور آغاز شد.

با تشریح مزایای  با مهر  مهرداد توکلی راد در گفت و گو 
تحصیل در دانشگاه پیام نور اظهار کرد: همزمان با انتخاب 
رشته کنکور سراسری ثبت نام بدون آزمون دوره کارشناسی 

از طریق ثبت سوابق تحصیلی آغاز شد.
 ۱۸ لغایت   ۱۴ تاریخ  از  ثبت نام  شروع  افزود:  راد  توکلی 
شهریور ماه ۱۴۰۳ از طریق درگاه اینترنتی سازمان سنجش 

به نشانی sanjesh.org خواهد بود.
دانشگاه  بزرگترین  عنوان  به  نور  پیام  دانشگاه  گفت::  وی 
دولتی کشور محسوب شده و پرداخت وام شهریه با کمترین 
کارمزد، اختیاری بودن حضور در کلاس های درس، لحاظ 
دار،  خانه  بانوان  و  شاغلین  کارمندان،  برای  ویژه  شرایط 
مهمان  واحد،  تطبیق  مرخصی،  رشته،  تغییر  در  سهولت 
مزایای  از  دانشجو  نظر  مورد  شهر  به  آزمون  محل  تغییر  و 

تحصیل در آن محسوب می شود.
توکلی راد ادامه داد: دانشگاه پیام نور پایین ترین شهریه در 
آن  برگزاری کلاس های  و  دارد  را  دانشگاه های کشور  بین 
به صورت حضوری و الکترونیکی )ترکیبی( است و کتاب 
بیشترین  شده  سبب  دروس  سرفصل  بودن  جامع  و  محور 
تحصیلات  وکالت،  استخدامی،  آزمون های  قبولی  درصد 
تکمیلی متعلق به دانش آموختگان دانشگاه پیام نور می باشد.

شرکت  امسال  کنکور  در  که  متقاضیانی  کرد:  تصریح  وی 
کرده یا حتی شرکت نکرده اند و دارای مدرک دیپلم نظام 
قدیم، پیش دانشگاهی و نظام ۶.۳.۳ هستند می توانند جهت 

ثبت نام اقدام نمایند.

پذیرش دانشجو در کارشناسی بدون 
آزمون پیام نور آغاز شد

معاون هماهنگ کننده نیروی قدس سپاه گفت: »شهدای مدافع 
حرم« نماد امنیت و عزت ایران هستند.

کربلای  شهدای  بزرگداشت  مراسم  در  مسجدی  ایرج  سردار   
اینکه  بیان  با  ۲ و شهدای مدافع حرم در گلزار شهدای رشت 
اظهار  فداکاری های شهیدان وظیفه ای همگانی است،  یادآوری 
کرد: از تلاش های همه کسانی که این اجتماع به یاد نام شهیدان، 
به ویژه شهدای کربلای ۲ و شهدای مجاهدین کبیر را برگزار 

کردند قدردانی می کنم.

وی با بیان اینکه هر مسئولی که به نام و یاد شهیدان و برای تکریم 
خانواده های آنها قدمی بردارد شایسته احترام است، افزود: شهدای 
مدافع حرم نه تنها امنیت سرزمین ما را تأمین کردند بلکه نمادی از 

ایستادگی و مقاومت در برابر دشمنان اسلام هستند.
در  مقاومت  شهدای  فداکاری های  به  اشاره  با  مسجدی  سردار 
عراق و سوریه، گفت: شهادت این عزیزان نتیجه ای جز آزادسازی 
سرزمین های اسلامی از دست تروریست ها نداشته است لذا اگر 
امنیت را مدیون خون  این  امنیت زندگی می کنیم  امروز ما در 

شهیدان هستیم.وی همچنین به حملات اخیر اسرائیل به سوریه 
اشاره کرد و تصریح کرد: پیام این حملات این است که ما باید 
برای دفاع از انقلاب و نظام آماده باشیم چرا که شهدای ما نشان 

دهنده عزم راسخ ملت ایران در برابر دشمنان هستند.
تأکید کرد  ملی  همبستگی  و  لزوم وحدت  بر  سردار مسجدی 
نتیجه  ما  امروز  امنیت  باشیم که  داشته  یاد  به  باید  ما  و گفت: 
فداکاری های شهیدان است و باید به پاس این فداکاری ها، همواره 

در مسیر حق و حقیقت گام برداریم.

معاون هماهنگ کننده نیروی قدس سپاه:

»شهدای مدافع حرم« نماد امنیت و عزت ایران هستند



 چگونه فردگرایی افراطی به 
رفتارهای اجتماعی

 آسیب می زند؟

چطور شانس ابتلا به بیماری 
قلبی را کاهش دهیم؟

زرد  روان شناسی  ومطالب  مجازی  روزهافضای  این 
پرشده اند ازویدئوها و صحبت هایی که تنها یک بعُد انسان 
طوری  می کنند،  معرفی  او  جهان  رامحوریت  فردیت  یعنی 

که انگار مهم تر از»من« هیچ چیز دیگری وجود ندارد.
حتی  که  رفته  پیش  جایی  تا  شده  تحمیل  منیت  این 
مقبول  صفتی  به عنوان  امروزه  خودخواهی  مثل  صفت هایی 
برمدارخودو  حرکت  وهرکس  شده  پذیرش  درجامعه 
حق  دیگری  مصالح  درنظرگرفتن  بدون  را  خواسته هایش 

مسلم خویش می داند!
به احتمال زیاد درفضای رسانه های ارتباطی به جملاتی با 
و  هستیم  خود  زندگی  معمار  ما  که  محتوابرخورده اید  این 
در این مسیر حرف دیگران و محیط در نوع رفتار و شکل 

ساختمان شخصیتی ما بی اهمیت است.
هر  به  کن،  فکر  داری  دوست  هرطور  تو  ساده تر  بیان  به 
بپوش  مایلی  که  هرگونه   کن،  رفتار  می پسندی  که  نحوی 

و...و این که دیگران چه می گویند اصلا مهم نیست. 
را  آزادی  به مخاطب حس خوب  آغاز  در  محتوایی  چنین 
تلقین می کند که از نیازهای اساسی انسان است. پس قطعا 

به مزاج فرد شیرین آمده و جذب چنین مطلبی می شود.
مقدار  به  و  گوناگون  با شیوه های  مفهوم  این  این که  جالب 
بسیار زیاد تکرار می شود تا آنجا که فرد به این باور عمیق 
درزندگی  اهمیتی  هیچ  ودیگران  محوراست  او  که  می رسد 

او ندارند.
این دیگران نه فقط شامل محیط اجتماعی فرد، بلکه شامل 
نیز  والدین  مانند  او  زندگی  انسان های  نزدیک ترین  حتی 
می شود! حال سؤال این است پادزهر عصر من ـ من ـ من 
از  تعریفی  به  باید  ابتدا  سؤال  این  به  پاسخ  برای  چیست؟ 

مفهوم فردگرایی و در مقابل آن جمع گرایی پرداخت.
فردگرایی و جمع گرایی چیست؟

فردی  هویت های  و  نیازها  بر  آن  فرهنگ  و  فردگرایی 
اشخاص تأکید می کند. براساس این فرهنگ، انسان ها آزاد 

و خودمختار هستند.
 رفتارهای اجتماعی در فرهنگ فردگرایی برمبنای ترجیحات 
آن که  حال  می شود.  تبیین  فرد  هر  شخصی  نگرش های  و 

جمع گرایی بر نیازها و اهداف جمعی تأکید می کند.
و  فردی  نیازهای  بین  انتخاب  هنگام  جمع گرا  جوامع  در   
جمعی، نیازها و اولویت های جمعی انتخاب می شوند و از 
انتظار می رود خواسته ها و تمایلات فردی شان را که  افراد 

با اهداف جمع مطابقت ندارند کنار بگذارند.
فردگرایی؛ درست یا غلط؟

البته این که ما هدفی برتر برگزینیم و در راه رسیدن به آن 
از هیچ کوشش و تلاشی نگذریم و از حرف ها و گفته های 
قابل  و  است  خوب  بسیار  نگیریم،  اثر  دیگران  نامربوط 
ستایش اما این که ما در هر مکان و زمانی و با هر شرایط 
فرهنگی و اجتماعی، هرگونه بخواهیم رفتار کنیم و استدلال 
ما این باشد که من این طور دوست دارم و به کسی ربطی 

ندارد، قطعا ناشایست است.
چنین مسیری نهایتا به تقویت فردیت گرایی و خودمحوری 
فرد منجر شده و به مرور بین او و افراد اطراف فاصله ایجاد 
آسیب های  مسأله  همین  روان شناسان  عقیده  به  که  می کند 

بسیاری را برای فرد به همراه دارد.
در  روان شناس  مشهدی،  نجمه سادات  راستا  همین  در   
فردگرایی  آسیب های  درخصوص  جام جم  با  گفت وگو 

افراطی می گوید:
 اگرچه متاسفانه در حال حاضر عده ای بعد اجتماعی انسان 
را درنظر نمی گیرند و قابلیت ها را فقط به طور مطلق به خود 
فرد نسبت می دهند اما این مسأله آسیب های روحی و روانی 

بسیاری را با خود به همراه دارد.
کاهش  انزواطلبی،  اضطراب،  افسردگی،  می افزاید:  وی 
اعتماد به نفس و اراده و... تنها بخشی از آسیب هایی است 
که از فردگرایی افراطی حاصل انسان می شود، زیرا نادیده 
به  نتواند  فرد  تا  می شود  سبب  انسان  اجتماعی  بعد  گرفتن 
این بعد که یکی از اهداف اصلی خلقت بوده است، برسد و 
از آنجایی که جامعه نیز گستره ای از افراد است، این مسأله 

رفته رفته جامعه را نیز بیمار می کند.
علاقه اجتماعی، سنجه سلامت روان

که  محتواهایی  برخی  و  جمعی  ارتباط  رسانه های  هرچند 
فعالی که در زندگی  نقش  به واسطه  ارائه می شود،  آنها  در 
خود  محتوای  و  خود  جذب  را  مخاطب  و  کرده  ایفا  فرد 
و  افراطی  خودمحوری  سمت  به  را  جامعه  افراد  می کند، 
نه فقط سبک  تغییر  به نوعی  فردیت گرایی سوق می دهد و 
زندگی، بلکه سبک نگرش رارقم می زند واز این گذر افراد 
خودبین  و  رفته  فرو  خود  در  افرادی  را  اجتماعی  بالطبع 
می کند اما به گفته مشهدی انسان دو بعد فردی و اجتماعی 
دارد و اگرچه یکسری از کارها بعد فردی دارد اما برخی از 

همان کارها هم باید در بعد اجتماعی ما فعال باشد.
به طوریکه  است  برخوردار  بسیاری  ازاهمیت  موضوع  این 
که  است  روان  سلامت  دارای  کسی  می کند،  مطرح  آدلر 

دارای علاقه و روابط اجتماعی باشد. 
به گفته وی در حال حاضر یکی از علل اصلی گرایش افراد 

به سمت فردگرایی منفعت طلبی است. 
درواقع درحال حاضرافراد به دنبال روابطی هستندکه درآنها 
سود و منفعتی برای خود بیابند ودرغیر این صورت تمایلی 

به برقراری ارتباط ندارند. 
افسارگسیخته  رشد  از  جلوگیری  راهکار  روان شناس  این 
فردگرایی در جامعه را افزایش بینش و آگاهی مردم نسبت 
از  یکدیگر  از  نادرست  و  درست  محتواهای  تشخیص  به 

طریق آموزش های به روز می داند.

سوی  از  معوقات  پرداخت  عدم  به  داروسازان  گذشته  هفته 
بیمه ها اعتراض کردند، این در حالی است که گلایه آن ها تنها 
به این موضوع محدود نمی شود. داروسازان همچنین به صدور 
مجوز تأسیس داروخانه برای افراد غیرداروساز اعتراض دارند 
صدور  تا  مطالبات  پرداخت  عدم  از  شرایط،  این  معتقدند  و 
ورشکستگی  به  منجر  زودی  به  محدودیت،  بدون  مجوزهای 
در  هم اکنون  که  داروسازی  جامعه  شد.  خواهد  داروخانه ها 
و  کمک  درخواست  مسئولان  از  دارد،  قرار  فروپاشی  آستانه 

رسیدگی فوری به این وضعیت بحرانی دارد.
داروسازان  انجمن  مدیره  هیئت  رئیس  جعفری نژاد،  دکتر 
خراسان رضوی، درباره عدم پرداخت معوقات بیمه ها توضیح 
می دهد: »پس از اجرای طرح دارویار که با هدف افزایش رفاه 
مردم و تحت پوشش قرار دادن اکثر داروها آغاز شد، بیمه ها 
این  شدند.  مواجه  داروخانه ها  به  پرداخت  در  مشکلاتی  با 
مشکلات به دلیل نبود منابع پایدار برای طرح دارویار است.«

روزنامه شرق طی گزارشی در این باره نوشت : به گفته او، از 
با داروخانه ها تسویه حساب  بیمه ها  بیشتر  ابتدای سال ۱۴۰۳، 
نکرده اند و تنها در خراسان رضوی بدهی بیمه ها به داروخانه ها 
به  اشاره  با  وی  می شود.  برآورد  تومان  میلیارد  هزار  از  بیش 
داروخانه ها  »اقتصاد  می افزاید:  داروخانه ها  بحرانی  شرایط 
خورده  برگشت  داروسازان  چک های  نیست؛  جوابگو  دیگر 
خرید  به  قادر  داروسازان  بیمه ها،  معوقات  پرداخت  بدون  و 
دارو و پرداخت بدهی های خود نیستند، این یعنی داروسازان 
به سمت ورشکستگی حرکت می کنند.« وی هشدار می دهد: 
شد  خواهند  مجبور  داروسازان  نیابد،  بهبود  وضعیت  »اگر 
به  را  بیمه شدگان  و  بپیچند  آزاد  صورت  به  را  بیماران  نسخ 
و  غذا  سازمان   ،۱۴۰۳ سال  دهند.«اوایل  ارجاع  بیمه  سازمان 
دارو یک بند به آیین نامه جدید داروخانه داران اضافه کرد که 
به هر فردی اجازه می دهد داروخانه تأسیس کند. داروسازان 
مجوز  صدور  معتقدند  و  هستند  معترض  تغییر  این  به  نسبت 
افزایش  همچون  مشکلاتی  بروز  باعث  غیرداروسازان  برای 
خواهد  دارو  دلالی  گسترش  و  نسخه  بدون  داروهای  فروش 
افزایش  برای  تصمیم  این  می کنند  ادعا  مسئولان  هرچند  شد. 
این  داروسازان  شده،  گرفته  روستایی  مناطق  در  داروخانه ها 

توجیه را غیرعملی می دانند.
دکتر جعفری نژاد درباره مجوزهای جدید می گوید: »در حال 
حاضر تعداد زیادی از فارغ التحصیلان رشته داروسازی هنوز 
موفق به تأسیس داروخانه نشده اند. با این حال، در شهر مشهد 
داروخانه   ۱۲۰۰ استان خراسان رضوی  در  و  داروخانه   ۸۰۰
فارغ التحصیل  یا  داروخانه  کمبود  بنابراین  هستند،  فعال 
داروسازی وجود ندارد، بلکه تعداد داروخانه ها بیشتر از نیاز 
است.« او با تشبیه این وضعیت به دادن مجوز تأسیس مطب 
دندان پزشکی به فردی غیرمتخصص، این تصمیم را »عجیب و 

متناقض« توصیف می کند.
داروسازان  انجمن  مدیره  هیئت  رئیس  جعفری نژاد،  دکتر 
»هم اکنون  این مجوز می گوید:  با  ارتباط  در  خراسان رضوی 
هنوز  که  داریم  داروسازی  رشته  فارغ التحصیل  زیادی  تعداد 
و  داروخانه   ۸۰۰ مشهد  شهر  در  نکرده اند.  تأسیس  داروخانه 
این  فعال هستند،  داروخانه  هزار و ۲۰۰  در خراسان رضوی 
فارغ التحصیل  و  داروخانه  تعداد  نظر  از  محدودیت  ما  یعنی 
داروخانه ها  تعداد  هم  نیاز  سطح  از  حتی  نداریم.  داروسازی 
بیشتر مسئله  برای روشن شدن  بیشتر است«. دکتر جعفری نژاد 
توضیح می دهد: »مثل این است که یک فردی که تحصیلات 
غیرآکادمیک دارد، مجوز تأسیس مطب دندان پزشکی بگیرد«. 
حتما  دامی  داروخانه  تأسیس  برای  »حتی  می دهد:  ادامه  او 

احتیاج به یک دامپزشک است اما برای داروخانه انسانی نه!
را  داروسازان  ما  و  است  عجیب  واقعا  تناقض  از  حجم  این 
که  است  معتقد  داروساز،  هادی پور،  است«.دکتر  کرده   متحیر 
آن ها  و  وارد کرده  داروسازان  بر  را  فشار شدیدی  عامل  سه 
از  بیش  افزایش  است:  داده  سوق  ورشکستگی  سمت  به  را 
دارویار  طرح  بزرگ،  شهرهای  در  داروخانه ها  تعداد  حد 
را  بیمه ها  بدهی  و  داده  کاهش  را  داروخانه ها  نقدینگی  که 
افزایش داده است، و پرداخت های تأخیری بیمه ها. او به این 

نکته اشاره می کند که در ایران، بر خلاف دیگر کشورها، از 
نمی شود،  حمایت  داروخانه ها  مانند  کوچک  کسب وکارهای 
در حالی که رقابت در صنعت به حال خود رها شده است. 
افزایش داروخانه های دولتی و تضعیف بخش  از  او همچنین 
خصوصی گلایه دارد و می گوید: »بخش خصوصی در حال 

کنار رفتن است و خصولتی ها در حال رشد.«
دکتر هادی پور هشدار می دهد که ورود افراد غیرداروساز به 
افزایش خطر  ناسالم و  عرصه داروسازی باعث ایجاد رقابت 
رقابت  این  نتیجه  »در  می گوید:  او  می شود.  داروها  دلالی 
ناسالم، داروهایی مانند پرگابالین که مصرف سوء دارند، ممکن 
همچنین،  گیرند.  قرار  متقاضیان  اختیار  در  نسخه  بدون  است 
فروش  احتمال  غیرداروساز،  داروخانه های  تعداد  افزایش  با 
داروهای  و  یافته  افزایش  آزاد  بازار  در  سهمیه ای  داروهای 

حیاتی برای بیماران خاص کمیاب خواهند شد.«
داده  قرار  آستانه ورشکستگی  را در  داروسازان  فعلی  شرایط 
سنگینی  معوقات  بیمه ها  از  که  داروسازان  از  بسیاری  است. 
طلب دارند، ناچار به گرفتن وکیل شده اند تا بتوانند قراردادهای 
خود را اصلاح کرده و به موقع مطالبات خود را دریافت کنند. 
برخی از آن ها حتی در فکر تعطیلی داروخانه های خود یا تغییر 

رویه به پیچیدن نسخه های آزاد هستند.

در  مختلفی  علائم  و  نشانه ها  به  می تواند  ویتامین ها  کمبود 
بدن منجر شود که بسته به نوع ویتامین، این نشانه ها متفاوت 
هستند. کمبود ویتامین ها می تواند به نشانه ها و علائم مختلفی 
نشانه ها  این  ویتامین،  نوع  به  بسته  که  شود  منجر  بدن  در 

متفاوت هستند.
داده  توضیح  مهم  ویتامین  چند  کمبود  نشانه های  ادامه،  در 

شده است:
D علائم کمبود ویتامین

نشانه ها: ضعف عضلانی، درد استخوانی، خستگی، افسردگی 
و ضعف سیستم ایمنی.

رژیم  خورشید،  نور  معرض  در  کافی  نگرفتن  قرار  علت ها: 
غذایی فقیر از منابع ویتامین D )مثل ماهی های چرب(.

B12 علائم کمبود ویتامین
نشانه ها: خستگی، ضعف، بی حسی و گزگز دست ها و پاها، 

مشکلات حافظه و تمرکز، کم خونی مگالوبلاستیک.
مشکلات  حیوانی،  محصولات  بدون  غذایی  رژیم  علت ها: 

جذب مانند بیماری های گوارشی.
C علائم کمبود ویتامین

دیر  پوست،  شکنندگی  و  خشکی  لثه ها،  خونریزی  نشانه ها: 
بهبود یافتن زخم ها، خونریزی بینی، کمبود انرژی.
علت ها: رژیم غذایی فقیر از میوه ها و سبزیجات.

A علائم کمبود ویتامین
نشانه ها: مشکلات بینایی به ویژه در شب، خشکی پوست و 

چشم، کاهش مقاومت در برابر عفونت ها.
علت ها: کمبود مصرف منابع غذایی حاوی ویتامین A )مانند 

سبزیجات زرد و نارنجی، جگر(.
E علائم کمبود ویتامین

مشکلات  عضلانی،  ضعف  مانند  عصبی  مشکلات  نشانه ها: 
تعادلی، کاهش پاسخ ایمنی.

اختلالات  سالم،  چربی های  از  فقیر  غذایی  رژیم  علت ها: 
جذب چربی.

K علائم کمبود ویتامین
نشانه ها: خونریزی طولانی، کبودی آسان، مشکلات انعقادی.

علت ها: کمبود مصرف سبزیجات سبز رنگ، مشکلات جذب 
چربی.

درمان کمبود ویتامین ها در بدن
درمان کمبود ویتامین معمولًا شامل ترکیبی از تغییرات رژیم 
غذایی، مکمل ها و رسیدگی به هر گونه بیماری زمینه ای است 
که ممکن است به کمبود کمک کند. رویکرد خاص بستگی 

به این دارد که کدام ویتامین کمبود دارد.
D 1. کمبود ویتامین

منابع غذایی: مصرف غذاهای غنی از ویتامین D مانند ماهی 
لبنی  محصولات  مخالی(،  خال  ماهی  )سالمون،  چرب  های 

غنی شده، تخم مرغ و قارچ را افزایش دهید.
رار گرفتن در معرض نور خورشید: زمانی را در نور خورشید 
کند  می  کمک  بدن  به  بنفش  ماوراء  اشعه  زیرا  بگذرانید، 

ویتامین D تولید کند.
مکمل ها: مکمل های ویتامین D )معمولًا D۳ توصیه می شود( 
را می توان مصرف کرد، به ویژه در مناطقی که نور خورشید 
خورشید  نور  معرض  در  که  افرادی  برای  یا  است  محدود 

محدود هستند.
بالای  دوز  است  ممکن  شدید،  موارد  در  دارویی:  درمان 

ویتامین D با تجویز پزشک ضروری باشد.
B12 2. کمبود ویتامین

گوشت،  مانند  حیوانی  محصولات  از  بیشتر  غذایی:  منابع 
گیاهخواران  برای  کنید.  استفاده  مرغ  تخم  و  لبنیات  ماهی، 
یا وگان ها، غذاهای غنی شده )مانند غلات غنی شده، شیر 

گیاهی( کلیدی هستند.
مکمل ها: مکمل های خوراکی B۱۲ یا فرم های زیر زبانی 
)زیر زبان( در دسترس هستند. در موارد کمبود شدید، ممکن 

است نیاز به تزریق B۱۲ باشد.
رسیدگی به شرایط زمینه ای: اگر کمبود به دلیل سوء جذب 
گوارشی(،  اختلالات  یا  خطرناک  خونی  کم  از  )مثلًا  باشد 

درمان بیماری زمینه ای بسیار مهم است.
C 3.کمبود ویتامین

منابع غذایی: مصرف میوه ها و سبزیجات سرشار از ویتامین 

فلفل دلمه ای و کلم  فرنگی، کیوی،  پرتقال، توت  مانند   C
بروکلی را افزایش دهید.

توان  می  غذایی  رژیم  بودن  ناکافی  صورت  در  ها:  مکمل 
مکمل های ویتامین C مصرف کرد.

تغییر سبک زندگی: کاهش مصرف سیگار و الکل می تواند 
جذب و استفاده از ویتامین C را بهبود بخشد.

A 4. کمبود ویتامین
منابع غذایی: غذاهای غنی از ویتامین A مانند جگر، روغن 
ماهی، سبزیجات سبز برگ، سبزیجات نارنجی و زرد )مانند 
بیشتر  را  لبنی  محصولات  و  شیرین(  زمینی  سیب  هویج، 

مصرف کنید.
استفاده کرد،   A از مکمل های ویتامین  توان  مکمل ها: می 
اما باید مراقب بود که از مصرف بیش از حد آن جلوگیری 
شود، زیرا ویتامین A محلول در چربی است و می تواند در 

بدن انباشته شود.
است  ممکن  پزشک  یک  شدید،  موارد  در  پزشکی:  درمان 

کپسول های ویتامین A با دوز بالا را تجویز کند.
E 5. کمبود ویتامین

منابع غذایی: آجیل، دانه ها، روغن های گیاهی )مانند روغن 
در  را  بروکلی  کلم  و  اسفناج  زیتون(،  روغن  و  آفتابگردان 

رژیم غذایی خود قرار دهید.
مکمل ها: مکمل های ویتامین E را می توان استفاده کرد، به 

خصوص اگر منابع غذایی ناکافی باشند.
کمبود  که  آنجایی  از  کنید:  رسیدگی  ای  زمینه  شرایط  به 
درمان  است،  چربی  جذب  سوء  دلیل  به  اغلب   E ویتامین 

مشکل اساسی گوارش ضروری است.
K 6. کمبود ویتامین

منابع غذایی: مصرف سبزیجات سبز برگ )کلم پیچ، اسفناج، 
کلم بروکلی(، ماهی، گوشت و تخم مرغ را افزایش دهید.

توان  می  غذایی  رژیم  بودن  ناکافی  صورت  در  ها:  مکمل 
مکمل های ویتامین K مصرف کرد.

نگران  خونریزی  یا  شدید  کمبود  موارد  در  پزشکی:  درمان 
کننده، تزریق ویتامین K ممکن است ضروری باشد.

 معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه 
شناسایی کودکان کار و خیابان از روی عینبیه چشم در حال 
انجام است، افزود: سال گذشته در کل کشور نزدیک به ۱۴ 

هزار کودک کار و خیابان را شناسایی کردیم.
مهری سادات موسوی با اشاره به اینکه بخشی از کودکان کار 
و خیابان ایرانی بودند، افزود: رویکرد دستورالعمل تخصصی 
رویکرد خانواده  به سمت  بیشتر  خیابان  و  کار  حوزه کودک 

محوری است زیرا نزدیک ۹۰ درصد دارای خانواده هستند.
وی با بیان اینکه بخشی از این خانواده ها نیازمند نبودند بلکه 
موضوعات  داشت:  اظهار  بودند،  نیازمند  آنها  از  درصدی 
فرزندان  تا  شود  می  سبب  خانواده ها  از  بخشی  در  فرهنگی 

خود را به حوزه کار و خیابان سوق بدهند.
حمایت  به  نیاز  که  خانواده هایی  کرد:  خاطرنشان  موسوی 
داشتند در چرخه حمایت قرار گرفتند و اگر سرپرست خانواده 
انجام  برای آن  اشتغال داشت همکاری لازم  نیازی در حوزه 

شد.
خانواده هایی  چنین  مادر  اگر  افزود:  بهزیستی  سازمان  معاون 
به  این حوزه  بود، حمایت هایی را در  زن سرپرست خانوار 

عمل آوردیم؛ این گروه از خانوارها به دفتر خانواده و بانوان 
بهزیستی متصل شدند و حمایت هایی به آنها داده شد.

یافتن  سامان  شرط  به  کار  کودکان  مادران  از  حمایت 
وضعیت تحصیلی فرزندان

معاون سلامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه 
بسته جامع راهنمای حمایت از کودکان کار و خیابان در بستر 
خانواده سال گذشته تهیه شد، افزود: فضا بیشتر حرکت بیشتر 
به سمت یکپارچه کردن ظرفیت های درون سازمانی در حوزه 

کودکان کار و خیابان است.
دفتر  و  اجتماعی  اورژانس  بین  تفاهم نامه ای  داد:  ادامه  وی 
از مادران سرپرست  بانوان در زمینه حمایت  امور خانواده و 
خانوار به شرط اینکه کودکان کار ادامه تحصیل بدهند، از این 
اینکه خانواده بخواهد  بهره مند می شوند. یعنی شرط  خدمات 
از این حمایت ها بهره مند شود این بود که وضعیت تحصیلی 
کودکان  و  کنند  پیدا  درستی  سامان  خیابان،  و  کار  کودکان 

بازمانده از تحصیل، وارد چرخه تحصیلی شوند.
نزدیک  تهران  جمله  از  استان ها  برخی  در  کرد:  تصریح  وی 
به ۸۰ درصد از کودکان کار و خیابان از اتباع هستند. برخی 
استان ها مانند اردبیل ورود اتباع ممنوع است و اغلب کودکان 

کار و خیابان در این دست از شهرها، ایرانی هستند.
برای کودکان کار و خیابان، دوره های اردو موسوم به »فرزندان 

خورشید« با رویکرد مهارت آموزی و معرفت افزایی داشتیم.
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پیشگیری  آمریکایی طب  مجله  در  که  مطالعه ای  اساس  بر 
روز  در  پیاده روی  دقیقه   ۳۰ حداقل  است،  شده  منتشر 
می تواند خطر ابتلا به بیماری قلبی را تا ۱۹ درصد کاهش 

دهد.
یکی  پیاده روی  ایسنا،  از  نقل  به  نیوز  سلامت  گزارش  به 
بدنی  فعالیت  این  از ساده ترین و موثرترین ورزش هاست. 
برای اکثر افراد مهیا بوده، به تجهیزات خاصی نیاز ندارد و 
پیاده روی روزانه  انجام است. یک  قابل  تقریباً در همه جا 
۳۰ دقیقه ای می تواند به فواید سلامتی متعددی، چه جسمی 

و چه روانی منجر شود.
سلامت قلب را تقویت می کند

ما  قلب  تقویت  برای  فوق العاده  راه  یک  منظم  پیاده روی 
طب  آمریکایی  مجله  در  که  مطالعه ای  اساس  بر  است. 
پیشگیری منتشر شده است، حداقل ۳۰ دقیقه پیاده روی در 
درصد   ۱۹ تا  را  قلبی  بیماری  به  ابتلا  خطر  می تواند  روز 
کاهش  خون،  فشار  کاهش  به  فعالیت  این  دهد.  کاهش 
کلی  عملکرد  بهبود  و  »بد«(  )کلسترول   LDL کلسترول 

قلب کمک می کند.
به مدیریت وزن کمک می کند

افزودن ۳۰ دقیقه پیاده روی به برنامه روزانه ما می تواند به 
به کاهش وزن کمک  یا حتی  کند  حفظ وزن سالم کمک 
ایجاد  به  می تواند  که  می سوزاند  کالری  پیاده روی  کند. 
تعداد  کند.  کمک  وزن  کاهش  برای  لازم  کالری  کسری 
دقیق کالری سوزانده شده بسته به وزن و سرعت راه رفتن 
نیم  هر  فرد در  متوسط، یک  به طور  اما  است،  متفاوت  ما 

ساعت پیاده روی حدود ۱۵۰ کالری می سوزاند.
به بهبود سلامت روان کمک می کند

مفید  نیز  ما  روان  برای  بلکه  برای جسم  تنها  نه  پیاده روی 
که  داد  نشان   JAMA Psychiatry در  مطالعه ای  است. 
را  اضطراب  و  افسردگی  علائم  می تواند  منظم  پیاده روی 
تقویت  می کند،  تحریک  را  اندورفین  تولید  دهد.  کاهش 
کاهش  به  می تواند  که  بدن،  طبیعی  خوی  و  خلق  کننده 

احساس استرس و بهبود سلامت کلی ذهن کمک کند.
به تقویت ماهیچه ها و استخوان ها کمک می کند

و  عضلات  حفظ  و  ساخت  به  می تواند  منظم  پیاده روی 
استخوان های قوی کمک کند. مخصوصاً برای پاها، باسن و 
کمر مفید است. به گفته موسسه ملی آرتریت و بیماری های 
اسکلتی و عضلانی و پوستی، فعالیت های تحمل وزن مانند 
پیاده روی در بهبود تراکم استخوان موثر است و در نتیجه 

خطر پوکی استخوان و شکستگی را کاهش می دهد.
هضم غذا را بهبود می بخشد

۳۰ دقیقه پیاده روی بعد از غذا می تواند به هضم غذا کمک 
گوارش  دستگاه  ماهیچه های  تحریک  به  پیاده روی  کند. 
را  زائد  مواد  و  غذایی  مواد  حرکت  و  می کند  کمک  ما 
لندن  دانشگاه  تحقیقات  می کند.  تقویت  ما  سیستم  در 
به کاهش خطر  می تواند  منظم  پیاده روی  که  می دهد  نشان 

مشکلات گوارشی از جمله نفخ و یبوست کمک کند.
عملکرد سیستم ایمنی را تقویت می کند

کند.  تقویت  را  ما  بدن  ایمنی  سیستم  می تواند  روی  پیاده 
 British Journal of Sports مجله  در  که  مطالعه ای 
منظم  طور  به  که  افرادی  داد  نشان  شد  منتشر   Medicine
پیاده روی می کنند کمتر در طول فصل سرما دچار بیماری 
می شوند. این تحقیق نشان داد کسانی که حداقل ۳۰ دقیقه 
و  سرماخوردگی  دچار  کمتر  می کردند  پیاده روی  روز  در 

عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی می شدند.
خلاقیت و عملکرد شناختی را افزایش می دهد

شناختی  عملکرد  و  خلاق  تفکر  بهبود  باعث  پیاده روی 
می دهد  نشان  استنفورد  دانشگاه  توسط  مطالعه ای  می شود. 
 ۶۰ متوسط  تا  طور  به  را  خلاقیت  می تواند  پیاده روی  که 
درصد افزایش دهد. عمل پیاده روی، به ویژه در یک محیط 
ایده های  تحریک  و  ما  ذهن  پاکسازی  به  می تواند  طبیعی، 

جدید کمک کند.
به ما عمر طولانی تری می دهد

به شما کمک  می تواند  روزانه  برنامه  به  پیاده روی  افزودن 
کند عمر طولانی تری داشته باشید. تحقیقات منتشر شده در 
PLOS Medicine نشان می دهد که ۳۰ دقیقه پیاده روی در 
کاهش  ۲۰درصد  تا  را  زودرس  مرگ  خطر  می تواند  روز 
مدیریت  عروقی،  قلبی  بهبود سلامت  انباشته  مزایای  دهد. 
وزن، و بهبود سلامت روانی به زندگی طولانی تر و سالم تر 

کمک می کند.

پاپ کورن یک میان وعده عالی
پاپ کورن حاوی آنتی اکسیدان های تقویت کننده سلامت و 
همچنین فولات، نیاسین، ریبوفلاوین، تیامین، اسید پانتوتنیک 

و ویتامین های A، E ،B۶ و K است.
تاثیر  یا همان پاپ کورد   ذرت های داغ شده و پف کرده 
نحوه  به  ولی  دارند  خون  کلسترول  سطح  در  غیرمنتظره ای 

تهیه این نوع تنقلات محبوب بستگی دارد. 
در سطح صنعتی معمولًا پاپ کورن با روغن های غیرمجاز 
 )AHA( تهیه می شوند ولی طبق توصیه انجمن قلب آمریکا
بدون تمام چربی اضافه، ذرت بو داده در واقع بسیار سالم 
است. این یک غذای غلات کامل است و دارای فیبر بالایی 

است.
غلات کامل با کاهش خطر بیماری قلبی و همچنین دیابت و 
سرطان مرتبط است. مایا وادیولو، استادیار دپارتمان تغذیه 
و علوم غذایی در دانشگاه رود آیلند )WebMD( می گوید: 
وقتی پاپ کورن خوب تهیه شود، در واقع یک میان وعده 

خوب است.
 او خاطرنشان کرد: این نوع از تنقلات بسیار خوشمزه است 
سایر  یا  سبزیجات  میوه،  است  ممکن  که  کسانی  برای  و 

غلات کامل دریافت نکنند، انتخاب خوبی است.
پاپ کورن حاوی آنتی اکسیدان های تقویت کننده سلامت و 
همچنین فولات، نیاسین، ریبوفلاوین، تیامین، اسید پانتوتنیک 

و ویتامین های A، E ،B۶ و K است.
گیاهان  کنید،  تهیه  سالم تر  را  خود  کورن  پاپ  اینکه  برای 
مختلفی مانند رزماری، آویشن یا پونه کوهی را برای طعم و 

مزه و مواد مغذی اضافه کنید. 
نیز  مغذی  مخمرهای  یا  دارچین  مانند  هایی  دهنده  طعم 

می توانند طعم و سلامت زیادی به آن اضافه کنند.

مجوزهای کیلویی و معوقات بیمه ها منجر به مرگ تدریجی داروخانه ها شده

نشانه های مختلف کمبود هر ویتامین در بدن

معاون سازمان بهزیستی خبر داد:

شناسایی 14 هزار کودک کار و خیابان
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ارائه تسهیلات ۳ 
میلیاردتومانی به دانش 

بنیان ها فقط با چک و سفته

اقتصادی  درصدی   ۸ رشد  به  رسیدن  و  انرژی  ناترازی  حل 
دولت  عزم  اما  است  دولت  برای  بزرگ  چالش  یک  هرچند 
استوار شده البته باید توجه داشت  چهاردهم بر مبنای حل آن 
که تحقق این امر و تبدیل کردن آن از شعار به واقعیت، نیازمند 
بلندمدت  و  هماهنگ  سیاست های  و  اقدامات  از  مجموعه ای 

است.
برنامه  در  که  اقتصاد  درصدی  هشت  رشد  تحقق  برای  دولت 
که  کرده  تدوین  را  دستورالعملی  شده  اشاره  آن  به  هفتم 
که  آنطور  است.  موضوع  این  تحقق  راه  سد  انرژی  ناترازی 
درصدی   ۸ رشد  به  دستیابی  و  تولید  درباره  پزشکیان  مسعود 
اقتصادی  رشد  است.  شروطی  به  مشروط  رقم  »این  گفته 
و  انرژی  ناترازی  فرمودند،  اشاره  حق  به  رهبری  که  تولید  و 
فشاری که به کارخانه ها می آید، بر تحقق این رشد تاثیر می 

گذارد. اول باید ناترازی انرژی را حل کنیم.
برق  در  ناترازی  با  درصدی   ۸ رشد  به  دستیابی  وی،  گفته  به 
رشد  برای  که  معتقدند  متخصصان  نیست.  ممکن  بانک ها  یا 
داریم.  نیاز  گذاری  سرمایه  دلار  میلیارد   ۲۰۰ به  درصدی   ۸
ممکن  وری  بهره  افزایش  با  کشور  داخل  در  سرمایه  افزایش 
میلیارد   ۱۰۰ از  بیش  داریم،  کشور  که  پولی  کل  اما  شود  می 
دلار نیست پس به ۱۰۰ میلیارد دلار سرمایه خارجی نیاز داریم 
ایرانیان  و  همسایگان  با  دنیا،  خارج،  با  ما  ارتباطات  به  این  و 

خارج از کشور برمی گردد.
گذشته  روز  هم  جمهور  رئیس  اول  معاون   - عارف  محمدرضا 
اقتصادی  درصدی   ۸ رشد  هدف  با  برق  قطعی  کرد:  تاکید 
همخوانی ندارد، در حالی که رشد ۸ درصدی را توقع داریم، 
اما روزانه ۷ تا ۸ ساعت قطع برق داریم که علاوه بر خسارت، 
عدم النفع آن نیز بسیار زیاد است که برای حل این مشکل کار 

بزرگی صورت گیرد.
راه حل چیست؟

و  عرضه  بین  تعادل  عدم  معنای  به  انرژی  ناترازی  درواقع 
همچون  مشکلاتی  به  منجر  می تواند  که  است  انرژی  تقاضای 
کمبود انرژی، افزایش قیمت ها، و کاهش تولید و رشد اقتصادی 
شود. برای رفع این ناترازی و دستیابی به رشد ۸ درصدی، باید 
انرژی،  بهره وری  افزایش  بگیرد.  قرار  کار  دستور  در  اقداماتی 
انرژی،  تولید  ظرفیت  افزایش  تجدیدپذیر،  انرژی های  توسعه 
تقاضا،  مدیریت  و  سیاست گذاری  انرژی،  منابع  به  تنوع بخشی 
تحول ساختاری در اقتصاد، سرمایه گذاری در تحقیق و توسعه 
باید  که  است  موضوعاتی  انرژی  اتلاف  کاهش  و   )R&D(
دولت چهاردهم برای تحقق هدف خود روی آن متمرکز باشد.

بهره وری در بخش های تولیدی ارتقای تکنولوژی و بهینه سازی 
مصرف  می تواند  که  دربرمی گیرد  را  تولیدی  فرآیندهای 

این  یابد.  کاهش  تولید  اینکه  بدون  دهد  کاهش  را  انرژی 
پیشرفته تر  فناوری های  و  تجهیزات  از  استفاده  شامل  موضوع 
نوین  روش های  از  استفاده  با  همچنین  است.  کم مصرف تر  و 
می توان  هوشمند(،  سیستم های  )مانند  انرژی  مصرف  مدیریت 
اقتصادی  مختلف  بخش های  در  را  انرژی  مصرف  بهینه سازی 

محقق کرد.
انرژی  مانند  تجدیدپذیر  انرژی  منابع  توسعه  این  علاوه بر 
خورشیدی، بادی، و آبی می تواند فشار بر منابع انرژی فسیلی 
افزایش  با  کند.  کمک  انرژی  پایداری  به  و  دهد  کاهش  را 
حد  تا  را  انرژی  ناترازی  می توان  تجدیدپذیر،  انرژی های  سهم 
مخرب  زیست محیطی  اثرات  از  همچنین  و  کرد  جبران  زیادی 
انرژی های فسیلی کاست. با سرمایه گذاری در زیرساخت های 
می توان  گاز،  تولید  و  برق  نیروگاه های  مانند  انرژی  تولید 

ظرفیت تولید را افزایش داد و ناترازی انرژی را کاهش داد.
انرژی می تواند  توزیع  و  انتقال  شبکه های  بهینه سازی  و  توسعه 
از هدررفت انرژی جلوگیری کرده و به تعادل عرضه و تقاضا 
خارجی  انرژی  منابع  به  وابستگی  کاهش  همچنین  کند.  کمک 
با تنوع بخشی به منابع وارداتی و همچنین توسعه منابع داخلی 
هیدروژن  مانند  نوین  انرژی  منابع  از  استفاده  توسعه  انرژی، 
بیشتر  پایداری  به  می تواند  انرژی  ذخیره سازی  فناوری های  و 
قیمت گذاری  دیگراصلاح  سوی  از  کند.  کمک  انرژی  سیستم 
باشد،  آن  واقعی  هزینه  دهنده  بازتاب  که  به نحوی  انرژی 
تقاضا  مدیریت  بهبود  و  بی رویه  مصرف  کاهش  به  می تواند 

کمک کند.
به منظور  مصرف کنندگان  و  صنایع  برای  تشویقی  برنامه های   
کم مصرف،  فناوری های  از  استفاده  و  انرژی  مصرف  کاهش 
افزوده  ارزش  که  فعالیت هایی  و  صنایع  سمت  به  جهت گیری 
گسترش  دارند،  کمتری  انرژی  مصرف  و  دارند  بیشتری 
دارند،  انرژی  به  کمتری  وابستگی  که  اقتصاد  از  بخش هایی 
علمی،  پژوهش های  و  خدمات  اطلاعات،  فناوری  مانند 
سرمایه گذاری در تحقیق و توسعه تکنولوژی های نوین انرژی 
رفع  در  می تواند  مختلف  بخش های  در  انرژی  کارایی  بهبود  و 

ناترازی انرژی موثر باشد.     
در  استفاده  برای  انرژی  ذخیره سازی  فناوری های  توسعه 
شبکه های  و  تجهیزات  بهینه سازی  و  مصرف  اوج  زمان های 
این  کند.  جلوگیری  انرژی  هدررفت  از  می تواند  نیز  انتقال 
همکاری  و  دولتی  صحیح  سیاست های  با  همراه  راهکارها، 
کمک  انرژی  ناترازی  کاهش  به  می توانند  خصوصی،  بخش 
و  پایدار  اقتصادی  رشد  به  دستیابی  برای  مناسبی  بستر  و  کرده 

بلندمدت فراهم کنند.
اما  نیست  شدنی  کوتاه مدت  در  انرژی  ناترازی  رفع  بی شک 
لازم است تا دولت برنامه هایی را تدوین کند تا علاوه بر ثابت 
نگه داشتن عدد ناترازی در کوتاه مدت برنامه های اجرایی برای 
گذر از ناترازی در میان مدت و بلندمدت تدوین کند تا ضمن 

توسعه انرژی کشور شاهد تحقق رشد اقتصادی نیز باشیم.

 مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد: بر اساس مصوبه 
تومان  میلیارد  هزار   ۵۰ شد  مقرر  مرکزی  بانک  عالی  هیات 
اعتبار جدید از محل آزادسازی سپرده های قانونی بانک ها به 
رقم تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری سال جاری 

تخصیص داده شود.
 مهدی صحابی از اقدام جدید بانک مرکزی که از )یکشنبه( 
انجام پذیرفت خبر داد و تصریح کرد: با مصوبه هیئت عالی 
بانک مرکزی مبنی تخصیص ۵۰ همت اعتبار جدید از محل 
آزادسازی سپرده های قانونی بانک ها به رقم تسهیلات قرض 
نام  الحسنه ازدواج و فرزندآوری در سال جاری، روند ثبت 

متقاضیان هم تسریع و تسهیل خواهد شد.
مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی افزود: با این اقدام، ظرفیتی 
که روزانه بانک مرکزی به بانک های عامل اجازه ثبت نام می 
بیشتری  هم سرعت  نام  ثبت  روند  و  کرده  پیدا  افزایش  دهد 

پیدا می کند.
وی گفت: با ابلاغ این مصوبه، روند پرداخت تسهیلات نسبت 
به پنج ماه ابتدایی سال نیز تسریع پیدا خواهد کرد. همچنین 
ثبت نام متقاضیان در پنج ماه ابتدایی سال که با مشکلاتی به 
دلیل سهمیه های تخصیص یافته به شبکه بانکی بر اساس توان 

آنها بود، برطرف می شود.
۹۰ همت وام ازدواج و فرزندآوری پرداخت شد

صحابی با تاکید بر اینکه میزان تسهیلات پرداختی شبکه بانکی 

پایان  تا  فرزندآوری  و  ازدواج  الحسنه  قرض  دو سرفصل  به 
مرداده حدود ۷۵ همت بوده است، ادامه داد: با پیگیری های به 
عمل آمده و جلسات تخصصی برگزار شده در بانک مرکزی، 
از ابتدای امسال تا امروز ۱۰ شهریور ماه ۱۴۰۳ حدود ۹۰ هزار 

میلیارد تومان وام ازدواج و فرزندآوری توسط شبکه بانکی به 
متقاضیان پرداخت شده است.

اساس  این  بر  کرد:  بیان  مرکزی  بانک  اعتبارات  اداره  مدیر 
حدود ۲۱۳ هزار نفر تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و ۲۱۰ 
هزار نفر هم تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری از ابتدای سال 

جاری تاکنون دریافت کرده اند.
وی با اشاره به اینکه میزان تقاضا از میزان سهمیه اختصاص 
داده شده به شبکه بانکی بیشتر است، تصریح کرد: جلسه ای 
و  مرکزی  بانک  مقام  قائم  حضور  با  مردادماه   ۲۳ تاریخ  در 
مدیران عامل بانک ها برگزار و در این جلسه از مدیران عامل 
بانک ها درخواست شد که سهمیه مرداد ماه هر بانک طی یک 
هفته تا پایان مردادماه پرداخت شود. علاوه بر این درخواست 
شد تا در پرداخت سهمیه شهریور ماه این تسهیلات نیز تسریع 

شود.
بر اساس قانون، میزان اعتبار در نظر گرفته شده در سال جاری 
برای اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری ۲۰۰ 
هزار میلیارد تومان است که با مصوبه هیات عالی بانک مرکزی 
در  تسریع  و  تسهیل  جهت  نیز  دیگر  تومان  میلیارد  هزار   ۵۰

پرداخت به متقاضیان به اعتبار اولیه اضافه شد.

از  دستوری  قیمت گذاری  گفت:  مسکن  بازار  کارشناس  یک 
چندانی  تاثیر  مسکن  بازار  در  اجاره بها  سقف  تعیین  جمله 
دولت  مصوبات  به  توجهی  بازار  این  بازیگران  زیرا  ندارد، 

نمی کنند.
فرهاد بیضایی کارشناس ارشد حوزه مسکن با اشاره به اینکه 
با قوانین دستوری، نمی توان بازار مسکن را کنترل کرد، گفت: 
از اواخر سال ۱۳۹۹ و اوایل سال ۱۴۰۰ وضعیت مسکن در 
شرایط تورم بسیار سنگینی قرار گرفت. در ادامه نیز با توجه 
به سیاست هایی که به خصوص در حوزه بانک مرکزی اتفاق 
افتاد، از اواسط سال ۱۴۰۲ بازار مسکن در شرایط تثبیت قیمت 

و تقریباً رکودی قرار گرفت.
وی ادامه داد: البته در دو ماه اخیر مقداری بازار مسکن رشد 
قیمت را تجربه کرد اما این افزایش قیمت در سطح چشمگیری 
نبوده و هم اکنون این بازار در کود سنگینی قرار دارد. همچنین 
کرایه  قیمت  افزون،  روز  افزایش  شاهد  اجاره بها  بازار  در 
با  کردند  سعی  دولت ها  کرونا  دوره  پس از  هستیم؛  نشین ها 
بازار  اجاره بها،  سقف  تعیین  جمله  از  دستوری  قیمت گذاری 
و  قبلی  اینکه در دولت  اما علی رغم  کنند  کنترل  را  اجاره بها 
حتی دولت فعلی این سیاست ها تبدیل به قانون شد اما توفیق 
مسکن  بازار  بازیگران  دیگر  از سوی  و  نشد  چندانی حاصل 
توجهی به این مصوبات نداشتند، بر همین اساس بازار مسکن 

طی سه سال گذشته تا به امروز در شرایط تورمی قرار دارد.
این کارشناس ارشد بازار مسکن با اشاره به اینکه عده ای از 
این  در  نباید  دولت  که  می کنند  اذعان  مسکن  حوزه  فعالان 
کنترل وضعیت  راستای  در  افزود:  باشد،  داشته  بازار دخالت 
عدم  خصوص  در  دیدگاهی  نوع  هیچ  بی شک  مسکن  بازار 
در  می تواند  دولت  مثال  عنوان  به  ندارد،  دولت وجود  ورود 
اما در  باشد  حوزه توسعه زیرساخت های کشور ورود داشته 
برهمین  باشد؛  نداشته  ورود  است،  ممکن  تصدی گری  حوزه 
اساس باید در سطوح اقتصادی و مدیریتی کشور در خصوص 

دخالت دولت در تمام حوزه ها، تعیین تکلیفی داشته باشیم.
وی ادامه داد: تقریباً پس از دهه ۶۰ و اوایل دهه ۷۰ سیاست 

مسکن و شهرسازی، یک سیاست پارادوکسی و نقیضی بوده 
است، عمدتاً در حوزه شهرسازی خواستار دخالت های شدید 
دولت بودیم اما در حوزه مسکن خواستار حداقلی دخالت های 
ایجاد  موجب  دولت  مدیریت های  عدم  که  بودیم  دولت 
ناکارآمدی های در این زمینه شد، زیرا از سو منجر به افزایش 
تقاضاهای سرمایه ای می شد و سطح سرمایه گذاری تو حوزه 
مسکن را به خاطر عدم دخالت دولت بالا می برد تا جایی که از 
اواسط دهه ۸۰ به بعد سهم تقاضای سرمایه ای از سهم تقاضای 
مصرفی در بازار مسکن پیشی گرفت.بیضایی خاطرنشان کرد: 
سیاست های  روز  به  روز  مسکن،  بازار  شرایط  به  توجه  با 
شهرسازی  زمینه  در  دولت  حداکثری  دخالت  و  تصدی گری 
افزایش یافت که در مقابل بخش خصوصی مسکن یا کسانی 
که دارای بخش خصوصی بودند با شدیدترین مقررات برای 
کنترل حوزه ساخت وساز مواجه بودند؛ قطعاً بخشی از نقاط 
شمار  به  عمومی  منابع  جز  که  دارند  محیطی  زیست  ارزش 
می روند و هیچ گونه ساخت و سازی در این مناطق نباید رخ 

دهد و از سوی دیگر باید از زمین خواری جلوگیری، حفظ و 
صیانت شود.وی تصریح کرد: با توجه به موارد ذکر شده، باید 
در حوزه زمین های خصوصی، دولت سیاست متفاوتی نیز وضع 
کند، باید در همین نقطه تعیین تکلیف کنیم که یا دخالت های 
دولت در حوزه مسکن و شهرسازی را به رسمیت بشناسیم یا 
اینکه باید قائل به سیاست حداقلی دخالت دولت ها باشیم. البته 
در حوزه مسکن و شهرسازی تنها دخالت دولت می تواند به 
حوزه تخلفات، مجوزها و  محدود شود اما می توانیم از سوی 
دیگر آزادی عمل بیشتری را در این حوزه داشته باشیم.بیضایی 
ادامه داد: طرح »مسکن مهر« در دولت نهم و دهم آغاز شد اما 
در همان دولت به پایان نرسید. دولت روحانی این طرح را با 
عنوان »مسکن ملی« ادامه داد و دولت سیزدهم همگام با اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن نسبت به تکمیل و تحویل واحدهای 
مسکن مهر اقدام کرد و موضوع ساخت ۴ میلیون واحد نهضت 
بود که مطرح شد  ملی در دولت سیزدهم، یک مساله جدی 
و تقریباً تمام واحدهایی که در دولت شهید رئیسی تا همین 
یا  بود  مهر  واحدهای مسکن  از  تعدادی  یا  افتتاح شد  اواخر 
واحدهای مسکن ملی دولت قبلی بوده، زیرا واحدهای نهضت 
ملی در دولت سیزدهم به مرحله بهره برداری و افتتاح نرسیده 
البته لازم به ذکر است، وعده مسکنی دولت سیزدهم،  است. 
رفع  راستای  در  باید  چهاردهم  دولت  که  است  کشور  نیاز 
کمبود مسکن و خانه دار شدن مستأجران گام بردارد، زیرا اگر 
دولت فعلی برخلاف این تعهد عمل کند در سال های آینده با 
مشکلات زیادی اعم از کمبود مسکن مواجه خواهیم شد.وی 
تاکید کرد: ساخت مسکن در کشور باید تداوم داشته باشد و 
برای استمرار این فرآیند دولت باید یک نقشه و قانون منسجم 
اینکه مسیر مستأجران  بر  تصویب کند. ساخت مسکن علاوه 
نیز  برای خرید خانه هموار می کند، موجب کاهش قیمت  را 
خواهد شد زیرا مدیریت قیمت بازار مسکن با میزان عرضه و 

تقاضا ارتباط مستقیمی دارد.

سد رشد هشت درصدی اقتصاد برداشته می شود؟

بانک مرکزی اعلام کرد؛
تخصیص ۵۰ همت جدید به اعتبار تسهیلات ازدواج و فرزندآوری

بازار مسکن به قیمت گذاری دستوری توجهی ندارد

بالا رفتن هزینه سوداگری و احتکار 
مسکن با تکمیل سامانه املاک و اسکان

 نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه از بین بردن بستر 
بر  تکیه  با  راهکارها  گفت:  دارد،  راه حل هایی  مسکن  احتکار 
سامانه املاک و اسکان به نتیجه خواهد رسید و با تکمیل شدن 
پایگاه اطلاعاتی بخش مسکن  ترین  به عنوان مهم  این سامانه 
این  در  را  سوداگری  بروز  و  مسکن  احتکار  جلوی  می توانیم 

حوزه بگیریم.
، حوزه مسکن طی سال های اخیر دچار تلاطماتی شده است، 
البته این نابسامانی ها هرازگاهی در این بخش بروز و با اقدامات 
اگر  که  می کنند  تأکید  کارشناسان  می کند.  فروکش  مقطعی 
می خواهیم سیاست گذاری های صحیح در حوزه مسکن داشته 
این  غیر  در  تکمیل شود؛  اسکان  و  املاک  سامانه  باید  باشیم، 
صورت، سیاست گذاری در این حوزه امکان پذیر نیست و شرایط 

نابسامان فعلی ادامه می یابد.
مسکن  به  دسترسی  برای  خانوارها  که  حالی  در  حال  این  با 
مناسب با دشواری های جدی مواجه هستند و باید بخش زیادی 
از درآمدشان را به این امر اختصاص دهند، برخی سودجویان با 
احتکار مسکن و سوداگری در پی کسب سود بیشتر هستند و بر 

مشکلات حوزه مسکن در کشور دامن می زنند.
مجلس شورای اسلامی بستر قانونی برای ایجاد سامانه املاک و 
اسکان را به عنوان محلی برای جمع آوری اطلاعات خانوارها به 
لحاظ سکونت و مالکیت فراهم کرده است. تکمیل این سامانه 
می تواند تا حد زیادی در ارتباط با شناسایی خانه های خالی و 
زعم  به  باشد.  موثر  حوزه  این  در  سیاست های صحیح  اعمال 
بسیاری از کارشناسان، مقابله با احتکار و سوداگری در حوزه 
مسکن در گروی داشتن اطلاعات دقیق از مالکیت و سکونت 

افراد و سیاست گذاری  بر اساس این اطلاعات است.
شناسایی خانه های خالی با سامانه املاک و اسکان

مجلس  در  هرسین  و  صحنه  کنگاور،  نماینده  احمدی،  وحید 
شورای اسلامی در خصوص احتکار مسکن در کشور و لزوم 
مقابله با این مسئله اظهار کرد: از بین بردن بستر احتکار مسکن 
راه حل هایی دارد و باید به اندازه ای هزینه این کار را بالا ببریم 
که افراد ترجیح بدهند سرمایه خود را در حوزه های مولد به کار 

بگیرند و از احتکار مسکن بپرهیزند.
به  اسکان  و  املاک  سامانه  بر  تکیه  با  راهکار  این  افزود:  وی 
نتیجه خواهد رسید و با تکمیل شدن این سامانه حیاتی به عنوان 
مهم ترین پایگاه اطلاعاتی بخش مسکن می توانیم جلوی احتکار 
شناسایی  بگیریم.  حوزه  این  در  را  سوداگری  بروز  و  مسکن 
خانه های خالی می تواند تا حد زیادی به حل و فصل مشکلات 

حوزه مسکن کمک کند.
نماینده مجلس خاطرنشان کرد: سامانه املاک و اسکان می تواند 
به عنوان بستری برای جمع آوری اطلاعات دقیق عمل کند و در 
خدمت کشور به لحاظ سیاست گذاری صحیح در حوزه مسکن 
با استفاده از اطلاعات این سامانه به  باشد. در ادامه می توانیم 
شناسایی خانه های خالی بپردازیم و با اعمال سیاست های درست 
حوزه  در  سوداگری  و  احتکار  مشکل  فصل  و  حل  سمت  به 

مسکن برویم.
متعادل سازی قیمت ها در حوزه مسکن

در  مسکن  در حوزه  قیمت ها  متعادل سازی  داد:  ادامه  احمدی 
گروی سیاست گذاری های صحیح و استفاده از اطلاعات سامانه 
املاک و اسکان است. وقتی اطلاعات و آمار دقیقی در دسترس 
داشته باشیم و میزان نیاز کشور مشخص باشد، می توانیم بهتر 
مالکیت  اصل  که  است  ببریم.وی گفت: درست  پیش  را  امور 
از  استفاده  با  افراد  که  کنیم  فراموش  نباید  اما  دارد،  اهمیت 
امکانات کشور توانسته اند درآمد و سودی برای خودشان ایجاد 

کنند، لازم است این ثروت در راستای درستی به کار بیفتد.
این نماینده مجلس تاکید کرد: افراد در انجام فعالیت اقتصادی 
آزادی دارند، اما در زمینه کسب ثروت و نگه داری آن قوانین 
سختی در دنیا وجود دارد. بخش زیادی از نیاز کشورها از طریق 
وجود  جامعه  در  که  ثروتی  در خصوص  قوانین جدی  ایجاد 

دارد، برطرف می شود.
با سوداگری  احمدی خاطرنشان کرد: حرکت به سمت مقابله 
مختلف  کشورهای  در  دارد.  زیادی  اهمیت  مسکن  حوزه  در 
از ابزار مالیات در این زمینه بهره می برند. به نحوی که دلالی 
از  استفاده  با  ندارد.  اقتصادی  افراد صرفه  برای  واسطه گری  و 
اطلاعاتی که سامانه املاک و اسکان به دست می دهد، می توانیم 

به سیاست گذاری های صحیح در این حوزه اقدام کنیم.

فروش طلای دست
 دوم ممنوع است

 نحوه برخورد با تخلفات نهایی 
نشده است

فروش  اینکه  بیان  با  اصناف  اتاق  کمیسیون طلای  رییس 
حاضر  حال  در  گفت:  است،  ممنوع  دوم  دست  طلای 
در  متخلف  طلافروشان  با  برخورد  نحوه  اجرایی  ضوابط 
وزارت صمت و اتاق اصناف در دست بررسی قرار دارد.

طلا، جواهر،  تخصصی  کمیسیون  رئیس  امیریان  کیومرث 
در  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در  ایران  اصناف  اتاق  نقره 
فروش طلای  ممنوعیت  ابلاغ  »عدم  و سقم  مورد صحت 
دست دوم« که در فضای مجازی منتشر شده است، اظهار 
کرد: موضوع ممنوعیت فروش طلای دست دوم، تیر ماه 
منتهی جلساتی در مورد نحوه اجرای مواد ۲۷  ابلاغ شد 
برای  تا  برگزاری است  نظام صنفی در حال  قانون   ۲۸ و 
قانونی  مصوبات  متخلف  صنفی  واحدهای  با  برخورد 

وجود داشته باشد.
وی در پاسخ به این سوال که بنابراین در حال حاضر صرفاً 
نرسیده  بندی  جمع  به  متخلفان  با  برخورد  نحوه  درباره 
اصناف  اتاق  مباحث  از  یکی  اکنون  هم  بله؛  افزود:  اید؟ 
ایران دستیابی به یک جمع بندی برای چگونگی برخورد 
اتاق های اصناف و اتحادیه های  البته به  با متخلفان است. 
سراسر کشور ابلاغ شده که در صورت مشاهده هر گونه 
تخلف، اخطارهای لازم را بدهند تا زمانی که نحوه اجرای 

مواد ۲۷ و ۲۸ قانون نظام صنفی تعیین تکلیف شود.
و  ایران  اصناف  اتاق  حقوقی  تیم  کرد:  تصریح  امیریان 
وزارت صمت بابت نحوه برخورد با طلافروشان متخلف 
در حال برگزاری جلساتی به منظور دستیابی به یک جمع 

بندی نهایی هستند.
رئیس کمیسیون تخصصی طلا، جواهر، نقره اتاق اصناف 
ایران گفت: بنابراین در حال حاضر ضوابط اجرایی قوانین 
سوی  از  دوم  دست  طلای  فروش  ممنوعیت  صنفی  نظام 
اتاق اصناف و وزارت صمت در دست بررسی قرار دارد 

و پس از رسیدن به یک جمع بندی، ابلاغ می شود.
گفتنی است، از تیر ماه به منظور حمایت از تولید کنندگان 
برای جلوگیری  و خریداران  مردم  از  همچنین حمایت  و 
از خرید طلاهای فاقد استاندارد، هیچ واحد صنفی اجازه 

فروش طلای دست دوم ندارد.
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ریاست  شکوفایی  و  نوآوری  صندوق  توسعه  معاون   
جمهوری با اشاره به تخصیص ۳۲۰۰ میلیارد تومان منابع 
در پنج بانک سینا، ملت، رفاه، مهر و تجارت برای اعطاء 
تسهیلات ۳ میلیارد تومانی به دانش بنیان ها تاکیدکرد:طبق 
وثیقه  بدون  شرکت ها  شده  قرار  ها  بانک  این  با  توافق 
ملکی و تنها با ارائه چک و سفته یا یک ضامن حقوقی از 

این تسهیلات بهره مند شوند.
جزئیات  تشریح  در  )چهارشنبه(  امروز  فر  ملکی  سیاوش 
تولید  جهش  »برنامه  هشت گانه  حمایتی  بسته های 
و  علم  پارک های  برای  نوآوری  صندوق  دانش بنیان« 
فناوری  و  علم  پارک های  مدیران  حضور  با  که  فناوری 
در  کشور  سراسر  فناوری  و  پژوهش  صندوق های  و 
فناوری و  محل صندوق نوآوری گفت: پارک های علم و 
صندوق های پژوهش و فناوری دو رکن اصلی اکوسیستم 
نوآوری  صندوق  همکاری  قطعا  هستند.  کشور  نوآوری 
این  برد  پیش  به  پژوهش محور  و صندوق های  پارک ها  با 
مالی شرکت ها  تامین  و  اکوسیستم  در  برنامه های حمایتی 
که بعضا نیازمند خدمات مالی هستند، کمک قابل توجهی 

می کند.
به طور  شاید  فناوری  و  پژوهش  صندوق های  افزود:  وی 
ما کمک  به  بتوانند  این خدمات  از  بسته  چند  در  مستقیم 
خدمات،  این  ابعاد  همه  در  می توانند  پارک ها  اما  کنند 
و  ده ها  میزبان  کدام  هر  چون  باشند،  ما  همراه  و  همیار 

صدها شرکت در ابعاد مختلف هستند.
با  حمایتی  بسته های  از  یکی  جزییات  تشریح  با  ملکی فر 
نقدینگی  تامین  جهش،  بسته  هدف  گفت:  »جهش«  عنوان 
یا سرمایه در گردش مورد نیاز شرکت های دانش بنیان غیر 
را  پرداخت  تعهد  ضمانت  می تواند  صندوق  است.  نوپا 
تقبل کند به این معنی که به شرکت هایی که مقدار تولید را 
حداقل دو برابر و فروششان را به حداقل سه برابر افزایش 

دهند، سرمایه در گردش اعطا کند.
وی همچنین درباره برنامه »۱۰۰۰ فناور« صندوق نوآوری 
از  یکی  حمایتی  بسته  این  کرد:  تصریح  شکوفایی  و 
برنامه های مهم صندوق است؛ زیرا ۷۰ درصد شرکت ها 
نوپا هستند و از آنجا که ۱۰ هزار شرکت دانش بنیان داریم 
که ۷۰ درصد آن هم نوپا هستند، این برنامه می تواند هزار 
تزریق  کمک  به  و  مالی  تامین  کمک  به  را  نوپا  شرکت 
تزریق  با  که  امید  این  به  بدهد،  رشد  گردش  در  سرمایه 
به  و  شوند  خارج  نوپایی  از  شرکت ها  این  به  سرمایه 

شرکت های فناور تبدیل شوند.
و  »توانا«  حمایتی  بسته های  به  اشاره  با  ادامه  در  ملکی فر 
»کارآفرین« اظهار کرد: بسته توانا، همان تسهیلات سرمایه 
ثابت و وام های تولید صنعتی ما است. در برنامه کارآفرین 
پژوهش  فناوری، صندوق های  و  پارک های علم  بر  علاوه 
کنند.  کمک  ما  به  مسیر  این  در  می توانند  هم  فناوری  و 
مقیاسشان  تا حدودی  البته  که  اشتغال  روش های  از  یکی 
هم محدود است این است که از تجهیزات دانش بنیانی که 
به  واقع  در  بفروشند.  مردم  به  دارد  اشتغال  ایجاد  ظرفیت 
می دهد،  را  کارآفرینی  امکان  که  کالایی  برای  مشتری ها 

لیزینگ می دهیم.
با  همچنین  شکوفایی  و  نوآوری  صندوق  توسعه  معاون 
شرکت های  از  صندوق  این  حمایتی  بسته  دیگر  به  اشاره 
از  بسته »رویش« یکی  بنیان در سال ۱۴۰۳، گفت:  دانش 
راه های کمک به شتابدهنده ها و مراکز نوآوری است. در 
استان ها تعدادی شرکت دانش بنیان هستند که اگر به آن ها 
پول تزریق کنیم علاوه بر تزریق امید، کسب و کارشان به 

شرکت های دانش بنیان تبدیل می شود.
وی با تشریح بسته »۱۰۰۰ فناور« و چگونگی اعطای وام 
بهره مندی  برای  کرد:  عنوان  بنیان  دانش  شرکت های  به 
میلیارد   ۵ از  کمتر  باید  شرکت  کل  فروش  بسته،  این  از 
تومان باشد و حداقل باید ۱۰۰ میلیون محصول یا خدمت 
بیمه  لیست  باید  آن  بر  علاوه  باشد.  فروخته  دانش بنیان 
تسهیلات  این  سقف  باشند.  داشته  هم  اجتماعی  تامین 
سعی  البته  که  است  تومان  میلیارد   ۴ گردش  در  سرمایه 

می کنیم آن را به بالای ۵ میلیارد تومان هم برسانیم.
برای  شرکت ها  این  شرایط  دیگر  از  افزود:  فر  ملکی 
بهره مندی از این بسته این است که ۵۰ درصد محصولشان 
هم  را  انسانی خود  نیروی  بیمه  لیست  و  باشد  دانش بنیان 
را   ۱۸ تبصره  تسهیلات  اگر  همچنین  برسانند.  نفر   ۱۰ به 
اخذ  تسهیلات  تومان  میلیارد  دو  بالای  یعنی  باشند  گرفته 
البته شرکت ها  برنامه نمی شوند.  این  باشند، مشمول  کرده 
نباید چک برگشتی نیز داشته باشند و اگر پیشتر از صندوق 
نوآوری، تسهیلاتی گرفته باشند حتما پرونده شان را مورد 

بررسی قرار می دهیم.
وی خاطرنشان کرد: اگر شرکتی این شرایط را احراز کرد 
تامین  می خواهد  مسیر  کدام  از  که  کند  انتخاب  می تواند 
بانک سینا،  پنج  منابع در  تومان  میلیارد  مالی شود. ۳۲۰۰ 
ملت، رفاه، مهر و تجارت عرضه می شود که اگر بانک ها 
دوره  و  قرض الحسنه  تسهیلاتشان  نرخ  کنند  انتخاب  را 
بازپرداختش ۴ ساله می شود. سقف پرداخت تسهیلات نیز 
من  اعتقاد  به  که  بود  خواهد  تومان  میلیارد   ۳ نهایت  در 
وام بسیار خوب و کاربردی است. در این زمینه توافقاتی 
مطالبه  ملکی  وثیقه  از شرکت ها  است که  بانک ها شده  با 
یک  یا  شرکت  خود  سفته  و  چک  ارائه  با  تنها  و  نکنند 

ضامن حقوقی از این تسهیلات بهره مند شوند.
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استان هااستان ها

 گذشته های نه چندان دور همه ساعت ۹ شب، برای گذاشتن 
زباله ها در مقابل منزل یا مخزن زباله های شهری را هیچگاه از 
یاد نمی بردیم چون ماموران شهرداری در همان ساعت نسبت به 
جمع آوری زباله اقدام می کردند اما در سالیان اخیر این ساعت 

برای بسیاری از شهروندان فراموش شده است.
بردن  بیرون  زمان  در  بی نظمی  و  مردم  فراموشی  همین   شاید 
زباله از منزل و تخلیه آن در سطل های زباله باعث شده که در 
سالیان اخیر، زباله گردی به وجود آید، طلای کثیفی که عایدی 

زیادی برای زباله گردها و مافیای پشت پرده آن دارد.
اما چرا ساعت ۹ شب فراموش شده است، چرا مردم پایتخت 
مواجه  بی نظمی  نوع  یک  با  خود  زباله  تخلیه  و  تفکیک  در 
پشت  سودی  چه  آمده اند،  وجود  به  زباله گردها  چرا  شده اند، 
پرده زباله های بازیافتی است که زباله گردی را به وجود آورده 
است، همه اینها موضوعاتی است که در این سال ها در مسیر 

جمع آوری این طلای کثیف ایجاد شده است.
از  زباله های خشک  تفکیک  و  مخازن  در  زباله  تخلیه  در  نظم 
ترَ برای تبدیل کردن آن به مواد بازیافتی از جمله موضوعاتی 
محله های  در  زباله ها  که  شب   ۹ ساعت  راس  که  بود  مهمی 
مختلف تهران جمع آوری می شد بازیافتی ها جدا شده و مابقی 
در مکان های معین دفن می شد، اما در این سال ها وضعیت به 
از  زباله گردها بخش عمده ای  تغییر کرده است.  شیوه ای دیگر 
زباله های قابل بازیافت را برای سودآوری آن جمع می کنند و 

بخش هایی که می ماند فقط قابلیت دفن دارد.
زباله گردها منتظر تخلیه زباله از سوی شهروندان

طول  در  بار  چندین  زباله گردها  وجود  واسطه  به  روزها  این 
وجود  از  نوعی  به  و  تخلیه  زباله  مکانیزه  مخازن  شبانه روز 
با  بار که  بازیافت تمیز می شود. آن سال ها هر  قابل  زباله های 
اقدام  مخازن  در  آن  کردن  خالی  برای  زباله  از  پر  کیسه های 
جمع  را  آنها   ۹ ساعت  راس  شهرداری  ماموران  می کردیم 
منتظر  زباله گرد  یک  هر سطل  برای  انگار  اکنون  اما  می کردند 

ماست.
روزی که برای خالی کردن زباله های خانه به یکی از مخازن 
زباله در تهران مراجعه کردم ناگاه صدایی از پشت این مخزن 
به گوشم رسید خانم داخل سطل نریز، دیدم یک کودکی حدود 
۱۴ یا ۱۵ ساله با باری از زباله های جمع آوری شده منتظر بود 
که من کارتن خالی جای کفش،   چند بطری نوشابه و دوغ و 
تحویل  و  نریزم  سطل  داخل  را  بازیافت  قابل  وسیله  چندین 

او دهم.
به یکباره گفت: همه اینها قابل بازیافت است ما همیشه زمانی 
تمام  را  شده  تعیین  محله های  در  زباله  مخازن  تخلیه  کار  که 
می کنیم منتظر حضور شهروندان برای تخلیه زباله می شویم تا 
قاطی  ترَ  زباله های  با  را  بازیافت  قابل  زباله های  اینکه  از  قبل 
کنند آنها را تحویل گرفته و در کیسه بار همراه خود خالی کنیم.

وضعیت جمع آوری زباله در پایتخت
حدود ۶ هزار مخزن زباله در پایتخت در مناطق ۲۲گانه وجود 
گرم   ۷۵۰ روزانه  شهروند  هر  آمارها  برخی  براساس  که  دارد 
تولید زباله دارد. بنابراین در صورتی که این زباله ها در ساعت 
مشخص شده گذشته و راس ساعت ۹ تحویل عوامل شهرداری 

شود شاید بساط بسیاری از این زباله گردها هم برچیده شود.
البته در صورتی که شهروندان به تفکیک زباله و اجرای طرح 
آن  در  دهند،  اهمیت  شب   ۹ ساعت  در  جمع آوری  قدیمی 
شرایط کامیون های جمع آوری کننده زباله در ساعت مقرر نسبت 
به تخلیه مخازن اقدام می کنند و دیگر دست زباله گردها کمتر 

به زباله های قابل بازیافت و به نوعی طلای کثیف می رسند.
میزان زباله جمع آوری شده در تهران به صورت میانگین ۶ هزار 
تنُ در روز است. اینکه تا سال های گذشته همه زباله ها توسط 
شهرداری جمع آوری و بازیافت می شد یک بحث است و اینکه 
اکنون بخش عمده ای از این زباله ها که آمارهای مشخصی نیز 
زباله گردها جمع می شود  توسط  و  ندارد  زمینه وجود  این  در 
موضوع دیگری است که نیاز به توجه بیشتر مسوولان شهرداری 

تهران دارد تا دیگر دست مافیا به این طلای کثیف نرسد.
سوی  از  پایتخت  مخازن  موجود  زباله های  از  بسیاری  اکنون 
به  آنها  سود  نهایت  در  که  می شود  جمع آوری  زباله گردهایی 
به  فعال تر  و  قوی تر  روز  هر  که  مافیایی  می رسد،  مافیا  جیب 
این  از  هنگفتی  درآمدهای  همچنان  تا  می شوند  وارد  عرصه 

طلای کثیف عاید خود کنند.
در سطح  زباله گرد  هزار   ۶ که  می دهد  نشان  موجود  آمارهای 
مافیای  با  شبانه روز  که  دارند،  زباله گردهایی  فعالیت  پایتخت 
زباله کار می کنند اما سودی که عاید آنها می شود بسیار کمتر 
از فعالیت های همیشگی آنهاست. آمارهایی به طور تقریبی از 
 ۳۰ با حدود  زباله گرد  هر  ازای  به  زباله  مافیای  ماهانه  درآمد 
سود  میزان  این  که  زمانی  بنابراین  دارد.  وجود  تومان  میلیون 
هیچ  به  زباله گردها  دارد  وجود  کثیف  برای جمع آوری طلای 
طور  بردارند.به  دست  آنها  کردن  جمع  از  نمی توانند  عنوان 
تهران  از مخازن شهر  زباله  تنُ  هزار و ۱۰۰  تقریبی روزانه ۶ 
زباله  این موضوع هستیم که  دنبال  ما  اما  جمع آوری می شود، 
به  و  نشود  وارد  آسیب  محیط زیست  به  تا  دفن شود  کمتری 

چرخه اقتصاد برگردد
پسماند  مدیریت  سازمان  فرهنگی  و  اجتماعی  امور  معاون 
در سطح  زباله جمع آوری شده  میزان  درباره  تهران  شهرداری 
تهران گفت: در صورتی که مردم مانند گذشته در زمان مشخص 
از مشکلات  بخشی  کنند،  تخلیه  مخازن  در  را  زباله های خود 

امروز جمع آوری زباله در تهران حل خواهد شد.
سکینه بدرلو افزود: با توجه به اینکه براساس آمارهای موجود 
۱۵ درصد زباله های ترَ در قالب زباله خشک قابل استفاده است 
اما باید گفت که منطقه یک و ۲ بیشترین زباله خشک را دارند 
و این مهم بخاطر مصرف گرایی شهروندان با توجه به جمعیت 

و فرهنگ متفاوت است.
وی اظهار کرد: به طور تقریبی روزانه ۶ هزار و ۱۰۰ تنُ زباله از 
مخازن شهر تهران جمع آوری می شود، اما ما دنبال این موضوع 
هستیم که زباله کمتری دفن شود تا به محیط زیست آسیب وارد 

نشود و به چرخه اقتصاد برگردد.
قابل  نوبت  در چندین  زباله ها  اینکه  به  توجه  با  گفته وی،  به 
استفاده می شود و حجم تناژ زباله دفن شده کمتر خواهد شد 
البته با توجه به اینکه یک زمین داریم همه موظف هستیم از آن 

نگهداری کرده و مراقب آن باشیم.
وی در عین حال معتقد است که هر چقدر درصد تفکیک از 
مبدا بیشتر باشد، میزان استفاده و تبدیل پسماند خشک به مواد 
بیشتر است تا در چرخه اقتصاد قرار گیرد زیرا زمانی که زباله 
ترَ و خشک با هم دیگر ترکیب شود کیفیت آن کمتر می شود 

حتی ممکن است قابل استفاده نباشد.
بدرلو ادامه داد: زمانی که زباله گرد برای جمع آوری زباله روی 
حذف  و  شهروندی  رفتار  تغییر  باشد،  نداشته  فعالیت  مخازن 
زباله گردی به عنوان اهداف اصلی طرح نوماند محقق خواهد 
مخزن  وارد  دیگر  شده  جمع آوری  پسماندهای  همچنین  شد. 
نمی شود و پس از پیمودن مراحلی در صنایع تبدیلی به مواد 
زمانی  تا  زباله ها  افزود:  شد.وی  خواهد  تبدیل  استفاده  قابل 
زباله  زیرا  نشود  تخلیه  مخازن  در  که  دارد  بهره برداری  امکان 
امکان  که  زمانی  و  داشته  کمتری  بازیافت  قابلیت  مخزن  در 
یا در  به کمپوست شده و  باشد تبدیل  بازیافت وجود نداشته 
زباله سوز سوزانده و دفن خواهد شد. همچنین پسماند ترَ داخل 
یا  و  زباله سوز سوزانده  یا در  به کمپوست شده  تبدیل  مخزن 
دفن می شود.معاون امور اجتماعی و فرهنگی سازمان مدیریت 
اینکه  به  توجه  با  مجموع  در  گفت:  تهران  شهرداری  پسماند 
دنبال  ما  می شود  مصرف  قابل  مواد  به  تبدیل  خشک  پسماند 
دفن کمتر زباله های قابل بازیافت هستیم تا به چرخه اقتصاد و 

زندگی برگردد و به بحث محیط زیست کمک کند.

فراموشی ساعت ۹ شب؛ آغازی 
برای زباله گردی در پایتخت

ورود نارنگی زودرس مازندران به 
بازار با گذر از طغیان مگس میوه

مگس  آفت  طغیان  از  گذر  با  مازندران  زودرس  نارنگی   
به  و عرضه  برداشت  مرحله  به  روزها  این  در حالی  میوه 
بازار رسید که خطر این آفت همچنان تهدیدی جدی علیه 

باغ مرکبات استان است.
جهاد  مدیریت  کشاورزی  خدمات  مراکز  آمار  طبق   
کشاورزی شهرستان های مازندران ردیابی مگس میوه در 
بی  هرگونه  و  است  افزایش  به  رو  همچنان  مرکبات  باغ 
به  نسبت  نباتات  حفظ  کارشناسان  هشدارهای  به  توجهی 
و  درآمد  به  آفت خسارت سنگینی  این  مدیریت  و  کنترل 

اقتصاد کشاورزی کشاورزان وارد می شود.
نارنگی و پرتقال مهم ترین میوه باغ های مازندران هستند 
یا دیررس  به صورت زودرس و  به گونه درخت  بسته  و 
برداشت و روانه بازار می شوند. در میان نارنگی ها ارقام 
ایواساکی، میاگاوا، اکتیو و هوشیموتو در باغ های مرکبات 
معمول  طور  به  و  شوند  می  محسوب  زودرس  مازندران 

برداشت آنها از دهه دوم شهریور آغاز می شود.
مازندران،  کشاورزی  جهاد  سازمان  رسمی  آمار  طبق 
هکتار  هزار   ۲۵ استان،  مرکبات  باغ  هکتار  هزار   ۱۱۰ از 
مختلف  ارقام  را  آن  هکتار  هزار  پنج  که  است  نارنگی 
دارای  زودرس  های  نارنگی  دهد.  می  تشکیل  زودرس 

رنگ کاملا سبز هستند و مزه ترش دارند.
چیدن  از  تا  خواستند  مازندران  باغداران  از  کارشناسان 
است،  نشده  کامل  آن  قند  که  زودرس  غیر  های  نارنگی 
و  »یافا«   ،« »کلمانتین  »پیج«،   ،« »انشو  کنند.  خودداری 
»یونسی« از انواغ نارنگی هایی دیررس باغ های مازندران 
هستند که برداشت آنها با گونه های مختلف پرتقال مانند 

» تامسون » از نیمه آبان شروع می شود.
مگس  آفت  چرخه  تا  شد  سبب  زمستانی  سرمای  نبود 
مدیترانه ای تداوم داشته باشد و در واقع طغیان این آفت به 
نسل پنجم رسید؛ موضوعی جهاد کشاورزی نسبت به رشد 
اعلام  و  داد  هشدار  میوه  مگس  آفت  جمعیت  چندبرابری 
کرد درصورت نبود مدیریت لازم نارنگی های دیر رس و 
پرتقال مازندران در معرض این آفت قرار خواهنددگرفت.

گسترش پدیده باغ های مختلط با غرس درختان هلو، شلیل، 
انجیر، آلبالو ، گیلاس، زردآلو، گردو و خرمالو طی سال 
های اخیر در مناطق مختلف مازندران در کنار ۱۱۵ هزار 
هکتاری باغ مرکبات به عنوان رکن اصلی صنعت باغداری 
تکثیر آفت مگس مدیترانه  برای رشد و  را  استان، شرایط 
برای  تهدید جدی  که  است؛ وضعیتی  ای دوچندان کرده 
باغداری مازندران به شمار می رود و اگر نسبت به مقابله 
توسط  مختلف  های  روش  طریق  از  آفت  این  با  بموقع 
را  استان  باغداری  ریشه  نگیرد،  اقدامی صورت  باغداران 
نباتات  حفظ  کارشناسان  اظهارات  بر  خشکاند.بنا  خواهد 
مازندران، هر مگس ماده روزانه یک تا ۳۰ عدد تخم رها 
می کند و در شرایط مناسب این توان را دارد که در یک 
دوره زندگی تعدادش را به میانگین ۳۰۰ و حداکثر یکهزار 
عدد برساند.بهترین و کم هزینه ترین روش مقابله با آفات 
اگر صاحبان  یعنی  است  پیشگیرانه  اقدامات  انجام  گیاهی 
باغ های مختلف استان فقط برداشت میوه های رسیده را 
پای  از  را  فاسد  میوه های  بدهند و همچنین  انجام  بموقع 
درختان جمع آوری و در عمق ۴۰ تا ۵۰ سانتی متری زمین 
دفن کنند، تا ۷۰ درصد مقابله با آفت مگس میوه را بدون 
انجام می شود؛ روشی که طی یک دهه  هیچ گونه هزینه 
اخیر مورد توجه جدی باغدران قرار گرفته است و نتیجه 

آن کنترل نسبی این آفت مخرب بوده است.

پنج درصد مشترکان برق
 لرستان بدمصرف هستند

پنج  گفت:  لرستان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل   
برابر  از چهار  بیش  با مصرف  استان  برق  مشترکان  درصد 
الگوی تعیین شده، بد مصرف هستند.مهران امیری افزود: با 
توجه به اخطارهای صادر شده به این مشترکان انتظار می 
رود نسبت به کاهش مصرف اقدام کنند در غیر اینصورت 
جهت حفظ پایداری شبکه های برق سراسری، محدودیت 
و قطع برق آنها اعمال خواهد شد.وی با بیان اینکه بیش از 
۷۲۰ هزار و ۶۰۰ مشترک، خدمات شرکت برق لرستان را 
برخی مشترکان خانگی و  اظهار داشت:  کنند  دریافت می 
ادارات همچنان نسبت به صرفه جویی در مصرف بی توجه 
به ویژه  اجباری خاموشی ها  اعمال  به  با توجه  هستند که 
اقدام  ها  پرمصرف  برق  قطع  به  نسبت  صنعت،  بخش  در 
می شود.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق لرستان گفت: 
پرمصرف  عمومی  دستگاه  و  دولتی  اداره   ۸۰ برق  امسال 
استان حدود ۱۰۰ بار قطع و پس از مدتی خاموشی، وصل 
شد و در صورت عدم رعایت بازگشت به الگوی مصرف 
کرد:  تصریح  است.امیری  شده  قطع  دوباره  شده  تعریف 
به  نسبت   ۱۳ تا   ۶ ساعت  در  ادارات  مصرف  کاهش  اگر 
۱۴۰۰، بیش از ۴۰ درصد و پس از این ساعت ۷۰ درصد 
نباشد برق آنها به صورت خودکار تا ۳۰ دقیقه قطع و ۱۰ 
دوباره  ناترازی  عدم  صورت  در  نیز  وصل  از  پس  دقیقه 
در  کشاورزان  همکاری  به  اشاره  با  شد.وی  خواهد  قطع 
رعایت مصرف ادامه داد: در حوزه کشاورزی نیز برق چاه 
قطع   ۱۸ تا   ۱۳ ساعت  از  بهره برداری  پروانه  اساس  بر  ها 
می شود.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق لرستان با بیان 
مصرف  را  لرستان  برق  مشترکان  درصد   ۷۰ حدود  اینکه 
کرد:  اضافه  دهند  می  تشکیل  تجاری  و  خانگی  کنندگان 
۱۵۴ هزار و ۲۵۶ مشترک خانگی در بازه زمانی یک خرداد 
میلیارد ریالی پویش  پاداش ۷۵  امسال مشمول  تا ۹ مرداد 
که  جوایزی  شد:  یادآور  اند.امیری  شده  باش«  انرژی  با   «
قبوض  نظر گرفته شده است روی  انرژی در  با  پویش  در 
سال  به  نسبت  را  خود  برق  مصرف  که  خانگی  مشترکان 
گذشته در همان بازه زمانی کاهش بدهند اعمال خواهد شد 
از کد دستوری  استفاده  با  از شهروندان دعوت می شود  و 
#۱۵۲۱* در پویش با انرژی شرکت و شانس خود را برای 
برنده شدن ۳۰۰ دستگاه خودرو و ده ها میلیارد ریال جوایز 
در  برق  مصرف  اینکه  به  اشاره  با  کنند.وی  امتحان  دیگر 
استان امسال نسبت به سال گذشته به طور متوسط ۱۰ درصد 
افزایش یافته است افزود: هر یک درجه افزایش دما موجب 
افزایش یک درصدی مصرف می شود که با توجه به تعطیلی 
انتظار می رود جلوی رشد  استان  پنجشنبه های کاری در 

مصرف و خاموشی ها در استان گرفته شود.

روستاهای فارس در مسیر پر پیچ و خم احیا
در  امکانات  نبود  و  روستایی  زیرساخت های  نشدن  فراهم   
در  روستاییان  دغدغه های  مهمترین  از  روستایی  مناطق  برخی 
استان فارس محسوب می شود که زمینه کوچ آنها به شهر را در 
سال های اخیر رقم زده ؛ از این رو بهسازی و توسعه روستایی 
عرصه  در  متولیان  دستورکار  در  دغدغه ها  این  حل  منظور  به 
محرومیت زدایی قرار گرفته و به گفته آنها اقدامات عملی برای 

تحقق این مهم در حال پیگیری و انجام است.
 بسیاری از کارشناسان در حوزه روستایی معتقدند که روستاها 

و  هستند  تلاش  و  کار  نماد  و  کشور  اقتصاد  ناجی 
نقش اساسی در تأمین امنیت غذایی کشور دارند.

به  روستاها  اخیر  سال های  در  که  حالیست  در  این 
مناطق  این  و  داده شده اند  سمت شهری شدن سوق 
عامل  مهمترین  و  تولیدکننده  عنوان  به  زمانی  که 
حال  در  می رفتند  شمار  به  کشور  در  غذایی  امنیت 

حاضر به یک مصرف کننده تبدیل شده اند.
تمام  محرومیت زدایی  حوزه  متولیان  حاضر  حال  در 
تلاش خود را برای بازگشت کشور به بهره گیری از 
ظرفیت های روستایی و تغییر رویکرد اساسی در این 
بتوانند  طریق  این  از  شاید  تا  گرفته اند  کار  به  زمینه 
زمینه مهاجرت معکوس را در این حوزه زیربنایی و 

مولد ایجاد کنند
این اتفاق موجب شد متولیان حوزه محرومیت زدایی 
تمام تلاش خود را برای بازگشت کشور به بهره گیری 
در  اساسی  رویکرد  تغییر  و  روستایی  ظرفیت های  از 
این زمینه به کار بگیرند تا شاید از این طریق بتوانند 

زمینه مهاجرت معکوس را در این حوزه زیربنایی و مولد ایجاد 
کنند.

به توسعه مناطق  یکی از رویکردها برای حل این مشکل توجه 
است؛  شهر  به  روستاییان  مهاجرت  کاهش  هدف  با  روستایی 
به  شدن  تبدیل  حال  در  نیز  فارس  استان  در  که  رویکردی 

گفتمانی برای متولیان امر است.
آسفالت  و  بهسازی  هادی،  طرح های  اجرای  حاضر  حال  در 
و  مسکن  طرح های  اجرای  زیرساخت ها،  توسعه  روستاها،  راه 
بهداشت از مهمترین اقداماتی است که با هدف توسعه روستایی 

در مناطق مختلف استان فارس انجام می شود.
اخیراً هم پروژه های قابل توجهی با همین هدف در جای جای 

استان پهناور فارس افتتاح و به بهره برداری رسیده است .
افتتاح پروژه بهسازی روستای مسیح آباد لارستان

پروژه بهسازی روستای مسیح آباد بخش بنارویه لارستان که در 
از  دارد  قرار  شیراز  کیلومتری   ۳۳۰ فاصله  در  و  فارس  جنوب 
مهمترین پروژه هایی است که با هدف توسعه روستایی در استان 
فارس اجرا شده و اخیراً هم طی آیینی این پروژه با اجرای سه 
هزار و ۲۰۰ مترمربع آسفالت این روستا با حضور فرماندار ویژه 

لارستان به بهره برداری رسیده است.
بهره برداری از ۱۴ هزار و ۴۰۰ مترمربع آسفالت روستای ده فیش 
که  است  اتفاقات خوبی  دیگر  از  نیز  بنارویه لارستان  بخش  از 
از  جلوگیری  و  روستانشینی  فرهنگ  گسترش  منظور  به  اخیراً 

مهاجرت روستاییان به شهر انجام شده است.
پروژه  افتتاح  درباره  لارستان  اسلامی  انقلاب  بنیادمسکن  مدیر 
در  طرح  این  اجرای  با  گفت:  آباد  مسیح  روستای  بهسازی 
از  ریال  میلیون   ۶۰۰ و  ۹هزار  از  بیش  روستا  این  در  مجموع 
از مزایای  استانی هزینه شده که ۳۷ خانوار هم  اعتبارات  محل 

آن بهره مند شده اند.
محمدهادی میزان در خصوص بهره برداری از آسفالت روستای 
ده فیش هم گفت: این طرح با اعتبار ۴۳ هزار و ۲۰۰ میلیون ریال 
از محل اعتبارات استانی و خیرین، هزینه شده و ۴۴۹ خانوار از 

مزایای آن بهره مند شده اند.
فرماندار ویژه لارستان نیز اعلام کرد: اخیراً چند طرح عمرانی، 
 ۵۰۰ و  هزار  از  بیش  اعتبار  با  در لارستان  و خدماتی  زیربنایی 

میلیارد ریال افتتاح و یا ساخت آنها آغاز شده است.
شهر  عماد  شهر  ورودی  بهسازی  و  تعریض  داریوش،  گفته  به 
روکش  کیلومتر،  چهار  طول  به  عمادشهر-استاس  کمربندی  و 
آسفالت به طول ۱۷ کیلومتر و تعریض و بهسازی راه روستایی 
سه  شماره  چاه  پمپاژ  ایستگاه  کیلومتر،  نیم  و   ۵ طول  به  دنگز 
شهر دهکویه لار، ساخت مخزن ۲۰۰ متر مکعبی ایستگاه پمپاژ، 
ساخت مخزن ۳۰۰ متر مکعبی ارتفاع دهی و اجرای خط انتقال 
به طول ۱۲ کیلومتر از مهمترین طرح هایی است که در لارستان 

به بهره برداری رسید.
سالن  ساخت  همچنین  کرد:  اضافه  لارستان  ویژه  فرماندار 
بدنسازی در شهر دهکویه لار در زمینی با زیربنای ۳۰۰ متر مربع 
این طرح قرار  میلیارد ریال آغاز شد و  از ۳۰  اعتبار بیش  با  و 

است در مدت زمان یکسال ساخته شود.
بهره برداری از پروژه آسفالت روستای موک فیروزآباد

بهره برداری از پروژه آسفالت روستای موک از توابع بخش میمند 
منظور توسعه روستاها  به  اقدامات  از دیگر  فیروزآباد  شهرستان 

در استان پهناور فارس به شمار می رود.
در  پروژه  این  افتتاح  آیین  در  فارس  مسکن  بنیاد  کل  مدیر 
مسکن  معاونت  حوزه  در  ساختی  زیر  طرح های  خصوص 
با  طرح ها  این  گفت:  شدند  افتتاح  اخیراً  که  شهری  عمران  و 
سرمایه گذاری ۲ هزار و ۳۲۵ میلیارد ریال به بهره برداری رسید 
و زمینه ساز تأمین مسکن مناسب برای طیف وسیعی از جمعیت 

شهری شده است.
مسکن  و  عمران  طرح های  شمار  کرد:  اضافه  حمیدی  علیرضا 
شهری بیش از ۹ کلان پروژه است که در قالب طرح های نهضت 
استان  شهرهای  در  و  یافته  سامان  شهری  مسکن  و  مسکن  ملی 

فارس اجرا شده است.
افتتاح  قابل  طرح های  درباره  فارس  مسکن  بنیاد  کل  مدیر 
 ۲۴ قالب  طرح هادر  این  گفت:  روستایی  عمران  حوزه  در 
روستاها،  بهسازی  اجرای  بصورت  و  یافته  سامان  کلان  پروژه 
هادی  طرح های  بازنگری  و  اجرا  روستایی،  مسکن  مقاوم سازی 
حجم  که  رسیده  نتیجه  به  روستاها  معابر  آسفالت  و  توسعه  و 

 ۴۰۰ بر  افزون  حوزه  این  در  شده  انجام  سرمایه گذاری های 
ملی  اعتبارات  ریال  میلیاردها  و  استانی  اعتبارات  ریال  میلیارد 

است که در همه شهرستان های فارس اجرایی شده است.
مسکن  بهسازی  طرح های  از  جزییاتی  خصوص  در  حمیدی 
این  در  افزود:  رسید  سرانجام  به  دولت  هفته  در  که  روستایی 
قالب  در  فارس  های  شهرستان  همه  در  کلان  پروژه   ۳۷ زمینه 
طرح ویژه بهسازی مسکن روستایی با بهره گیری از ۴۳ هزار و 
۸۳۱ میلیارد ریال به سرانجام رسید و در اختیار ساکنان روستاها 

قرار گرفت.
افتتاح پروژه بهسازی روستای لاله گون اقلید

بخش  لاله گون  روستای  بهسازی  پروژه  افتتاح  اخیراً  همچنین 
حسن آباد شهرستان اقلید به نمایندگی از ۳۰ پروژه کلید خورد 
این روستا  و یک هزار و ۷۰۰ مترمربع آسفالت و توسعه معابر 
با حضور معاون توسعه و برنامه ریزی استاندار فارس، فرماندار 

شهرستان اقلید و مسوولان محلی به بهره برداری رسید.
مراسم  این  در  که  هم  اقلید  اسلامی  انقلاب  بنیادمسکن  مدیر 
این  در  شده  انجام  اقدامات  آخرین  درباره  داشت  حضور 

شهرستان گزارشی ارائه داد.
در  اقلید  عمرانی  طرح های  گفت:  باره  این  در  اسلامی  محسن 
و  تومان  میلیارد   ۲۷ مبلغ   ۴۰۲ اعتبارات  محل  از  جاری  سال 
با  تعداد ۳۰ پروژه در ۳۰ روستای شهرستان اجرا شده اند و  با 
اجرای این طرح اخیرا در مجموع در این روستا بیش از ۱۰ هزار 
میلیون ریال از محل اعتبارات استانی و توازن هزینه شده و ۸۷ 

خانوار از مزایای آن بهره مند شده اند.
طرح های توسعه روستایی در دستجه شهرستان فسا

با  نیز  فسا  شهرستان  دستجه  در  روستایی  توسعه  طرح   چندین 
بنیاد  حضور فرماندار ویژه این شهرستان، انصاری جابری مدیر 
بهره برداری  به  ادارات  مسئولان  و  مرکزی  بخشدار  فسا،  مسکن 
رسید که طرح بهسازی معابر این روستا به  متراژ ۶هزار مترمربع 

به از مهمترین اقدامات در این زمینه به شمار می رود.
شامل  طرح  این  گفت:  طرح  این  درباره  فسا  مسکن  بنیاد  مدیر 
نماینده  و توازن   اختیار  اعتبارات در  از محل   سنگ  فرش  معابر 

افتتاح شد و به  بهره برداری رسید.
محمد انصاری جابری اجرای طرح های توسعه معابر را اقدامی 
با هدف تأمین سهم عادلانه از توسعه در روستاها و محرومیت 
انگیزه  ایجاد  زمینه ساز  افزود: چنین طرح هایی  و  دانست  زدایی 

بیشتر برای ماندگاری در این روستاهاست.
در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  اراضی  سند  فقره   ۷۰ صدور 

سرچهان
در  ملی مسکن  نهضت  اراضی طرح  فقره سند   ۷۰ آغاز صدور 
شهر حسامی شهرستان سرچهان از دیگر رویکردهایی است که 
حال  در  فارس  استان  در  روستایی  و  شهری  توسعه  منظور  به 
انجام است.مدیر بنیاد مسکن شهرستان سرچهان در آیین اعطای 
در  شده  انجام  اقدامات  آخرین  خصوص  در  مالکیت  اسناد 
و  خدمات  توسعه  با  سرچهان  شهرستان  گفپ:  اخیر  سال  سه 
آفرینی  تحول  در  شاخص ساز  مناطق  از  یکی  محرومیت زدایی 
انگیزه ماندگاری و کاهش  افزایش  و تغییر چهره روستاها برای 
بیان  به  گزارش  این  در  محمدجانی  مهاجرت هاست.اسماعیل 
اقدامات حوزه عمران روستایی پرداخت و از واگذاری ۷۲ فقره 
فقره  فاقد مسکن، صدور ۱۱۰  به جوانان  اراضی خام مسکونی 
بهسازی  عملیات  اجرای  روستاها،  سطح  در  بنا  احداث  پروانه 
مسکن  بهسازی  و  آسفالت  عملیات  و  روستایی  هادی  طرح 
روستایی در روستای قلات به میزان یک هزار و ۴۳۸ متر مربع 
با اعتباری به مبلغ ۵۵ هزار و ۴۴۰  خبر داد و گفت: این طرح 
طرح  بهسازی  عملیات  اجرای  است.او  شده  اجرا  ریال  میلیون 
هادی روستایی و عملیات آسفالت در روستای خیرآباد به میزان 
یک هزار و ۵۰۰ متر مربع را از دیگر اقدامات در این شهرستان 
دانست و گفت: این طرح با اعتباری به مبلغ هشت هزار و ۳۷۰ 

میلیون ریال اجرا شده است.
هر چه دغدغه روستاییان برای دسترسی به خدمات کمتر شود به 
توسعه اقتصاد روستا کمک بیشتری می شود و با توجه به تعداد 
قابل توجه روستاها در استان فارس نیاز است که اقدامات بنیاد 
مسکن و دیگر دستگاه های متولی برای رفع مشکلات روستاییان 
به صورت مستمر و با جدیت بیشتری در مناطق مختلف استان 
هادی  طرح  بهسازی  عملیات  شوداجرای  انجام  و  پیگیری 
میزان  به  محمودآباد  روستای  در  آسفالت  عملیات  با  روستایی 
چهار هزار متر مربع و با اعتبار هشت هزار و ۳۷۰ میلیون ریال و 
اجرای عملیات بهسازی طرح هادی روستای با عملیات آسفالت 
 ۱۳ اعتبار  با  مترمربع   ۹۵۰ و  ۲هزار  میزان  به  توجردی  در شهر 
آسفالت  عملیات  اجرای  همچنین  و  ریال  میلیون   ۷۶۰ و  هزار 
به  مروشکان  روستای  در  رایگان  قیر  اعتبار  محل  از  مشارکتی 
 ۷۶۰ و  هزار   ۱۳ اعتبار  با  مربع  متر   ۶۰۰ و  هزار  هشت  میزان 
که  هستند  سرچهان  شهرستان  طرح های  دیگر  از  ریال  میلیون 

مدیر بنیاد مسکن به آنها اشاره کرد.

آسفالت  عملیات  اجرای  سرچهان  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
به  چناروییه  روستای  در  رایگان  قیر  اعتبار  محل  از  مشارکتی 
میزان پنج هزار متر مربع و اجرای عملیات بهسازی طرح هادی 
روستایی با عملیات تک لبه و کانیو در روستای سیاهو به میزان 
شهرستان  این  در  شاخص  طرح های  دیگر  از  را  مربع  متر   ۲۲۱
هادی  طرح  بهسازی  عملیات  اجرای  گفت:  و  کرد  عنوان 
میزان  به  دیوار حائل در روستای مروشکان  اجرای  با  روستایی 
ریال  میلیون   ۷۳۲ و  ۲هزار  مبلغ  به  اعتباری  با  مربع  متر   ۵۲.۲۰
با  روستایی  هادی  طرح  بهسازی  عملیات  اجرای  و 
سنگ فرش در روستای شاه رستم به میزان ۳۸۹ متر 
این شهرستان  در  دیگر طرح های شاخص  از  مربع 

محسوب می شود.
کمارج  روستای  معابر  آسفالت  پروژه  افتتاح 

کازرون
آسفالت  پروژه  افتتاح  همچنین  اخیر  روزهای  در 
بخش  توابع  از  نوحی  کمارج  روستای  معابر 
با حضور  مراسمی  کازرون طی  کنارتخته شهرستان 
بنیاد مسکن شهرستان، دهیاری  فرماندار ویژه، مدیر 
و شورای اسلامی روستا و نیز شماری از مسئولان به 

بهره برداری رسید.
مدیر بنیاد مسکن شهرستان کازرون در مراسم افتتاح 
بهسازی  عملیات   ۱۳۸۶ سال  از  گفت:  طرح  این 
محل  از  تاکنون  و  آغاز  نوحی  کمارج  روستای 
اعتبارات نفت و گاز، توازن، استانی، ملی، اعتبارات 
در اختیار نماینده قرار گرفته و عملیات های بهسازی 

پیگیری و اجرا شده است.
قاسم داوودی ادامه داد: این عملیات شامل زیرسازی و آسفالت 
معابر ۲۳هزار و ۲۰۰ مترمربع، تک لبه یک هزار متر، کانیو یک 
هزار و ۵۰۰ متر، دال بتنی ۲۰ متر طول و کانال سنگی یک هزار 
متر است که جهت دفع سیلاب های فصلی در این روستا انجام 

شده است.
شامل  پروژه جدید  افزود:  کازرون  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
مترمربع آسفالت است که اجرای زیرسازی  هشت هزار و ۲۰۰ 
و کانیو آن توسط دهیاری روستا انجام و با توجه به تفاهم نامه 
به  کازرون،  شهرستان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  و  دهیاری 
و  اجرا  رایگان  قیر  محل  از  معابر  آسفالت  مشارکتی،  صورت 

آماده بهره برداری شده است.
آیا این اقدامات توانسته رضایت روستاییان را جلب کند؟

و  رضایت  موجبات  توانسته  اندازه  چه  تا  اقدامات  این  اینکه 
کند  ترغیب  روستانشینی  به  را  آنها  و  فراهم  را  روستاییان  رفاه 
به  با مراجعه  باید از سوی خود روستاییان و  پرسشی است که 
داده ها و آمارها از جمعیت روستانشین و میزان مهاجرت آنها به 

شهر پاسخ داده شود.
آمارها چه می گویند؟

مهاجرت  موج  گسترده ترین  و  بیشترین  موجود،  منابع  براساس 
اصلاحات  آغاز  با  و  خورشیدی   ۴۰ دهه  اوایل  در  شهرها  به 
ارضی در ایران رخ داد و این موضوع در ۶ دهه بعد به تناوب 
برای   ۱۳۵۵ سال  در  است؛  شده  دنبال  متغیر  شدت های  با  و 
تا  نزدیک شد  به روستایی  نخستین بار نسبت خانوارهای شهری 
اینکه در نهایت، سرشماری ۱۳۹۵ نشان داد که تعداد خانوارهای 

شهری حدود سه برابر روستایی هاست.
در واقع اگر در سال ۱۳۵۵ سه میلیون و ۲۶۵ هزار خانوار ایرانی 
مناطق  در  خانوار  هزار   ۴۴۶ و  میلیون  سه  و  شهری  مناطق  در 
روستایی ساکن بودند، این رقم در سال ۱۳۹۵ به طور تقریبی سه 
برابر به نفع خانواده های شهری شد و به ازای حدود ۱۸ میلیون و 
۱۲۵ هزار ۴۸۸ خانوار شهری، فقط ۶ میلیون و ۷۰ هزار خانوار 

در مناطق روستایی ساکن اند.
مشابه  سیری  نیز  نفرات(  )تعداد  جمعیتی  نظر  از  موضوع  این 
معاون  امید  محمد   ۱۳۹۹ سال  در  که  به گونه ای  کرده  طی  را 
از  کرد،  اعلام  کشور  محروم  مناطق  و  روستایی  توسعه  وقت 
و  روستایی  نفر  میلیون   ۲۰ »حدود  کشور  جمعیت  میلیون   ۸۴
درصد   ۲۶ به  نزدیک  که  هستند  عشایر  نفر  میلیون  یک  حدود 
با  به شهر  از روستا  را شامل می شوند.مهاجرت  جمعیت کشور 
سیری  که  شد  اعلام  دورانی  در  اما  بوده،  پایدار  روندی  اینکه 
معکوس داشته است؛ از جمله علیرضا زاهدیان رئیس وقت مرکز 
آمار و اطلاعات راهبردی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
می دهد  نشان  برآوردها  گفت:  مهاجرت ها  درباره  گذشته  تیرماه 
از  بیش  روستا  به  شهر  مهاجرت   ،۱۳۹۸ تا   ۱۳۹۶ سال های  در 

مهاجرت روستا به شهر بوده است.
در  فقط  و  محدود  به صورت  اتفاقی  چنین  اینکه  اما  واقعیت 
یکی، دو دوره زمانی خاص رخ داده و در دو سال اخیر و یک 
پیوستار کلی، ادامه نیافته است؛ در حقیقت آنچه بیشتر ملموس 
معکوس  مهاجرت  سال(  سه  به  محدود  )و  موقتی  رونق  شده، 
بازگشت  جمله  از  دلیل  چند  به  می رسد  نظر  به  البته  که  بوده 
تحریم ها )در سال ۹۷( و ورود ویروس کرونا )در اواخر سال 
۹۸( متوقف شده باشد.در تبیین چرایی رشد مهاجرت معکوس 
در سال های ۹۵ تا ۹۸، دلایل چندی بیان شده است؛ کارشناسان 
اشتغال  مانند  جذابیت هایی  وجود  دلایل،  این  از  یکی  معتقدند 
در  آن هم  بومگردی  توقفگاه های  جمله  از  گردشگری  بخش  در 
برخی روستاها و نه همه آنها بود و نیز اجرای برخی طرح ها که 
شماری از کارآفرینان را ترغیب به فعالیت اقتصادی در روستاها 
تحریم ها و  بازگشت  اقتصادی کشور،  تغییر شرایط  بود.با  کرده 
 ،۹۸ سال  از  روستایی  اشتغال  وام های  اعطای  کاهش  یا  توقف 
ورق برگشت و در کنار کرونا و مصیبت هایش، باعث بازگشت 

مهاجرت ها به روال سابق، یعنی از روستا به شهر شد.
بدون شک هر چه دغدغه روستاییان برای دسترسی به خدمات 
با  و  بیشتری می شود  اقتصاد روستا کمک  توسعه  به  کمتر شود 
است  نیاز  فارس  استان  در  روستاها  قابل توجه  تعداد  به  توجه 
رفع  برای  متولی  دستگاه های  دیگر  و  مسکن  بنیاد  اقدامات  که 
در  بیشتری  با جدیت  و  مستمر  به صورت  روستاییان  مشکلات 

مناطق مختلف استان پیگیری و انجام شود.

توسعه زیرساخت ، نیاز مجتمع میگوی گمیشان برای رونق صادرات
مرزی  و  محروم  منطقه  در  میگو  پرورش دهندگان  از  جمعی   
رونق  در  دستگاه ها  برخی  اندک  همراهی  از  گلایه  با  گمیشان 
مصوبه  اجرای  خواستار  صادرات،  تقویت  و  صنعت  این  بیشتر 
دولت برای توسعه زیرساخت های پرورش میگو در این منطقه و 

جذب حداکثری اعتبارات شدند.
 این افراد معتقدند، ایجاد زیرساخت های موردنیاز پرورش میگو 
در گمیشان می تواند این صنعت را در این منطقه توسعه داده و 
تولید سایت چهار هزار هکتاری میگو را پایدار و علاوه بر آن، 
پرورش  کشاورزی  شهرک های  شرکت  راه اندازی  در  تسریع  به 

میگو و ماهیان خاویاری منجر شود.
یکی از پرورش دهندگان میگوی گمیشان گفت: یکی از نیازهای 
سایت  در  موردنیاز  زیرساخت های  ایجاد  میگو،  پایدار  تولید 
فعلی چهار هزار هکتاری و ایجاد و راه اندازی شهرک کشاورزی 

میگو و ماهیان خاویاری این منطقه است.
ظرفیت  از  استفاده  برای  سیزدهم  دولت  افزود:  قدمی  آرش 
طبق  زیرساخت ها  تا  داشت  مصوبه   ۲ گمیشان  میگوی  پرورش 
قرار  دهندگان  پرورش  اختیار  در  و  شده  ایجاد  بندی  اولویت 
گیرد ولی برای این مصوبه ها حتی یک ریال جذب نشده است.

وی ادامه داد: یکی از این مصوبه ها، تامین برق مجتمع میگوی 
اعتبار  ریال  میلیارد  هزار  سه  آن  اجرای  برای  و  بود  گمیشان 
دیده  آن  اجرای  و  اعتبار  جذب  در  شتاب  ولی  شد  مصوب 
گمیشان  میگوی  دهندگان  پرورش  انتظار  افزود:  نمی شود.قدمی 
از مسوولان ارشد استانی، ایجاد هر چه سریعتر زیرساخت های 

توسعه تولید میگو در گمیشان است تا از این ظرفیت برای تولید 
استان  محروم  و  مرزی  منطقه  ساکنان  اقتصادی  رونق  و  پایدار 

بیشتر استفاده شود.
میگوی  ستاد  نشست  در  نیز  گلستان  استاندار  زنگانه  علی محمد 
استان در اواخر سال قبل گفته بود که تسریع برای تعیین تکلیف 
راه اندازی شهرک ۶ هزار و ۵۰۰ هکتاری پرورش میگو و ماهیان 

ادارات  کاری  اولویت  در  باید  گمیشان  شهرستان  در  خاویاری 
کل مرتبط قرار گیرد.

در  کشاورزی  شهرک  این  موردنیاز  زیرساخت های  ایجاد  برای 
تصویب  اعتبار  ریال  میلیارد  هزار   ۱۲ گمیشان  ساحلی  منطقه 
گلستان  شیلات  و  جهادکشاورزی  مسوولان  از  شد.زنگانه 
طرح  این  اجرای  موانع  ملی،  سطح  در  پیگیری   با  خواست 

اشتغالزا و درآمدزا در منطقه محروم گمیشان را برطرف کنند.
با  گلستان،  کشاورزی  جهاد  مسئولان  آماری  داده های  مطابق 
شغل  صاحب  نفر   ۷۰۰ و  هزار  سه  شهرک  این  از  بهره برداری 
ماهی  تن   ۳۶۰ و  میگو  تن  هزار   ۱۸ به  نزدیک  سالانه  و  شده 

خاویاری تولید می شود.
سایت گمیشان دارای بهترین کیفیت میگو

مدیرکل دامپزشکی گلستان گفت: کیفیت تولید میگوی گمیشان 
نداشتن کد  دلیل  به  از محل صادرات  آن  منافع  اما  است  عالی 
می شود.علی  استان ها  سایر  نصیب  روسیه  کشور  به  ریجستری 
از کشور روسیه توسط  افزود: دریافت کد ریجستری  کاووسی 
مراکز فرآوری استان گلستان نیازمند بارگزاری اسناد در سامانه 
روسیه  کارشناسی  گروه  بازدید  ادامه  در  و  کشور  دامپزشکی 
تایید،  صورت  در  که  است  گلستان  میگوی  فرآوری  مراکز  از 
می توان میگوی گلستان را مستقیم و بدون واسطه به این کشور 
از  گلستان  میگوی  فرآوری  مراکز  شد:  یادآور  کرد.وی  صادر 
کشور  کارشناسی  گروه  بازدید  انتظار  در  تاکنون  قبل  سال   ۲

روسیه هستند.
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کالبدشکافی لیگ با اردلان آشتیانی: 
سپاهان با ادامه همین روند می تواند 

مدعی باشد

شایعات جذاب در حوالی لیست پرسپولیس؛ 
بوپندزا، آخرین خرید تابستانی سرخ ها؟

و  فرهنگی  بزرگ  »مجموعه  احداث  کار  می رسد  نظر  به 
ورزشی« که قرار بود با ساخت ورزشگاهی ۱۲۰ هزار نفری 

همراه شود، آغاز نشده پایان یافته است!
طراحی  مشاوره  همکاری  تفاهم نامه   ۱۴۰۲ سال  ماه  آبان   ۱۶
و  توسعه  شرکت  بین  ورزشی  فرهنگی  مجموعه  ساخت  و 
نگهداری اماکن ورزشی و یک شرکت چینی امضاء شد و این 

شرکت چینی نیز از مکان ساخت ورزشگاه نیز بازدید کرد.
پس از آن چهارم دی ماه سال گذشته بود که جلسه امضای 
تفاهم نامه ساخت ورزشگاه جدید در تهران با حضور معاون 
اول رییس جمهور دولت سیزدهم و دیگر مسئولان مرتبط در 

محل نهاد ریاست جمهوری برگزار شد.
مهیار عسگریان، سرپرست شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
معادل  مساحتی  در  پروژه  این  کرد:  اعلام  زمان  آن  ورزشی 
برگزاری  قابلیت  فاز اجرایی می شود و  ۳۷۰ هکتار و در دو 
تمامی رویدادهای ورزشی بین المللی و استاندارد را دارد. وی 
فرهنگی  مجموعه  این  در صورت ساخت  کرد  بیان  همچنین 
ورزشی امکان میزبانی از رویدادهای بزرگ جهانی را خواهیم 
ورزش های  الکترونیک،  بازی های  برگزاری  امکان  و  داشت 

توپی و یخی در این مجموعه فرهنگی ورزشی وجود دارد.
عسگریان ادامه داد: پس از اتمام فاز مطالعاتی این مجموعه 
فرهنگی ورزشی، پیش بینی  می شود فاز اول آن ۲۴ ماه زمان 
ببرد و هزینه آن پس از تعامل با چینی ها مدنظر قرار می گیرد 

استفاده  پروژه  این  توان داخلی در ساخت  از ظرفیت ها و  و 
خواهد شد.

همان زمان محسن منصوری معاون اجرایی وقت رئیس جمهور 
نیز در پاسخ به برخی سوالات و شبهات در خصوص طرح 
مجموعه بزرگ فرهنگی،   ورزشی شهر تهران مانند اینکه مکان 
این مجموعه بر روی گسل است، تصریح کرد: که مطالعات 
کامل زمین شناسی و بررسی های فنی در این خصوص انجام 
شده و مشکلی در این خصوص وجود ندارد. وی نزدیکی این 
المللی امام خمینی )ره( و فرودگاه  مجموعه به فرودگاه بین 
و  کشور  نقل  و  شبکه حمل  به  دسترسی  همچنین  و  مهرآباد 
ورزشگاه  این  جانمایی  دلایل  دیگر  از  را  بزرگراهی  شبکه 
برشمرد و بیان کرد که برای پیگیری مراحل اجرای این طرح،   
کمیته راهبردی تشکیل خواهد شد و شرکت چینی نیز متعهد 

شده که در کوتاهترین زمان ممکن این پروژه را تکمیل کند.
جزییاتاعلامیتفاهمنامه

 بر اساس جزییات اعلامی پروژه مربوطه با هدف فراهم کردن 
زیرساخت ها و امکانات لازم برای احداث »مجموعه بزرگ 
فرهنگی و ورزشی در طرح ویژه شهر فرهنگی و مذهبی تهران« 
مصوب شورای عالی شهرسازی و معماری ایران به مساحت 
۳۷۰ هکتار برای برگزاری رویدادها و مسابقات ورزشی ملی 
مقررات  و  قوانین  رعایت  و  شرایط  لحاظ  با  بین المللی،  و 
مربوط به »معاونت اول ریاست جمهوری«، »معاونت اجرایی 

»وزارت  جوانان«،  و  ورزش  »وزارت  جمهوری«،  ریاست 
تهران«،  »استانداری  بودجه کشور«،  و  برنامه  »سازمان  نفت«، 
»شهرداری تهران« و »آستان مقدس حضرت امام خمینی)س(« 

تنظیم و امضا شد.
جوانان«  و  ورزش  »وزارت  نامه  تفاهم  این  متن  اساس  بر 
مشاور  شرکت  انتخاب  و  شناسایی  به  نسبت  شد  موظف 
ذی صلاح داخلی و یا خارجی برای بررسی و انجام مطالعات 
راهبردی »طرح جامع شهر آفتاب« و تهیه طرح اجرایی فنی، 
اقتصادی و معماری پروژه »مجموعه بزرگ فرهنگی و ورزشی 

شهر آفتاب« اقدام کند.
نگهداری  و  توسعه  »شرکت  پروژه  اجرایی  دستگاه  همچنین 
اماکن ورزشی کشور« تعیین و منابع مورد نیاز از محل مازاد 
فروش نفت خام و میعانات گازی )معادل سهم دولت( توسط 
تعیین  بودجه  و  برنامه  با تخصیص سازمان  و  نفت«  »وزارت 

شد.
صحبتهایقابلتاملمدیرکلورزشوجواناناستان

تهران!
استان  اما علی جوادی، مدیرکل ورزش و جوانان  تازگی  به 
تهران صحبت هایی را مطرح کرده که برخلاف مسائل مطرح 
نظر می رسد  به  بود و  تفاهم نامه مذکور  انعقاد  شده در زمان 

پروژه مذکور آغاز نشده، به اتمام رسیده است.
هم  فعلا  و  نداریم  پروژه خبری  این  مورد  در  کرد:  بیان  وی 
چیزی ندیدیم، پیگیری هایی شده بود و حسین طلا در شرکت 
موضوع  این  برای  خیلی  ورزشی  اماکن  نگهداری  و  توسعه 
وقت گذاشت. به بنده اعلام کرد که کیومرث هاشمی، وزیر 
کاری  مشغله  که  کرده  تاکید  او  به  جوانان  و  ورزش  وقت 

روزمره اش را کم کند و به پیشرفت این پروژه بچسبد.
جوادی افزود: اما این پروژه عملا پیشرفتی نداشته و موضوع 
تهران  در  که  فردی  عنوان  به  می کنم  فکر  است.  نرفته  جلو 
کنیم  را حفظ  اگر وضع موجود  بوده ام  مدیرکل و ورزشکار 
و به خوبی بتوانیم نگهداری و بازتوانی داشته باشیم، موفق تر 
با جانمایی   تهران  بود. مجموعه ورزشگاه آزادی در  خواهیم 
اتوبان ها، راه های  درستی دیده شده و شاهد جانمایی خوب 
دسترسی، فرودگاه، مترو و... هستیم و اگر در جایی دیگر چنین 
بر  ناتمامی اضافه  پروژه  ببریم، فکر می کنم  پروژه ای را جلو 

پروژه های ناتمام دیگر است!
قرار  فرهنگی و ورزشی« که  بزرگ  »مجموعه  احداث  پروژه 
شود،  همراه  هم  نفره  هزار   ۱۲۰ ورزشگاهی  ساخت  با  بود 
همان زمان با طرح برخی انتقادات کارشناسی از سوی اهل فن 
همراه شد و به نظر می رسید چنان سنگ بزرگی برداشته شده 
که در نهایت علامت نزدن است و سرانجامی نخواهد داشت؛ 
اتفاقی که صحبت های مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران 
مهر تاییدی بر آن است و به نظر می رسد با تغییر دولت، پروژه 

مذکور به صورت کلی به فراموشی سپرده شود.

ورزشگاه جدید ۱۲۰ هزار نفری در تهران، هوا شد؟

از تهران تا لس آنجلس با دختر باد؛ نزدیک تر به مریم طوسی!
گاهی  نیست.  آسانی  کار  ورزشی  میادین  در  بودن  قهرمان 
اشک آدم را در می آورد. دختر باد باشی یا پلنگ مازندران، 
فرقی ندارد باید بجنگی. زمین می خوری اما دوباره ایستادن و 
جنگیدن را باید بلد باشی. دوباره بازگشته تا نشان بدهد دیر 
نیست؛ دختر دونده ای که اولین های زیادی را به نام خود ثبت 
کرد. دختر باد ایران که در سال ۱۳۸۶ رکورد دوهای سرعت 
ایران را بعد از ۳۳ سال جابه جا کرد. برای اولین بار در تاریخ 
دوومیدانی زنان ایران در مسابقات داخل سالن قهرمانی آسیا 
در  آورد.  دست  به  را  متر   ۴۰۰ دوی  طلای  مدال  تایلند  در 
بازی های همبستگی کشورهای اسلامی ۲۰۱۳ دو مدال طلا در 
دوهای ۱۰۰ متر و ۲۰۰ متر به دست آورد. مدال ها و عناوین 
زیادی را کسب کرد و در حال حاضر هم رکورددار دوهای 
سال  در  که  رکوردهایی  است؛  ایران  زنان  متر   ۴۰۰ و   ۲۰۰
۱۳۹۱ ثبت کرده و هنوز هم کسی نتوانسته آنها را جابه جا کند.  
به  ایسنا  با  ورزش  به  دوباره  بازگشت  از  بعد  طوسی  مریم 
گفت وگو نشست و در مورد موضوعات مختلف صحبت کرد 

که مشروح آن را در ادامه می خوانید. 
مدتهاازورزشحرفهایدوربودید،چهشدکهدوباره

برگشتید؟
تقریبا ۷، ۸ سالی می شد که ورزش قهرمانی را کنار گذاشته 
بودم و دو سالی می شد که اصلا وزش نمی کردم تا اینکه به 
از سالیان  مربیانی که  از  آنجا یکی  و  مهاجرت کردم  آمریکا 
قبل می شناختم خیلی اصرار کرد دوباره برگردم. اوایل خیلی 
می کردم  شروع  سالگی   ۳۴ سن  از  باید  چون  نبودم  جدی 
کل  حرفه ای  ورزش  چون  بود  سخت  خیلی  دوباره  وشروع 
مهاجرت هم خیلی  پروسه  از طرفی  دربرمی گیرد.  را  زندگی 
سنگین است. با این حال شروع کردم و بعد از یکسال تمرین 
جابه جا  متر(   ۲۰۰( را  ایران  رکورد  سال   ۱۱ از  بعد  دوباره 

کردم.
دنیای به دوباره مدت همه این از بعد نبود سخت

حرفهایبرگردید؟
خیلی سخت بود. رژیم سخت گرفتم و سخت تمرین کردم. 
بچگی  از  البته  کنم.  کار  هم  زندگی   برای  باید  کنارش  در 
هیچوقت مثل یک آدم مععمولی زندگی نکرده ام چون زمانی 
که بخواهید حرفه ای ورزش کنید باید زندگی تان هم از نظر 
خواب، تغذیه، استراحت و سایر موارد حرفه ای پیش برود. تا 
جایی که توانستم این شرایط را فراهم کردم. با اینکه باید کار 
و ورزش می کردم و خودم تغذیه ام را آماده می کردم، همه چیز 

سخت بود اما شدنی.
در کردهاید، تجربه را مختلفی مدیریتی دوران شما
و کردهاید تجربه را بیشتری محدودیت دوران کدام

کاربرایتانسختتربودهاست؟
متاسفانه چند سال اخیر مدیریت خوبی از سمت دوومیدانی 
ورزشکاران  و  قهرمانان  از  خیلی  دلیل  همین  به  ندیدم. 
اما  گذاشتند  کنار  را  دوومیدانی  و  کردند  خداحافظی 
امیدوارم دوومیدانی  آمده و  آقای حدادی  امسال  خوشبختانه 

را به روزهای درخشانش برگرداند.
به و بود بهتر فنی نظر از مدیریتی دوران کدام

دوومیدانیایرانکمککرد؟
خیلی ها کمک کردند. از سن خیلی پایین ورزش حرفه ای را 
شروع کردم؛ از زمان آقای کریمی بودم، بعد آقایان داوری، 
آشتیانی و طباطبایی آمدند و همه به نحوی کمک کردند. دکتر 
آشتیانی برای اولین بار مربی خارجی آورد و من توانستم اولین 
مدال طلای تاریخ دوومیدانی ایران در آسیا را کسب کنم اما 
همه اینها باید تکرار شود و نباید در بازه زمانی محدودی باشد 
چون دوومیدانی رشته ای است که باید سالیان سال برای آن 
برنامه ریزی شود تا به نتیجه دلخواه برسد. از طرفی پر از مدال 

است و متاسفانه ما خیلی کم از آن بهره می بریم.
بعدازبازگشتبهورزشحرفهایبهدنبالکسبسهمیه
المپیکپاریسبودید،جرقهایناتفاقازکجازدهشد؟

قبل از بازی های آسیایی دوباره شروع کردم و همراه با مربی ام 

هدفمان را روی بازی های آسیایی گذاشتیم تا به رکورد دلخواه 
برسیم و مدال بگیریم. همان زمان با فدراسیون هماهنگ بودم 
که تمرین می کنم، خواستم اسم من را در لانگ لیست بگذارند 
تا اگر انتخاب شدم من را بفرستند. با هزینه خودم این دو سال 
را تمرین کردم وخیلی برایم سخت بود اما متاسفانه اسم من 
برای بازیهای آسیایی رد نشد. زمانی که به حد نصاب خوبی 
رسیدم هم دیگر نمی شد کاری کرد چون اسم من در لیست 
متاسفانه  همین  بخاطر  بود.  نشده  رد  آسیایی  بازی های  اولیه 
سال گذشته هم مدالم را از دست دادم و هم امتیازی که از 
آن می توانستم بگیرم و در المپیک باشم. فقط امسال توانستم 
این کافی  باشم که  برترین ها  امتیازات را کسب کنم و جزو 

نبود.
کردید، شروع المپیک سهمیه کسب برای که زمانی

چقدرامیدداشتیدبهبازیهایپاریسبرسید؟
خیلی امید داشتم. اوایلی که شروع کردم برای سهمیه مستقیم 
می جنگیدم چون اصولا یا کاری را شروع نمی کنم یا دوست 
کشید.  زحمت  برایم  خیلی  هم  مربی ام  باشم.  بهترین  دارم 
خانواده و همه کسانی که حمایتم کردند این راه را بروم به 
حسرت  کم  خیلی  امتیاز  با  متاسفانه  اما  می دادند  انگیزه  من 

المپیک باز هم ماند.
چرازودترازاینشروعنکردید؟

ایران که بودم مدیرانی داشتیم که این انگیزه را در ما کشتند 
و هیچ انگیزه ای برای ادامه راه نداشتم. آسیب های پشت سر 
هم می دیدم و انگیزه لازم نبود. در آمریکا کنار بهترین های دنیا 
بگیرم.  یاد  آنها چیزی  کنار  داشتم  تمرین می کردم و دوست 
انگیزه ام برای شروع این بود که ببینم آنها چه می کنند و چه 
برنامه ریزی هایی دارند تا دوباره برگردم و به بچه های خودمان 
کمک کنم. بعد از چند ماه دیدم بدن خودم هم برمی گردد و 
دارم رکوردهای خودم را می زنم. بعد از ۱۱ سال رکورد ایران 
این بود که متاسفانه در فرهنگ  را زدم. یک مورد دیگر هم 
ما جا افتاده که دختر از سنی به بعد سمت ازدواج و بچه دار 
شدن برود و دیر می شود. می گویند تو پیر شدی. به من بعد از 
۲۳، ۲۴ سالگی می گفتند پیر شدی و میدان را به جوان ترها بده. 
خدا را شکر می کنم توانستم این را ثابت کنم که دیر نیست. در 
سن ۳۴ سالگی بعد از چندین سال وقفه برگشتم، رکورد ایران 
را زدم و کلی مدال گرفتم. امیدوارم انگیزه ای برای بچه هایمان 
را  می خواهند  که  کاری  هر  و  نیست  دیر  هیچوقت  که  باشد 

شروع کنند. باید پشتکار داشته باشند و سختی را بگذرانند.
در۳۴سالگیتلاشکردیدبرایپاریستلاشکردیدو
نشدخیلیهمگریهکردید،ازاینحسوحالبگویید.

زمانی که شروع کردم هدفم این بود که ورودی المپیک بگیرم 
تمام مسابقات  مالی هم  نظر  از  برایش تلاش کردم.  و خیلی 
تا آخرین  بود.  دربرگرفته  را  زندگی ام  رفتم و همه  را خودم 
لحظه هم تلاشم را کردم. خوشحالم که همه تلاشم را کردم 
را  سهمیه  نتوانستم  فدراسیون  قبل  سال  کاری  کم  بخاطر  اما 
کسب کنم. دیگر دست من نبود. تقریبا یک ماه قبل از تمام 
شدن زمان ورودی ها سگم را از دست دادم که یکی از بدترین 
روحی  بد  حال  بخاطر  روز   ۱۲  ،۱۰ بود.  زندگی ام  اتفاقات 
نتوانستم تمرین کنم و بعد از آن دوباره شروع کردم. همه این 
اتفاقات خیلی برایم سخت بود. روز آخر در مسابقه ازبکستان 

که مسابقه ام تمام شد و سهمیه را نگرفتم گریه کردم اما همان 
روز مربی ام گفت امشب بنشین گریه هایت را بکن و فردا که 
شروع شد به سمت هدف بعدی می رویم. همین اتفاق هم افتاد.
شمابرایالمپیکلندنهمتلاشکردیدوبا۸صدمثانیه
دردناکتر برایتان یک کدام دادید، دست از سهمیه

بود؟
هر دو خیلی دردناک بود اما امسال یک شروع دوباره داشتم و 
خیلی سختی کشیدم. چون سختی مهاجرت را تجربه کردم و 
از طرفی تمرینات سنگین و سختی کار کردن در کنار تمریناتم 
را داشتم، خیلی درد داشت که نتوانستم. قسمت دردناکش این 
بود که یکسری چیزهایش دست من نبود و تا آخرین لحظه 
تمام تلاشم را کردم. بارها شده که زمین خورده، دوباره بلند 

شده و از نو شروع کرده ام.  
اولیندختریهستیدکهلقبدختربادایرانراگرفت
وهنوزرکورد۲۰۰و۴۰۰متربهنامشماثبتاست،به
دنبالاینهستیدکهرکورددوی۱۰۰متررادوبارهپس

بگیرید؟
تمرکز اصلی من سال گذشته برای سهمیه المپیک روی ۲۰۰ 
متر بود اما امسال ۱۰۰ متر و ۲۰۰ متر را کار می کنم و باید 
ببینیم خدا چه می خواهد. امسال هدفم قهرمانی آسیا، مسابقات 
سهمیه  که کسب  است  جهان  قهرمانی  و  اسلامی  کشورهای 

کنم و مدال قهرمانی آسیا را بگیرم.
چرادوومیدانیماپیشرفتینداشتهواز۱۲،۱۰سهمیه
المپیکبهدوسهمیهآنهمازطریقرنکینگرسیدهایم؟

همین بحث برنامه ریزی است. ما برنامه ریزی کوتاه مدت داریم. 
پایان  به  ازبکستان  رقابت های  از  بعد  من  مسابقه  فصل  مثلا 
با  من  کنم.  شرکت  لیگ  در  تا  داشتم  نگه  را  بدنم  و  رسید 
مربی ام برنامه کوتاه مدت و بلندمدت داریم. برنامه کوتاه مدت 
برنامه  روست.  پیش  مسابقات  به  رسیدن  و  تمرینات  همان 
قهرمانی جهانی  و  آسیا  قهرمانی  مثل  مسابقاتی  هم  بلندمدت 
است. از طرفی وقتی در آمریکا تمرین می کنم خیلی کار تیمی 
شکل می گیرد. با اینکه انفرادی تمرین می کنیم اما مربیان تیمی 
کار می کنند. هر روز می بینیم مربیان با هم جلسه دارند اما تا به 
حال چنین چیزی را در ایران ندیده ام. متاسفانه در ایران خیلی 
از مربیان همدیگر را قبول ندارند چه برسد به اینکه به عنوان 
تیم با هم کار کنند. اگر این فرهنگ عوض شود و از طرفی 

برنامه ریزی صورت بگیرد، می توانیم.
وضعیتدوومیدانیزنانایرانچگونهاست؟

لیگ رکوردهای درخشانی زدند  ما در  از ورزشکاران  خیلی 
اینگونه  هم  من  دارند.  نیاز  برنامه ریزی  و  حمایت  به  اما 
هستم؛ خودم برای خودم برنامه ریزی می کنم، جلو می روم و 
هزینه هایم را پرداخت می کنم. همه چیزم با خودم است و این 
تک  تک  برای  که  کند  کاری  باید  فدراسیون  نیست.  درست 
بهتری  رکوردهای  تا  و هدف گذاری شود  برنامه ریزی  بچه ها 

بیاورند.  
تاکیادامهمیدهید؟

فعلا یک سال یک سال تمدید می کنم)با خنده(.
بهالمپیکلسآنجلسفکرمیکنید؟

از آنجایی که در لس آنجلس زندگی می کنم خیلی برای این 
موضوع هیجان دارم. امیدوارم بتوانم. چرا که نه.

بهعرصهمربیگریهمفکرمیکنید؟
به  تا  بگیرم  یاد  که  بود  این  من  اصلی  انگیزه  درصد.   ۱۰۰
ورزشکاران خودمان در ایران یاد بدهم. البته چندین سال قبل 
تمرین  خودم  که  زمانی  دارم.  رزومه  یک  و  کردم  مربیگری 
می کردم به خانم محبی که استعداد داشت آموزش دادم و به 
اولین دختری تبدیل شد که ورودی جهانی گرفت و به مرحله 
نیمه نهایی رفت. از طرفی مدال آسیا را هم به دست آورد. در 
کل برای اولین تجربه ام رزومه خوبی بود اما زمانی که ورزش 
حرفه ای را کنار بگذارم، ۱۰۰ درصد مربیگری می کنم و سعی 
خواهم کرد درسی که خوانده و تجربه ای که دارم را وسط 
بگذارم تا دیگران مشکلاتی که من داشته ام را نداشته باشند. 

بازار  در  خود  فعالیت  تکمیل  برای  پایتخت  سرخ پوشان 
نقل وانتقالات تابستانه به دنبال جذب یک عنصر هجومی جدید 

هستند.
با  را  خود  کار  تابستانه  نقل وانتقالات  بازار  در  پرسپولیس 
فرشاد  محمدی،  میلاد  العملود،  ایوب  گندوز،  الکسیس  جذب 
در  پایتخت  سرخ پوشان  و  برد  پیش  علیپور  علی  و  احمدزاده 
پست های مختلف ترکیب خود را تقویت کرده اند. با این وجود، 
اسپانیایی  سرمربی  گاریدو،  کارلوس  خوان  که  می شود  گفته 
سرخ پوشان پایتخت از وضعیت تیمش در فاز تهاجمی رضایت 
اقدام به جذب  تا  باشگاه خواسته  از مدیران  کافی را ندارد و 

بازیکن جدید کنند.
 ۲ از  یکی  احیای  سرنوشت  هنوز  که  پایتخت  سرخ پوشان 
خود  فهرست  در  فعلًا  است،  نامشخص  خارجی شان  سهمیه 
یک جای خالی برای جذب بازیکن خارجی دارند و براساس 
درخواست گاریدو، گفته می شود که مدیران باشگاه پرسپولیس 
رایزنی های خود برای جذب یک وینگر و یا مهاجم خارجی را 
آغاز کرده اند. بعد از بررسی گزینه های مختلف موجود در بازار 
جدی ترین  عنوان  به  بوپندزا  آرون  از  تابستانه،  نقل وانتقالات 

هدف نقل وانتقالاتی سرخ پوشان پایتخت یاد می شود.
مهاجمگابنیدرتیررسگاریدو

گزینه  جدی ترین  عنوان  به  نامش  شرایطی  در  بوپندزا  آرون 
به  تابستانه  نقل وانتقالات  بازار  در  پایتخت  سرخ پوشان  مدنظر 
او مهاجم هدف است و جذب  میان آمده که پست تخصصی 
و  علیپور  به حضور علی  توجه  با  می تواند  گابنی  بازیکن  این 
عیسی آل کثیر و البته ابوالفضل بابایی، رقابت را در خط حمله 
سرخ پوشان پایتخت به اوج خود برسد؛ به ویژه آنکه علیپور و 
آل کثیر در زمینه گلزنی فعلًا ناموفق بوده اند و صفر گل و البته 

یک پاس گل در کارنامه آن ها در فصل جدید دیده می شود.
بوپندزا در فصل گذشته، عضوی از تیم سینسیناتی آمریکا بود 
و در لیگ ام ال اس در ۱۴ مسابقه به میدان رفت و ۲ گل زده 
در کارنامه او دیده می شود. ضمن آنکه در رقابت های باشگاهی 
توانست  و  رفت  میدان  به  سینسیناتی  برای  او  هم  کونکاکاف 
مدنظر  گابنی  مهاجم  کارنامه  در  بزند.  گل  یک  بازی،   ۳ در 
گابن  ملی  تیم  برای  مسابقه   ۳5 در  گل   ۸ ثبت  پرسپولیسی ها، 
او تجربه حضور در لیگ های مختلف را  به چشم می خورد و 
در کارنامه اش دارد و توانسته آمار جالب توجهی را از خود به 

جای بگذارد.
عربستان قطر، فرانسه، ترکیه، در گابنی ستاره دنیاگردی

وپرتغال!
در  خود  بازی  بیشترین  پرسپولیسی ها  مدنظر  ساله   ۲۸ مهاجم 
که  داده  انجام  ترکیه  حتااسپور  تیم  برای  را  باشگاهی  عرصه 
توانسته در ۳۸ مسابقه برای این تیم ۲۲ گل به ثمر برساند. او در 
دوران حضورش در تیم پائو فرانسه، ۱۳ بار برای این تیم در 
۲۱ بازی گل زد و جالب آنکه این مهاجم گابنی بیگانه با جو 
بازی در  باشگاهی در قاره آسیا نیست؛ چرا که تجربه  فوتبال 
تیم های العربی قطر و الشباب عربستان را در کارنامه اش دارد 
و آمار جالب توجهی را هم در تیم های آسیایی توانسته از خود 

به جای بگذارد.
بوپندزا در دوره حضورش در العربی، در ۲۰ مسابقه توانست 
۹ گل به ثمر برساند و 5 گل هم برای تیمش ساخت و در دوره 
کوتاه حضور او در الشباب عربستان هم این مهاجم گابنی، ۱۱ 
گل در ۱۷ بازی برای این تیم به ثمر رساند. بازخوانی کلی آمار 
و ارقام مهاجم گابنی که تجربه بازی در فوتبال باشگاهی پرتغال 
را هم دارد، نشان می دهد که او در ۱۹۰ بازی باشگاهی توانسته 
۷۸ گل بزند و ۱۸ بار هم در نقش گل ساز درخشیده که آمار 

ویژه ای محسوب می شود.
ازگمانهزنیرسانههایترکیهایتاسکوتپرسپولیسیها!

صراحت  به  گذشته  روزهای  در  پرسپولیس  باشگاه  مسئولان 
که  می کردند  صحبت  قلی زاده  علی  انتقال  احتمال  درباره 
سرانجام این اتفاق رخ نداد اما به نظر می رسد که رایزنی ها با 
مهاجم گابنی قرار است در سکوت خبری انجام شود؛ به ویژه 
آنکه او به عنوان بازیکن آزاد در پنجره تابستانی حضور دارد 
و این مسئله می تواند به سود پرسپولیسی ها باشد. جالب آنکه 
سوی  از  شده  انجام  مذاکرات  پیرامون  ترکیه ای  رسانه های 
سرخ پوشان با بوپندزا اطلاع رسانی می کنند اما سکوت مسئولان 

باشگاه پرسپولیس ادامه دارد!
پرسپولیسی ها بعد از کسب 5 امتیاز از ۳ بازی ابتدایی خود در 
فصل جدید، باید خود را برای جدال با الاهلی عربستان آماده 
کنند؛ مسابقه ای که روز بیست وششم شهریورماه برگزار می شود 
و طبق آخرین خبرها، تلاش مدیران باشگاه پرسپولیس بر این 
است که بتوانند مهاجم موردنظر گاریدو را به سرعت به جمع 
بازیکنان تیم شان اضافه کنند تا کاروان سرخ پوشان پایتخت با 
در  آن هم  شود؛  عربستان  عازم  الاهلی  با  دوئل  برای  قوا  تمام 
حالی که به تازگی سبزپوشان موفق به جذب ایوان تونی شده اند 
و حالا پرسپولیسی ها هم درصدد آن هستند تا خط حمله خود 
پیش  مثبت  بوپندزا  با  مذاکرات  دید  باید  که  کنند  تقویت  را 

خواهد رفت یا خیر.

بالانس  بازی  و  تراکتور  بالای  کیفیت  از  آشتیانی  اردلان 
این تیم در دفاع و هجوم گفت.

ازبازیپرسپولیسبگوییم.هفتهپیشصحبتازاین
شدکهگاریدوشناختکاملینداردواورونوفهم
کاریازپیشنبرد.اینبازیاورونوفهمهکارکرد

وگلهمزد.بهنظرتشناختگاریدوبهترشده؟
اتفاق  اولین  افتاد.  فولاد  و  پرسپولیس  بازی  در  اتفاق  دو 
که  بازیکنی  بود.  ترکیب  به  محمدی  میلاد  شدن  اضافه 
و  شد  لینک  اورونوف  با  خوبی  به  و  کرد  نفوذ  بسیار 
کارهای ترکیبی کرد. این برای دفاع راست حریف خیلی 
سخت بود. دومین اتفاق بعد از دیدن لاین آپ بود که ما 
دو  از  گاریدو  چرا  آمد  پیش  سوال  کرد.  زده  شگفت  را 
حضور  یعنی  کند.  می  استفاده  شکل  یک  دفاعی  هافبک 
انتقال  باعث شد پرسپولیس در  سینا اسدبیگی کنار ریگی 
محمدی  گل  شناخت  تاثیر  شود.  مواجه  مشکل  با  توپ 
اندازه  فولاد چه  که  دیدیم  اول  نیمه  در  را  پرسپولیس  از 
بازیسازی  اجازه  و  پرس می کرد  مدام  بازی کرد.  خوب 
اجازه  شما  که  حالی  در  داد.  نمی  پرسپولیس  مدافعان  به 
را  این  قابلیت  کنند،  بازیسازی  پرسپولیس  مدافعان  بدهی 
دارند که پاس های عمقی بلند به پشت مدافعان بفرستند. 

فولادی ها اما پرس کردند و موقعیت به دست آورند.
تغییر  پرسپولیس  داد  نشان  که  بود  بازی  دوم  نیمه  اما 
جای  به  لو  خدابنده  محمد  حضور  با  تنها  هم  آن  کرد، 
یه  کرد.  تغییر  اینها  پیوت  دابل  مدل  یعنی  اسدبیگی.  سینا 
هافبک هولدر که جلوی دفاع بازی می کند و یک هافبک 
نیمه  می شود.  اضافه  نیمه حریف  به  که  باکس  تو  باکس 
یکی  و  بود  تعداد  کم  حریف  زمین  در  پرسپولیس  اول 
دو بازیکن بیشتر در محوطه فولاد حضور نداشتند. وحید 
هافبک های  کناره ها کمک می کرد و  به  باید  امیری که 
وینگر  فقط یک  آمدند. شاید  نمی  دفاعی هم چندان جلو 

اضافه می شد.
نیمهدوماماخدابندهلوپشتمحوطهحریفاضافه
روی ابتدا همان از توانست پرسپولیس و شد می

فولادفشاربیاوری.
می  بازی  شما  جلوی  اورونوف  وقتی  اینکه  دیگر  مساله 
مقابلت  تکنیکی  و  سرعتی  بازیکن  یک  بدانی  باید  کند 
را  مشکل  بینم،  نمی  اورونوف  را  مشکل  من  اینجا  است. 
داد.  نمی  پوشش  را  نجاریان  اصلا  که  بینم  می  کولیبالی 
کنار  دائما  آقاسی  عارف  ببینیم  را  تراکتور  با  بازی  اگر 
دانیال اسماعیلی فر حضور داشت. از آن سمت هم هافبک 
اورونوف  بازیکن   ۳ با  و  آمد  می  سرعت  به  آنها  دفاعی 
دستکم  را  اورونوف  بازی  این  در  کردند.  می  پرس  را 
به  کرد.  کنترل  را  او  شود  نمی  بازیکن  یک  با  گرفتند. 
راحتی از نیم فضا اضافه شد، بیست و پنج - سی متر را 
مزاحمتی  بخواهد  که  نبود  هم  هیچکس  رفت،  توپ  به  پا 

برایش ایجاد کند.
لو پشت خط  موقع خدابنده  به  پاس  دیدید،  گل دوم هم 
دفاعی حریف، عیسی آل کثیر را صاحب توپ کرد. فکر 
بالای  تجربه  اما  بزند  شوت  خواست  می  عیسی  کنم  می 
و  کرد  بینی  پیش  آمد.  پرسپولیس  کمک  به  امیری  وحید 
سریع  خیلی  بیاید،  است  ممکن  منطقه  کدام  توپ  فهمید 

توپ را قطع کرد و پرسپولیس به گل رسید.
استفاده پیوت دابل اصطلاح از چندباری چون

کردیم،یکتوضیحدربارهآنمیدهی؟
بازو دانست، مثل لولا. دو  دابل پیوت می توان به معنای 
پیوت  دابل  را  گیرند  قرار می  کنار هم  دفاعی که  هافبک 
می گویند. یک اصطلاح است، مثل دفاع چپ و راست که 
اسمش را فولبک گذاشته اند. دفاع چپ و راست هایی که 
اضافه می شوند به حمله می شوند وینگ بک، دو هافبک 
می  کنند  می  بازی  هم  دست  روی   ۴۲۳۱ در  که  دفاعی 

شود دابل پیوت.
برویمسراغتنهاتیم۹امتیازیلیگ.سپاهانبهاندازه

۹امتیازخوببودهیاقرعهبهکمکشآمدهاست؟
بحث اینکه در لیگ برتر تمام تیم ها واقعا سخت هستند. 
می  امتیاز  گرفتن  برای  را  توان  تمام  و  کنند  می  تلاش 
سپاهان  اینکه  افتاده  سپاهان  برای  که  اتفاقی  اما  گذارند. 
بود  زبانزد  واقعا  تهاجمی  فوتبال  لحاظ  از  گذشته  فصول 
به جز نیم فصل دوم فصل گذشته. در این برهه هم راحت 
گل می خوردند و هم راحت به تیم های انتهای جدولی ۳ 
امتیاز را می دادند. مدل بازی سپاهان اینطور بود که روی 

ضدحمله ها غافلگیر می شدند.
از زمانی که بازیکنان جدید به این تیم اضافه شده اند و 
کرده،  ایجاد  تغییر  خودش  تاکتیکی  تفکرات  در  مورایس 
شان  دفاع  و  خورند  نمی  گل  ساده  دیگر  که  بینیم  می 
حریف  به  موقعیت  کم  خیلی  شود.  نمی  باز  راحتی  به 
می دهند. شاید حضور حزباوی هم تاثیرگذار بوده است. 
با  که  را  بازی  این  شود.  می  بهتر  سپاهان  بازی  به  بازی 
اندازه از لحاظ  بینیم چه  بازی خیبر مقایسه می کنیم، می 
تاکتیکی پیشرفت کرده اند. قابلیت این را دارند سه دفاعه 
سیستم  تغییر  بازی  شرایط  در  کنند،  بازی  دفاعه  چهار  و 
نظیر  بی  آنها  برای  بازی  این  در  هم  بدهند. رضا شکاری 
نوسان  اصلا  که  دارند  هم  کریمی  محمد  یک  کرد.  کار 
دهد.  می  ارائه  را  فوتبالش  حد  بالاترین  همیشه  و  ندارد 

سپاهان اگر همینطور ادامه بدهد مدعی قهرمانی است.
تراکتور هم که کماکان به بازی هجومی خودش ادامه می 
انتظاری  چنین  سرمربی  این  و  خریدها  این  با  البته  دهد. 
می رفت از آنها اما بدون حاشیه به کارش ادامه می دهد.

بحث تراکتور جداست. تراکتور هم دفاعی و هم هجومی 
نمی  گل  ساده  هستند.  بالانسی  کاملا  تیم  است.  خوب 
خورند، فوتبال تهاجمی بسیار خوبی ارائه می دهند. ۴۴۲ 
کنند.  می  چه  دانند  می  دقیقا  بازیکنان  و  کنند  می  بازی 
یک آلوز دارند که عمق دفاع حریف را با پاس های خط 
شکن باز می کند. امیرحسین حسین زاده آن جلو بی نظیر 
تاثیر مستقیم  بازی هم روی ۳ گل  این  بازی می کند. در 
صفا  جای  به  شده  اضافه  هافبک  خط  به  ایگور  داشت. 
هادی که خیلی فوتبالش از صفا هادی کامل تر است. در 
بازپس گیری توپ به تیمش کمک می کند و بسیار ساده 
بوده  تاثیرگذار  همچنین  بیرانوند  حضور  کند.  می  بازی 
است. مهدی ترابی هم که در این سه بازی بی نظیر بازی 
کرده، از کانال کنار به تو می زند و عمق دفاع حریف را 
توپ حرکت  به  پا  را  دو خط  یکی  تواند  می  می شکند. 
کند و موقعیت ایجاد کند. تراکتور بالاترین کیفیت را در 

لیگ داشته است.

باشگاه  کمک  از  تهران  استان  جوانان  و  ورزش  کل  مدیر 
پرسپولیس برای بازسازی ورزشگاه تختی خبر داد و گفت: 
این مبلغ کمتر از 5 میلیارد تومان است و استقلال هنوز به 

تعهدات خود عمل نکرده است.
علی جوادی  اظهار کرد: طبق تعهدات انجام شده از سوی 
بازسازی  تکمیل  برای  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه  دو 
ورزشگاه تختی، قرار بود این دو باشگاه هرکدام حدود ۱۷.5 
میلیارد تومان پرداخت کنند که تا امروز باشگاه پرسپولیس 
کمتر از 5 میلیارد تومان برای بازسازی ورزشگاه کمک کرده 
و استقلال هنوز به تعهدات خود عمل نکرده است. البته قرار 
تکمیل  برای  مبلغی  هم  استقلال  امروز  و  دیروز  بود ظرف 
بازسازی ورزشگاه تختی پرداخت کند که تاکنون استقلال 

به تعهدات خود عمل نکرده است.
وی در پاسخ به این پرسش که ورزشگاه تختی از چه زمانی 
بود؟  خواهد  فوتبال  برتر  لیگ  رقابت های  برگزاری  آماده 
گیت های  شده،  انجام  بازسازی ها  درصد   ۹5 کرد:  تصریح 
ورودی نصب و جداسازی صورت گرفته و در حال حاضر 
مشکلی در صوت، نور، اسکوبردها و سکوها نداریم و زمین 
چمن نیز شرایط مطلوب دارد. تلاش بر این است که از هفته 

ششم میزبان برگزاری رقابت های لیگ برتر فوتبال باشیم.
پاسخ  در  همچنین  تهران  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
به این پرسش که آیا ورزشگاه به سیستم VAR نصب شده 
سیستم  به  ورزشگاه  هنوز  کرد:  خاطرنشان  خیر؟  یا  است 
VAR مجهز نشده اما در حال نصب دوربین هایی هستیم که 

به این سیستم کمک خواهد کرد.
جوادی در پایان در پاسخ به این سوال که برای بازسازی 
ورزشگاه تختی تا به امروز چقدر هزینه شده است، گفت: 
تا به امروز چیزی حدود ۷۰ میلیارد برای بازسازی استادیوم 
ورزشگاه تختی توسط اداره کل هزینه شده که امیدوارم با 

کمک سرخ آبی ها کار بازسازی را به اتمام برسانیم.

کمک پرسپولیس به ورزشگاه تختی



با مردم: تلویزیونی  پزشکیان در نخستین گفت وگوی 

پزشکیان: تلاش می کنیم تا یک  صدا از کشور به بیرون برود 
قانونمدونبرایفضایمجازیتدوینمیکنیم

گندم  بدهی  پرداخت  مشکل  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
ما،  دولت  گفت: شاخص  است،  در حال حل شدن  کاران 

رضایت مردم است. 
گفت وگوی  اولین  در  پزشکیان  مسعود  ایرنا،  گزارش  به 
با  اینکه می توانم هر ماه یک بار  بیان  با  با مردم  تلویزیونی 
شما صحبت کنم و مشکلی ندارم، گفت: آمادگی داریم که 

حرف مردم را بگوییم و حرف آنها را بشنویم.
و  پایبندیم  زدیم  که  هایی  حرف  به  افزود:  جمهور  رئیس 
دستمان  از  چه  هر  و  باشیم  مردم صادق  با  کنیم  می  سعی 

برمی آید، برای آنها انجام دهیم.
دولت  ماهه  یک  فعالیت  از  رئیس جمهور  ارزیابی 

چهاردهم
و  معلمان  پرستاران،  گندم کاران،  اینکه  بیان  با  پزشکیان 
برق  در  ناترازی هایی  افزود:  دارند،  مشکل  بازنشستگان 
کاملا  موضوع  این  و  داریم  هم  زیست  محیط  و  انرژی  و 

روشن است و نیاز به شرح دادن من ندارد.
وضعیت  و  گذاشتیم  جلسه  سابق  مسئولان  با  گفت:  وی 
ارائه  ما  به  که  اطلاعاتی  کردیم،  سوال  آنها  از  را  موجود 

کردند آن چیزی است که مشاهده می کنیم.
هزار   ۱۲۰ گندم کاران  برای  کرد:  اظهار  رئیس جمهور 
موجود  در صندوق  هم  آن  که  بود  بینی شده  پیش  میلیارد 
انبارها تحویل داده شده بود  نبود، در صورتی که آنچه به 

بالای ۲۰۰ هزار میلیارد تومان بود.
حوزه  در  مشکلات  است،  شدن  حل  حال  در  الحمدالله 
اندیشیده  بهداشت و درمان و معلمان داشتیم که تمهیداتی 
دارد  امکان  که  جایی  تا  را  مشکلات  این  تا  است،  شده 

کنیم. حل 
شاخص دولت ما، رضایت مردم است

و  می آید  به وجود  که  وفاقی  با  کرد:  تاکید  رئیس جمهور 
که  می کنیم  کاری  گذاشت،  خواهیم  که  شاخص هایی  با 
اساس  بر  مدیران  استان ها،  در  ترتیب  به  و  وزرا  معاونان 
شایستگی قرار بگیرند، نه براساس وابستگی حزبی، گروهی 
رضایت  دولت،  در  ما  شاخص  افزود:  جناحی.پزشکیان  و 
دولت  بدی  و  خوبی  نشانه  علی)ع(  حضرت  است.  مردم 
ما  که  مطلب  این  بیان  با  می دانند.وی  مردم  تحلیل های  را، 
اروپا و  آمریکا،  تاکید کرد:  به شدت تحت تحریم هستیم، 
کشورهایی که از سیاست های آمریکا تبعیت می کنند، ایران 
مشکل  به  ما  و  نمی کنند  معامله  ما  با  و  کرده اند  تحریم  را 
خوردیم. اما اینکه با مهربانی با مردم برخورد و مشکل آنها 
از  ما  این شاخص  ندارند.  به تحریم ها  را حل کنیم، ربطی 

ارزیابی نیروهای انسانی خواهد بود.
اقتصاد به مسائل خارجی ارتباط دارد

برای مهار تورم، گفت:  برنامه دولت  رئیس جمهور درباره 
دیروز وزیر اقتصاد برنامه ها را گفت. برنامه هفتم باید مبنا 
باید  ما  انجام شود.  باید  دارد  نیاز  به اصلاح  اگر  باشد که 
اختلاف داخلی، مشکلات با همسایه ها و دنیا را حل کنیم. 

به هر حال اقتصاد به مسائل خارجی ارتباط دارد.
درصد   ۳۰ به  سال  پایان  تا  تورم  آیا  اینکه  درباره  وی 
می رسد؟ تصریح کرد: تمام تلاش خود را می کنیم، اما این 
هدف به تحولات جهان و مسائل داخلی هم بستگی دارد.

رئیس جمهور افزود: با حدود ۴۰ کشور مذاکره کرده ایم و 
سوالی  به  پاسخ  در  هستیم.پزشکیان  پیمان  انعقاد  حال  در 
که  گروهی  گفت:  دولت  اقتصادی  واحد  فرمانده  درباره 
قطعاً  اما  می کنند،  عمل  هماهنگ  صورت  به  دارد  وجود 
وزارت  در  ما  داشت.  خواهیم  رو  پیش  در  مشکلاتی 
اقتصاد، برنامه بودجه، صمت و آقای طیب نیا که به عنوان 
را  هماهنگی های  مسئولیت  و  می کنند  فعالیت  بنده  مشاور 
بر عهده دارند، هر هفته جلسه داریم و در این جلسات بر 
را  سلیقه  اختلاف  اینکه چگونه  و  و روش ها  برنامه  اساس 

رفع کرده و به یکدیگر نزدیک شویم، کار می کنیم.
را  مختلف  نظرات  باید  مستقیم  صراط  به  رسیدن  برای 

شنید
پزشکیان درباره مفهوم »وفاق ملی« با بیان اینکه وحدت و 
با  اظهار کرد: مسلمانان  انسجام مسلمانان یک اصل است، 
هم بردار هستند و باید در برابر دشمنان خود متحد باشند. 

پیامبر)ص( است. این توصیه 
نماز  در  چرا  نداریم  را  مخالف  نظر  شنیدن  تحمل  اگر   
می گوییم »اهدنا الصراط المستقیم«؟ برای رسیدن به صراط 
نگاه  و  چشم انداز  شنید.  را  مختلف  نظرات  باید  مستقیم 
ایجاد کنیم و سخنان  ایرانیان  تمامی  برای  باید  را  مشترکی 

مختلف هم شنیده شود.
شاخص سنجش مدیران اجرای برنامه و قانون است

به  برنامه  این  است  قرار  فردا  کرد:  اعلام  جمهور  رئیس 
هر  که  است  مسئولیتی  برنامه  این  که  شود  تقدیم  وزرا 
و  کنند  اجرا  را  آن  وزارتخانه خود  در  باید  وزرا  از  کدام 
توسط  باید  دارد  برنامه وجود  در  که  بندهایی  از  هر کدام 

کدام معاونت اجرا شود. هنگامی که ما این مسئولیت ها را 
برنامه  که  بگویند  باید  آن ها  کردیم  ابلاغ  وزارتخانه ها  به 

عملیاتی و زمانبندی اجرای آن چگونه است.
پزشکیان با بیان اینکه اگر یک بند قانون وجود دارد که ما 
قانون  یک  یعنی  کنیم،  اجرا  را  آن  نمی توانیم  دلیلی  هر  به 
وجود  اشکالاتی  و  ندارد  وجود  آن  منابع  ولی  نوشته شده 
با مجلس گفت وگو کنیم که یک  باید احصاء شده و  دارد 
بند که در قانون نوشته شده به علت مشخصی قابلیت اجرا 
از  اعم  دولتی  مدیران  همه  گفت:  ندارد،  را  دولت  توسط 
وزرا، معاونین وزرا، استانداران و مدیران کل باید در این 

کنند. مسیر حرکت 
ایجاد  اندازه گیری  و  نظارت  ابزار  یک  کرد:  تاکید  وی 
را  شده  مشخص  برنامه  در  آنچه  دقیقاً  که  کرد  خواهیم 
پیگیری کنیم. انسان ها و مدیران ما بر اساس اینکه می توانند 
این کارها انجام دهند یا خیر با آن ها برخورد خواهیم کرد 

نه اینکه از یک دسته و جناح خاص هستند.
ناتراز را می شناسیم بانک های 

برای رفع  برنامه دولت  رئیس جمهور همچنین درخصوص 
کاملا  بانک ها  در  ناترازی  وجود  گفت:  بانک ها،  ناترازی 
ضرر  مردم  که  کنیم  عمل  طوری  باید  اما  است،  درست 
نکنند. اینکه یک دفعه اعلام کنیم یک بانک ناتراز است و 
نظام، در آن  به  اعتماد  با  با کسانی که  ببندیم،  »دِر« آن را 

بانک سرمایه گذاری کردند، چه کنیم؟
آن  و  دارد  وجود  ناترازی  می دانیم  کرد:  تصریح  پزشکیان 
بگیریم  پیش  در  را  روندی  باید  اما  می شناسیم،  را  بانک ها 

که برای مردم مشکل ایجاد نکند.
را  خود  نظرات  اقتصاد  وزیر  گفت:  بورس  مورد  در  وی 
از  بیان می کند.  قانون  و  برنامه  مسیر  و  براساس چارچوب 
کارشناسی  به  مراجعه  می کنیم.  نظرخواهی  هم  کارشناسان 
ایده های مختلف،  از  تاکید دولت است که  نکات مورد  از 
الگو بدست آوریم و عمل کنیم تا ثباتی که لازم است در 

کنیم. ایجاد  جامعه 
و  کنیم  پیدا  باید  را  درست  راه  کرد:  تاکید  رئیس جمهور 
آن  تحقق  و  باشیم  داشته  درست  برنامه  آن  اجرای  برای 

برنامه را به آدم درست بسپاریم.
برای رشد ۸ درصدی به ۲۰۰ میلیارددلار نیاز است

درصدی،   ۸ رشد  به  دستیابی  و  تولید  درباره  پزشکیان 
با  گفتند  انقلاب  رهبر  که  تولیدی  و  اقتصادی  رشد  گفت: 
ها  کارخانه  به  که  فشاری  و  داریم  که  انرژی  ناترازی  این 
تأثیر  آنها  در  ناترازی  این  خود  به  خود  می آید،  تولید  و 
با مشکلاتی  این خصوص  در  قوی  احتمال  به  و  می گذارد 
دارند  کارخانه ها خودشان  برخی  الان  مواجه خواهیم شد. 
پرداخت کند  را  پول کارگران  نمی تواند  و  ناتراز می شوند 

و به فعالیتشان ادامه دهند!
ناترازی  باید کنیم این است که این  وی افزود: تلاشی که 
را  بعدی  قدم های  بتوانیم  بعدا  تا  کنیم  حل  را  انرژی 
برداریم، تا زمانی که این ناترازی در انرژی، برق و بانک ها 
درصد   ۸ اقتصادی  رشد  به  که  داشت  انتظار  نباید  هست، 

برسیم؛ اصلا امکان ندارد.
حوزه  عدالت  خانواده،  پزشک  طرح  کامل  اجرای  با 

بهداشت محقق خواهد شد
با  در جلسه  کرد:  تصریح  عدالت،  اجرای  درباره  پزشکیان 
عقب ماندگی  و  عدالت  بحث  بر  برنامه  و  مدیریت  سازمان 
عدالت  بر  وسیع تر  بعدی  در  و  مناطق  و  استان ها  برخی 

تاکید کردیم. جنسیتی، عدالت قومیتی و عدالت منطقه ای 
و  خانواده  پزشک  درمان،  و  بهداشت  در  افزود:  وی 
اگر  شود.  محقق  باید  که  است  عادلانه ای  ساختار  ارجاع 
تا  بلوچستان  و  سیستان  از  همه  شود،  اجرایی  ساختار  این 
خواهد  دریافت  را  خدمتی  همان  خوزستان،  و  کردستان 

کرد که فردی در شمال تهران دریافت می کند.
بیان اینکه در آموزش و پرورش مشکلات  با  رئیس جمهور 
بسیاری داریم، تصریح کرد: قابل قبول نیست کسی که پول 
بخواند  مدرسه ای درس  در  او  بچه   ندارد  امکان  و  آشنا  و 
مدارس  همه  باید  نبیند.  آموزش  خوب  است  ممکن  که 
که  نیست  قبول  قابل  باشند.  داشته  قبول  قابل  استاندارد 
اکثر کسانی که به دانشگاه می روند از افراد و خانواده هایی 
 ... و  و خصوصی  ویژه  مدارس  به  آنها  بچه های  که  باشند 

می روند.
باید بازنگری در کنکور انجام شود

پزشکیان درباره احتمال تغییر شرایط کنکور هم گفت: این 
صحبت  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  در  باید  را  مساله 
کنیم. آیا عادلانه است کسی که در روستا درس می خواند 
با هم رقابت  تهران درس می خواد  با فردی که در شمال 

کنند؟
اجازه  اما  خوانده ام  درس  روستا  در  من  اینکه  بیان  با  وی 
رشد داشته ام و الان رئیس جمهور هستم، اظهار کرد: زمان 

به سیستان  برای خدمت  و  هنرستان درس خواندم  در  شاه 
رفتم و بعد دوباره درس خواندم. اگر این قانون، آن زمان 

وجود داشت، نمی توانستم دوباره درس بخوانم.
رئیس جمهور اعلام کرد: باید بازنگری اساسی در کنکور بر 
اساس عدالت انجام شود. باید معیاری بگذاریم که رقابت 
عادلانه شود. باید امکانات برای رقابت عادلانه باشد. باید 
و  محیط  معلم،  نظر  از  برابر  شرایط  در  رقابت  کنیم  کاری 

امکانات وجود داشته باشد.
پزشکیان درباره سفر وی به عراق و همچنین حضور او در 
اجلاس سازمان ملل در نیویورک، با بیان اینکه می خواستم 
زودتر به عراق بروم اما گفتند فعلًا صلاح نیست و به این 
طوری  داریم  تلاش  کرد:  اظهار  افتاد،  تاخیر  به  سفر  دلیل 
عمل کنیم که خدمتگزار مردم باشیم نه به عنوان یک انسان 
خواهیم  سفر  این  در  هم  مذاکراتی  تمامیت خواه.  و  مغرور 

داشت و عراق کشور دوست و همسایه ماست.
وی گفت: تنها مشکل ما در ایران این است که به حضرت 
عمل  ایشان  توصیه های  به  اما  می ورزیم،  عشق  )ع(  علی 
است،  داده  نشان  ما  به  که  راهی  از  گاهی  و  نمی کنیم 

بیگانه ایم.
بازگردند/  کشور  از  خارج  ایرانیان  می کنیم  تلاش 

ایران برای یک دسته و جناح نیست
نیویورک  به  سفر  در  اینکه  بیان  با  همچنین  رئیس جمهور 
تلاش داریم از ایرانیان خارج از کشور دعوت به بازگشت 
گفت:  باشیم،  داشته  ایران  در  سرمایه گذاری  لااقل  یا 
ایران  برای  دلشان  کشور،  از  خارج  ایرانیان  از  بسیاری 
می توانیم  ما  هستند.  ناراضی  ما  از  و  رفتند  آنها  می تپد. 
در  حداقل  یا  برگردند  که  کنیم  راضی  آنان  از  بسیاری 

کنند. سرمایه گذاری  کشورشان 
و  می دادیم  ما  که  شعاری  آن  کرد:  نشان  خاطر  پزشکیان 
یک  برای  ایران  همین.  یعنی  همه«،  برای  »ایران  می گفتیم 
دسته و یک گروه و یک جناح نیست. باید به بودن ایرانیان 
در کشور افتخار کنیم. ما باید به آنها اطمینان دهیم که اگر 
به ایران برگشتند برایشان پرونده درست نمی کنیم، اذیتشان 

نمی کنیم و آنان را از رفتن محروم نمی کنیم.
یادآور شد:  داریم،  با خودمان مشکل  ما  اینکه  بیان  با  وی 
حالا  اما  بودند،  نداده  صلاحیت  نمایندگی  برای  من  به 
بازشان  دید  و  رهبری  معظم  مقام  اگر  شدم.  رئیس جمهور 
باید جذب کنیم  نبود، ممکن بود ما را هم حذف کنند. ما 

نه حذف.
رئیس جمهور با بیان این مطلب که ما باید برای همه کسانی 
که دلشان برای ایران می تپد، بر اساس همان چشم انداز زیبا 
ترس  بدون  که  کنیم  فراهم  را  افتخارآمیز فضای حضور  و 
یکی  فردا  کند  احساس  بیاید  اگر  آنکه  نه  بیایند،  واهمه  و 
رسانه ای  در  و  بگیرد  را  او  کند،  پرونده درست  آنها  برای 
برایش حرف هایی درآورد، گفت: این چیزی است که باید 
برای آن هماهنگ شویم تا یک صدا از ما و قوه قضائیه و 
مجلس و با ولایت مقام معظم رهبری از کشور صادر شود 
و ما این کار را باید انجام دهیم و برای هماهنگی این امر 

می کنیم. تلاش 
قانون مدون برای فضای مجازی تدوین می کنیم

قانونی  حکمرانی  برای  دولت  سیاست  درباره  پزشکیان 
فضای مجازی، افزود: چند نفر کاندیدای وزارت ارتباطات 
هاشمی  آقای  نهایتا  و  داشتیم  مختلفی  داده های  و  بودند 
انتخاب شد. روند بر این بود که بر اساس داده ها آن چیزی 
بهتر  را  دسترسی  هم  و  مدیریت  قابل  هم  قانونمند،  هم  که 
با شورای  ارتباطات  با وزیر  این است که  بنای ما  می کند، 
جلسه  ملی  امنیت  عالی  شورای  و  مجازی  فضای  عالی 
تشکیل داده و بحث کنیم و بر اساس داده ها بستر را برای 
فراهم  علمی  و  تجارت  و  فرهنگی  مسائل  در  مردم  راحتی 
کنیم.وی در پاسخ به این پرسش که مردم منتطر یک قانون 

مدون باشند؟ گفت: به امید خدا این کار را خواهیم کرد.
وعده ای  یافت/  خواهد  ادامه  استانی  سفرهای 

نمی دهم که پولی برای اجرای آن نباشد
گفت:  نیز  استانی  سفرهای  درخصوص  رئیس جمهور 
است،  مساله   ۲ کرد.  خواهیم  آغاز  را  استانی  سفرهای 
مجلس  و  می بریم  مجلس  به  را  بودجه  دولت  عنوان  به  ما 
آن را تصویب می کند، من به عنوان رئیس جمهور به استانی 
آن  پول  اما  دهم،  انجام  را  کاری  می دهم  وعده  و  می روم 
تا   ۳۰ که  است  این  نتیجه  کرد:  اضافه  کجاست؟پزشکیان 
بر  میلیاردها سرمایه  پروژه کلنگ خورده است و  ۴۰ هزار 
هنگامی  شاید  و  نیست  بهره برداری  قابل  اما  مانده،  زمین 
اینکه  شود.  خارج  انتفاع  حیز  از  که  برسد  بهره برداری  به 
وعده هایی  اما  نیست،  آن  در  شکی  باشیم،  مردم  بین  باید 
بدهیم که پولی برای آن نداریم! از ابتدا گفتم که وعده ای 
نمی دهم که نتوانم عمل کنم.وی با بیان اینکه می خواهیم با 
مردم صادق باشیم، تاکید کرد: خیلی از پروژه ها را کلنگ 
زدیم که نشده است و اگر بخواهم همان راه را بروم منطقی 
مردم  خدمتگزار  و  نوکر  کرد:  تاکید  نیست.رئیس جمهور 
سخت  برایم  هستم  کامل  محافظت  در  اینجا  اینکه  هستیم، 
میان  در  اینکه  باشم.  مردم  میان  در  دارم  دوست  و  است 
مردم کوچه و خیابان باشم، بیشتر عشق می کنم تا اینکه در 

جایی چنین تمیز و با کلی محافظ دور و برم باشم.
دلشان  که  همه کسانی  برای  پزشکیان گفت: تلاش می کنم 
برای این کشور و آرزوها و باورها می تپد، دست به دست 

آنها دهیم و صادقانه در خدمت مردم باشیم.
بیان اینکه در حال حل مشکل فرهنگیان، پرستاران،  با  وی 
وارث  گفتند  کرد:  اظهار  هستیم،  کشاورزان  داروسازان، 

چیزی خوبی شدیم ولی پول به اندازه کافی نیست.
که  گرفتیم  اجازه  رهبری  از  اما  کنیم  گلایه  خواهم  نمی 
یک مقدار از صندوق برداریم و یک مقدار از بدهی ها را 

تسویه کینم. قدردان رهبری هستم.
رئیس جمهور تاکید کرد: از مردم بابت اعتمادی که کردند 
تشکر می کنم. قول می دهیم تا جایی که در توان داریم، 
حرف هایی که زده ایم را فراموش نکینم و تا آخر با شما 

هستیم.
او  با  که  صداوسیما  مجری  دو  خطاب  پایان  در  پزشکیان 
صداوسیما  به  حاضرم  بودم  گفته  گفت:  کردند،  گفت وگو 

بیایم اما گفتند از نظر پروتکلی این امکان وجود ندارد.

رئیس قوه قضاییه:

امروز بیش از هر زمان دیگری به انسجام و وحدت
 داخل کشور نیاز داریم

جوکار تشریح کرد

آخرین وضعیت لایحه برگزاری تجمعات در مجلس 
لایحهبایدمجددابهکمیسیونشوراهابیاید

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

میزان افزایش حقوق ۱۴۰۴ شاغلان تا دو هفته آینده مشخص می شود

فاطمه مهاجرانی:

ناخوشایندی های جامعه را بدون لکنت بر زبان می آورم

زمان  هر  از  بیش  امروز  اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  ئیس 
دیگری به انسجام و وحدت داخل کشور نیاز داریم، گفت: 
امنیت و آرامش امروز مرهون خون شهدا و ایثارگران است.

در  اژه ای  محسنی  غلامحسین  والمسلمین  حجت الاسلام 
مراسم گرامیداشت سالروز شهادت شهید رئیسعلی دلواری 
با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و امام شهدا، اظهار کرد: 
شهدای بزرگی تقدیم این انقلاب شده است و جلساتی که 

برای شهدا برگزار می شود بسیار مقدس است.
عمل  خوبی  به  باید  دشمن  با  مقابله  در  اینکه  بیان  با  وی 
در  باید  و  نمی افتد  اتفاق  تنهایی  به  شر  دفع  افزود:  کنیم 
ایستادگی  دشمن  مقابل  در  وحدت  و  انسجام  با  هم  کنار 
کنیم تا به نتیجه مطلوب برسیم. امروز به همدلی و وحدت 
روی  بار  باید  اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  داریم.رئیس  نیاز 
ادامه  زمین مانده را برداشته و مشکلات مردم را حل کنیم 
سلیقه ها  اختلاف  بر  که  داریم  فراوانی  اشتراکات  داد: 
برای پیشبرد  انسجام  اتحاد و  با همدلی و  باید  می چربد و 

اهداف نظام اسلامی تلاش کنیم.
پیشرفت  برای  فراوان  زمینه های  کشور  اینکه  بیان  با  وی 
می توانیم  داخلی  ظرفیت  از  استفاده  با  کرد:  اظهار  دارد 
بسیاری از مشکلات را حل کرده و تحریم ها را حنثی کنیم. 
دارند و  بر عهده  تکلیف سنگینی  نظام اسلامی  کارگزاران 

باید برای رفع مشکلات مردم بیش از پیش تلاش کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین اژه ای با بیان اینکه مردم مستحق 
هر نوع خدمت بی منت هستند افزود: اگر این فرصت را از 
دست دهیم، بیشترین کسی که ضرر می کند خود ما هستیم 

و باید هر خدمتی که می توانیم را انجام دهیم.
وی با موافقت با پیشنهادت عفو برای تعدادی از محکومان 
استان بوشهر، تاکید کرد: حدود ۷۰ نفر از زندانیان جرایم 
غیرعمد با کمک شما عزیزان آزاد می شوند و حدود ۳۰۰ 
نفر نیز در لیست عفو قرار گرفته اند که باید بررسی شود. با 

نگاه ارفاقی به این مساله نگاه می کنیم.

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس درخصوص 
راهپیمایی ها  و  تجمعات  برگزاری  لایحه  وضعیت  آخربن 

توضیحاتی ارائه کرد. 
پیگیری  درباره  ایلنا،   با  گفت وگو  در  جوکار  محمدصالح 
این  گفت:  دوازدهم  مجلس  در  تجمعات  برگزاری  لایحه 
این  در  و  ماند  باقی  نوبت   ۲ در  گذشته  مجلس  در  لایحه 
مجلس باید مجددا به کمیسیون بیاید و آن را بررسی کنیم 

و به صحن بفرستیم.
رئیس کمیسیون شوراها و امورداخلی مجلس درباره این  که 
داده  دولت  سوی  از  لایحه  یک  تجمعات  برگزاری  برای 
شده بود و طرحی هم در مجلس تدوین شده بود مبنا کدام 
آن  اصلاحات  که  بود  دولت  لایحه  مبنا  کرد:  بیان  است، 

انجام شده و به صحن خواهد آمد.
وی درباره اختلافات بین لایحه دولت و طرح مجلس اظهار 
برای  آیا  اینکه  بود  مجوزها  درباره  دولت  لایحه  داشت: 
برگزاری تجمعات احتیاج به مجوز هست یا همین که اعلام 

نگرفته  صورت  کار  جمع بندی  البته  می کند،  کفایت  شود 
است و  باید در کمیسیون  بررسی شود.

برگزاری  اساسی  قانون  طبق  که  این  به  پاسخ  در  جوکار 
تجمعات نیاز به مجوز دارد، اظهار داشت: اصل ۲۷ قانون 
یک  این  و  است  نکرده  موضوع  این  به  اشاره ای  اساسی 

قانون عادی است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد: امیدواریم تا یکی دو 
هفته آینده بهترین گزینه برای افزایش حقوق شاغلان برای 
تعیین  دولت  اقتصادی  هماهنگی  ستاد  از سوی  آینده  سال 

و اعلام شود.
هر سال تعیین حقوق و دستمزد با چالش هایی همراه است. 
درصد  کارمندان،  حقوق  افزایش  میزان  اساس  بر  معمولًا 

افزایش حداقل دستمزد کارگران نیز مصوب می شود.
بر اساس تصمیمات اتخاذ شده در دولت سیزدهم افزایش 
با  متناسب  باید  کارگران  و  کارمندان  دستمزد  و  حقوق 

یکدیگر باشد.
بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  پورمحمدی،  حمید  سید 
در  آینده  سال  برای  شاغلان  حقوق  افزایش  نحوه  درباره 
برنامه سیما گفت: نخست باید دید چقدر پول داریم و دیگر 
اینکه نیاز قطعی و چیزی که استحقاق همکاران و کارمندان 

دولت و همچنین بازنشستگان دارد، چیست.
تهیه شده  گزینه  موارد چندین  این  به  توجه  با  افزود:  وی 
دیده  آن  در  کشور  بودجه ای  توان  هم  و  ورودی  هم  که 

شده است.
این راستا  ادامه داد: دولت در حال بحث است و در  وی 
چندین سناریو تنظیم شده که در ستاد هماهنگی اقتصادی 

دولت به دنبال انتخاب بهترین آنها هستیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد: امیدواریم تا یکی دو 
هفته آینده بهترین گزینه از سوی ستاد تعیین و اعلام شود.

ما  که  می بندم  عهد  مردم  با  اینکه  بیان  با  دولت  سخنگوی 
امروز مدیون کسانی هستیم که به خاک افتادند تا اکنون ما 
برپا ایستاده باشیم، گفت: به مردم قول می دهم زبان گویای 

آنان باشم.
فاطمه مهاجرانی با انتشار ویدئویی در حساب کاربری خود 
در شبکه اجتماعی ایکس، خطاب به مردم ایران اظهار کرد: 
من به عنوان سخنگوی دولت با چشمان شما خواهم دید، با 
گوش های شما خواهم شنید و اگر هرجا ناخوشایندی حس 
کنم که حال جامعه را بد می کند، حتماً و بدون لکنت آن 

مورد ناخوشایند را بر زبان خواهم آورد.
وی افزود: به شما قول می دهم در دفاع از منافع ملی، خیر 
جمعی کشور و عزت ایران و استقلال کشور از هیچ اقدامی 

سر باز نخواهم زد.
ما  که  می بندم  مردم عهد  با  سخنگوی دولت تصریح کرد: 
امروز مدیون کسانی هستیم که به خاک افتادند تا اکنون ما 

برپا ایستاده باشیم. 
درست  اگر  و  هستیم  گذشتگان  مدیون  ما  دلیل  همین  به 

رفتار نکنیم، بدهکار آیندگان خواهیم بود.
مهاجرانی یادآور شد: به مردم قول می دهم که زبان گویای 
آنان خواهم بود و همه تلاش هایی که خدمتگزاران خدوم 
میان خواهم  در  آنان  با  داد،  انجام خواهند  در دولت  شما 
گذاشت.وی تأکید کرد: به عنوان یک مادر به شما مردم قول 

برای  می خواهم  خود  فرزندان  برای  آن چه  هر  که  می دهم 
فرزندان شما بخواهم.

 به امید این هستم که با این مساعی، ایرانی آبادتر و برپاتر 
جوانانی  و  شادمان تر  قلب های  رنگین تر،  سفره هایی  و 

امیدوارتر به آینده داشته باشیم.
به  این مسیر  سخنگوی دولت گفت: ما می توانیم و من در 
قول دکتر پزشکیان صدای بی صدایان خواهم بود و باز به 
گفته ایشان برای این قول، گردنم را به ضمانت خواهم داد. 
در این مسیر به یاری شما مردم نیاز دارم و در این راه باهم 

پیش خواهیم رفت.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
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